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Naar K øbenh avn s S kø jte løberforen in gs B estyre lse  har bes lu tte t at u d 

g ive  d e tte  Ju bilæ u m sskrift i A n ledn in g  af K lu b b en s 75 Aars S tifte lsesdag , 

er d e t fo r at M edlem m ern e kan faa K en d sk a b  ti l  F oreningens H isto r ie  og 

t i l  de M æ nd, der har haft B e tydn in g  for den.

K . S. F. er i fø rste  R æ k k e  en Forening for Æ ld re  og Y ngre  —  B ørn  

a ltid  i M ajorite t — som  gennem  S k ø jte lø b  søger M otion , Su n dhed  og  L ivs

g læ de i de desvæ rre som  o ftest alt fo r k orte  Sæ soner. M en ogsaa for dem , 

der kom m er for Idræ tten s S kyld , for at øve K u n stlø b , H u rtig løb  e ller  sp ille  

Ishockey, har F oreningen haft B etydn in g , og v il  faa d e t i endnu h ø jere  

Grad, hvis den  D ag oprin der, da v i kan fo rb in d e  den  nuvæ rende Bane m ed  

et K unstfrysn ings-A nlæ g.

I vort A rk iv  er opbevaret de fleste  B eretn inger over A arene, d er svandt, 

m en dels m angler en kelte , de ls har de sk iften de F orm æ nd ik k e  væ ret lige  

m ed d elso m m e. H eld ig v is  har v i kuntiet ty  t il Pressen, der a ltid  har væ ret 

os bevaagen, og  som  v i sk y ld er  m egen Tak. A d sk illig e  H u ller er f y ld t op  

m ed  S tof h en tet fra B ladene.

D et har k ræ vet lang T id  og a d sk illig  M øje  at sam le d e t om fangsrige  

M ateriale, og d e t havde næ ppe væ ret m u lig t uden H jæ lp  af G rosserer 

P eter Sørensen, d er dels person lig  sad in de m ed  en Sam ling O plysn inger  

om  F oreningen, d e ls ik k e  har sk y e t B esvæ ret m ed  at opspore, hvad der  

m anglede. IC. S. F. er P eter Sørensen takn em m elig  for U dførelsen  af det 

anselige Sam learbejde.

V i m aa ogsaa re tte  en T ak til  K øbenh avn s M agistrat for Forstaaelse og  

V e lv ilje  t i l  hver en T id . V i haaber, at S am arbejdet m ed  K om m unen , paa 

hvis G rund vo r B ygning er opført, og paa hvis Sø, naar O verfladen  har 

sk if te t Form , v i løber, maa b live  fortsa t t i l  Gavn for Idræ tten  og til G læ de  

fo r S k ø jte fo lk e t.

S v e n  P a l l e  S ø r e n s e n .





1868

Foreningens Start.

Den 4. Februar 1868 indkaldte d’Herrer Assistenter i Nationalban

ken N o rm a n n , cand. phil. S kra m  og cand. phil. T verm oes  til for

beredende Møde, for at foretage de foreløbige Skridt til Dannelse af 

en Skøjteklub.

Det ser ud til, at man virkelig dannede en lille privat K lub under 

beskedne Former. Men Levetiden var kun kort, der blev slet ikke 

Lejlighed til at løbe paa Skøjter.

Der blev derefter indkaldt til Møde i St. Strandstræde 18 lios cand. 

phil. S kra m  (Adressen viser, at her boede S k ra m ).

Her blev man enige om, i Stedet for en lille privat Klub, at danne 

en „stor almindelig Forening“ .

Indbydelsen til dette Møde var udsendt af d’Herrer Bogholder 

A lfr e d  A n d ersen  og Student H ertz. Det vedtoges at indkalde til 

„Konstitueringsmøde“  paa Hotel „Phønix“ den 4. Februar 1869 i Hotel

lets store Sal.



M agistratens første T illadelse til at benytte Sortedam ssøen til Foreningsbane.
4. Decem ber 1869.



1869

Konstitueringsmøde den 4. Februar 1869 i Hotel „Phønix“ s store 
Sal.

Indbydere var: Student H e n r ik  H e r tz  og Handelsbogholder A lfr e d  
A ndersen .

Paa dette Møde blev Foreningen stiftet efter en forudgaaende lang
varig Debat, ved hvilken daværende Student S kra m  (senere Forfatte
ren) opponerede stærkt imod Foreningens Dannelse, men senere dog 
tegnede sig som Medlem.

Debatten drejede sig om „Sandsynligheden for at kunne overvinde 
de væsentlige Hindringer ved at tilvejebringe et egnet Terrain, afspærret 
Bane m. m.“

Det bestemtes, at Bestyrelsen skulde bestaa af 5 Medlemmer, hvortil 
foruden de tvende Indbydere valgtes Assistent E. L a u tru p , Sagfører
fuldmægtig O. Jensen  samt Bogholder P. N . H ansen. Den sidste overtog 
Kassererforretningerne.

D e tegnede M ed lem m ers A n ta l var 26.
D en  21. F ebruar  afholdtes den første Generalforsamling paa hvilken 

Bestyrelsen fremlagde Lovene, som i det væsentlige blev vedtaget, men 
da Vinteren var langt fremskredet, og Vejret stadig holdt sig mildt, 
kom Foreningen ikke aktivt frem dette Aar.

D en  4. D ecem ber 1869 modtog Foreningen en Skrivelse fra Køben
havns Magistrat som Svar paa en Henvendelse fra Bogholder Alfred 
Andersen af 30. November med Tilladelse til at benytte Sortedamssøen 
indtil videre.

*

1870

Den 26. Januar 1870 aabnede Foreningen sin første Bane paa Sorte
damssøen. Den var ca. 400 Alen lang og 100 Alen bred.

Dette Areal mente man i Begyndelsen var tilstrækkelig stort, men 
senere viste det sig at være for lille.

I de første Dage var Besøget smaat, og for at vække Interessen, blev 
det bestemt, at Damer kunde besøge Banen uden at være Medlemmer.

Banen var aaben i 42 Dage, og der var Musik af Balduin Dahis 
Musikkorps 5 Gange. Den 19. Februar var Banen om Aftenen belyst 
med Fakler og „couleurte“  Blus.

*
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Den ordentlige Generalforsamling skulde ifølge Lovene være afholdt 
den 28. Februar, men da man var midt i Sæsonen, blev det forandret 
til en overordentlig Generalforsamling, hvor kun Forslag til nye Love 
blev drøftet og vedtagne i den Form, hvori de nu foreligger, i det 
væsentlige som den Dag i Dag.

Dernæst var det navnlig Damernes Stilling i Foreningen, der vakte 
Diskussion. Medlemsantallet steg fra 54 til 1 13 3 , og det vedtoges til 
næste Aar at afholde Kapløb for Voxne og Drenge.

Man havde formaaet d’Herrer Grosserer K a a ru p  og Overretssagfører 
Fprismark, til at revidere dette Aars Regnskab.

Medlemskontingentet udgjorde ....................  Rd. 1700
Udgifterne .............................................................  „  1260
Kassebeholdningen var ....................................  ,, 440
Inventar havde en Værdi af ............................ „  300

Bestyrelsen var den 1. Maj 1870:

Form and: E. L autrup, In spek tør: A lfre d  A ndersen , K asserer: P. N. H ansen, 
M edlem m er: O. Jensen  og W . Olsen.

R evisorer: A lb . K aarup  og Fensm ark.

*

Tidsbillede fra den første Sæson, 
U ddrag af A visartikel. Skøjteløberforeningen.

Tiden omskaber alt! Hvem vilde vel for en halv Snes Aar siden have 
dristet sig til at anmode en Dame om at gaa med ud paa Isen for at 
løbe paa Skøjter, og hvem turde den Gang udtale, at det Tidspunkt 
ikke var fjernt, da Forrangen i den for Mændene hidtil forbeholdte 
Idræt vilde blive gjort dem stridig af Damerne? og dog, Tidspunktet 
er virkelig kommet, og Trangen til et fashionabelt Sted og under pas
sende Omgivelser og Forhold at kunne byde Damerne „med paa Isen“ 
har endog vist sig saa stor, at der allerede ifjo r stiftedes en „formelig 
Forening“ , som i Aar tæller omtrent 2000 Medlemmer, hvis Formaal 
er at fremme og udvikle Færdigheden i Skøjteløb.

I  dette Øjemed skaffer den sine Medlemmer den fornødne Lejlighed 
til at øve Skøjteløbningens Idræt ved paa Isen at holde en afgrænset 
Bane glat og fri for Sne.

13
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Banen, der ligger paa Sortedamssøen mellem Nørre- og Østerbro, 
indtager omtrent 1/3 af hele Søens Flade og er paa alle Sider omgivet 
af et Rækværk, som er smykket med Vimpler, medens der ved et større 
Telt er sørget for, at der kan faas passende Forfriskninger, ligesom der 
midt paa Banen er rejst en Pavillon eller et Telt, hvorfra de bekendte 
Melodier fra „Teltet paa Basarplænen“  lyder under Herr Balduin Dahis 
Ledelse et Par Timer hver Dag.

Fra den tidlige Morgen hersker der en travl Virksomhed paa Banen; 
en Snes Mand ere beskæftigede med at feje den ren for den opskrabede 
Sne og Is, med at fylde Revner med Vand o. s. v., ja  man er endda ikke 
veget tilbage for at overgyde større Dele af Banen med Vand, saa at 
hver lille Aabning udfyldes, og der er en spejlblank og glat Isflade.

Men det er dog først mellem 12  og 1  at Banen afgiver det rette Skue, 
thi først til den Tid er den i Orden til Modtagelsen af Foreningens Med
lemmer, der imod Forevisning af Medlemskort indlades ved Indgangen 
af en uniformeret Opsynsmand.

Skøjterne spændes, skrues eller stampes paa, alt efter deres mere el
ler mindre sindrige Konstruktion. Herrerne ligger paa Knæ for Damerne 
og sørger for, at Skøjterne kan sidde rigtig fast; nu farer den dristige 
Skøjteløber eller Skøjteløberske af Sted og er i Løbet af faa Sekunder 
ved Banen anden Ende, medens Begynderen endnu staar ved Bænken, 
vaklende og uvis med sig selv om, hvorvidt det er tilraadeligt at vove 
sig længere.

Imidlertid — Dristigheden overvinder alt, og den talrige Tilskuer
kreds langs Plankeværket imod Kærlighedsstien skal i det mindste ikke 
sige, at det er Mod, der mangler, derfor af Sted — indtil man læg
ger sig.

En Del Damer gaar i Gangkurv —  Frem- og Tilbageskridt ere 
undertiden lige lange — og naar Trætheden overvælder, trækkes K a
nerne frem, nydelige smaa Jernstole med røde Tæpper forsynede med 
Foreningens „S. F .“ , og snart skydes de hen over Isen, medens Kava
leren, der anstrenger sig af yderste Evne, fører sin Dame og under 
Farten opfylder sin Pligt fra Dansesalen med at konversere.

De øvede Skøjteløbere med Damer flokkes rundt om Musikteltet, 
livor en Flok beundrende Dilettanter samles for at lære dem Kunsten 
af, og undertiden arrangeres der endog her en lille Française, som gaar 
med al ønskelig Præcision og Elegance.

Klokken er imidlertid bleven 4, Musikken hører op, og Medlem
merne forlader lidt efter lidt Banen, for den følgende Dag atter at

15
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give Møde til den forfriskende Bevægelse. Paa Hjemvejen anstilles 
der sikkert Betragtninger over Banens Tilstand, de forskellige Skøjte
løberes eller Skøjteløberinders Dygtighed og Behændighed kritiseres, 
og man ønsker, at Frosten maa holde endnu en Tid.

*

1871

Aarsberetningen dette Aar fortæller os, at Vinteren var særdeles 
gunstig for Foreningens Virksomhed. Allerede midt i December be
gyndte Frosten. Banen aabnedes 22. December og benyttedes med faa 
Dages Afbrydelse til den 16. Februar (altsaa ialt 57 Dage).

Der blev afstukket en Bane paa 600X150 Alen, der blev omgivet 
af et Hegn af Tømmer og Lægter. Midt paa Banen rejstes en Musik
pavillon, der ligesom Garderoberne hvilede paa Pæle neddrevet i Søens 
Bund. Der blev anskaffet en Mængde Inventar, der vil komme de føl
gende Vintre til Nytte uden Udgift for Foreningen.

Et Konditori paalagdes det Herr Th. Meyer at anskaffe paa egen 
Bekostning, og der var Musik paa Banen 18 Gange af Balduin Dahis 
Musikkorps.

Medens Damerne forrige Vinter ikke var Medlemmer, men der 
dog gaves dem Adgang til Banen, bestemtes det i de nye Love, at de 
for Fremtiden for at faa Adgang maatte være Medlemmer og under
gives samme Betalingsvilkaar som Herrerne, og det var ikke uden 
Spænding at Følgerne af denne Bestemmelse imødesaas.

Resultatet viste imidlertid, at Damerne ikke optog denne Ligestilling 
med Ugunst, idet ikke mindre end 795 Damer indtraadte i Foreningen.

Foreningens Medlemsantal bestod saaledes af:

Damer ...............................................  795
Herrer, forrige Vinter ..............  925
Herrer, denne Vinter ..................  1195

Ialt   2915 Medlemmer

Naar henses til Selskabets Formaal, er der blevet udrettet en Del 
til Opnaaelse af dette — Skøjteløb bar ved Foreningen vundet en hid
til ukjendt Udbredelse, idet mangfoldige ere bragt til at løbe, som uden 
Foreningens Bane og dennes oplivende Indflydelse næppe vilde være 
komne paa Isen.

17



Mange Veteraner ere lokkede til atter at tage Skøjterne frein, og 
mange nye Dyrkere af Kunsten ere opstaaede.

Æ ren for dette gode Resultat tilkommer fornemmelig Damerne, som 
baade gave et følgeværdigt Eksempel i Haardførhed ved at møde paa 
Banen endog i det barskeste V ejr og ved deres Nærværelse paatrykte 
Selskabet et Præg af Livligbed og Elegance, der gjorde Banen til et 
behageligt Samlingssted.

Ligeledes maa det indrømmes, at den Færdighed med hvilken der 
løbes, er bleven betydelig større end tidligere, og at Kappelysten ved 
mange Skøjteløberes Samvær har fremkaldt mange nye Øvelser og en 
større Udvikling i det liele.

Dog lader det sig ikke nægte, at der endnu er meget tilbage, som 
kan opnaas.

H vad  d e t fo r  H errernes V e d k o m m e n d e  sk o r ter  paa  er d ris tigere  
H oldn ing , k jæ k  H en syn slø sh ed  og d e n  overlegne E n erg i i U dførelse, 
uden  h v ilk e n  selv d e  d yg tig s te  P ræ sta tio n er stedse  v ille  bæ re H a lv 
hedens Præg.

Selv Foreningens bedste Løbere havde ikke helt tilegnet sig hine 
Egenskaber, og der vil i den Henseende være rigelig Stof til Studium 
i den følgende Vinter.

Imod Slutningen af Sæsonen indløb der Brev fra Jackson Haynes, 
som da optraadte i Skøjteløberforeningen i Prag, med Tilbud om, at 
han vilde optræde nogle Gange paa Banen, men Tøvejret, som Sæsonen 
endte med, gjorde Forhandlingerne med ham unyttige.

Banen var stedse godt besøgt, den talrigste Samling fandt Sted Søn
dag den 22. Januar, da næsten alle Medlemmer var mødt for at over
være Kunst- og Kapløbene, og der var mange Tilskuere langs Banens 
Hegn.

Foreningens Stiftelsesdag den 4. Februar fejredes med Aftenfest 
fra Kl. 6— 8, idet Banen op lystes ved  e t s tæ rk t e le k tr isk  Lys, og flere 
Kapløb fandt Sted.

Indtægterne udgjorde dette Aar    5367 Rd. 5 Sk.
Udgifterne ......................................................... 5 3 1 1  Rd. 8 Sk.
Inventaret var vurderet til ........................  1800 Rd.

(et ganske betydeligt Budget efter den Tids Forhold).
Arbejdsmaaden ved at klare Banen for Sne har bestaaet i at Sneen 

er sammenpløjet med Sneplov i Kamme og disse atter samlede i Bun
ker med Bjørne, hvorefter Bunkerne ere læssede paa lave, flade Slæder 
og kørt ud af Banen.

18



Typer fra Sortedamssøen i 1871.

B j ørnen kan nærmest beskrives som en firkantet Kasse, der slæbtes 
henad Isen med Aabningen nedad og med den forreste Side borttagen, 
hvorved Sneen samledes til Bunke ved Bagsiden, hvorefter Redskabet 
løftedes over og et nyt Stykke toges for; Bagsidens Kant var jernskoet.

En Sneskuffe, der skulde arbejde omtrent som Landmændenes Jord
skuffe, har ikke svaret til Øjemedet.

Imod opslidt revnet Is er med Held anvendt Vanding med Vand
kander med Bruse, hvorimod al Anvendelse af Sprøjte har vist sig 
uhensigtsmæssig.

Naar Medlemmernes daglige Skøjteløb bar været endt, er der givet 
Publikum fri Adgang til Banen, som om Aftenen ofte har været besøgt 
af flere hundrede Gratister.

Bestyrelsen bar troet af Hensyn til Foreningens Formaal at burde 
udvise denne Liberalitet, som Publikum har paaskønnet ved stedse at 
respektere Banens Hegn.

Bestyrelsens Sam mensætning er nu:

Form and: T. C ollin , In spek tør: P. B ruun, K asserer: A. Lange, 
M edlem m er: A. A ndersen  og E. Lautrup.

*

19



Efter denne for Foreningen første virkelige store Sæson er det inter
essant at se, hvad „Dagens Nyheder“  for 23. Januar 18 7 1 skriver om 
den første Konkurrence, Foreningen har afholdt.

Sport.
Skøjteløberforeningens Væddeløb og Kunstfærdighedsløbskamp 

havde i Gaar Formiddags samlet Tusinde af Tilskuere paa Sortedams
søen og ved dens Bredder og det skjøndt den noget taagede Luft og 
en begyndende Tøsne, der heldigvis snart holdt op, just ikke i og for 
sig indbød til Skøjteløb.

Men der var som sagt „great attraction“  paa Isen, og Københav
nerne holde som bekjendt af at more sig. S o m  e t fø rs te  F orsøg i R e t
n ing  a f d en n e  Id ræ t m aa K a p lø b e t ka ldes m ege t til fre d ss til len d e , og 
Bestyrelsen, der her har paataget sig et stort og besværligt Ekstra
arbejde, havde i fuldt Maal fortjent de Hurraraab, som Medlemmerne 
gav dem, da Præmierne vare blevet uddelte. V i siger et første Forsøg; 
thi ved et næste kunde der nok rettes et og andet i de trufne Bestem
melser. Der burde saaledes være Forfriskninger paa Banens Indre, 
Dommersædet burde ikke være lige overfor Konditoriet, hvor alle 
søger til. I  Hurtigløbene burde mindst 4 af de indtegnede Herrer starte 
ad Gangen, da det store Publikum taber al Interesse for disse Løb, 
naar de Kæmpende løber En for En med et Minuts Mellemrum o. s. v.

K l. lidt over 12  begyndte Kunstfærdighedskampene paa en med 
Bænke afmærket Arena. To og to mødtes de bolde Kæmper, og meget 
underholdende var det at se den Færdighed og Elegance, der lagdes 
for Dagen. Særlig Beundring vakte d’Herrer Jessens og O. Jensens 
Tournering, idet de nævnte Herrer paa en Maade understøttede hin
andens Øvelser.

Arenaen frembød mange Vanskeligheder i Retning af Revner og 
Huller, og flere af Løberne inaatte „bide i Isen“ . E fter at et Dusin 
Herrer to og to havde vist sig, løb alle paa en Gang, og Dommeren, 
Hofballetmester Bournonville, tilkjendte første Pris —  et til 16 Rd. 
vurderet Sølvbæger —  til Student Jessen, medens Kolonialhandler 
Tlirane vandt 2. Prisen (Bøger til en Værdi af 13  Rd.).

I det andet Kunstfærdighedsløb, der var for Drenge, vandt Emil 
Lindorf Prisen, som bestod af et Par fine Jernskøjter.

I det store Hurtighedsløb paa 6.000 Alen deltog 24 Herrer. 1. Pris 
er et Par forgyldte Skøjter i Etui til en Værdi af 16  Rd., der var blevet 
skjænket af Isenkræmmer E. Luxenius, vandtes af Overretsprokurator
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Lange, som løb den halve Mil paa 9 Min. og 16 Sek. 2. Præmie, en 
Guldurkjæde (10 Rd.), tilfaldt Sagførerfuldmægtig Ole Jensen, der 
tilbagelagde Afstanden paa 9 Min. og 17  Sek., og 3. Præmie — et 
Drikkekrus med Laag (5 Rd.) — vandtes af Navigationslærer S. Hempel 
i Tiden 9 Min. 25 Sek.

Fjerde Løb var Hurtighedsløb for Drenge. Afstanden var 3.000 
Alen. 1. Præmie, et Par fine Jernskøjter, vandtes af Groth i Tiden 
6 Min. og 20 Sek. (her træffer vi første Gang Navnet Groth). 2. Præ
mie, en norsk Tollekniv, af Stillhoff i Tiden 6 Min. og 35 Sek.

T il Smaapigernes Hurtigløb paa 1500 Alen liavde der meldt sig 
4 unge Damer, der i Spænding kastede deres smaa Muffer i Vejret, idet 
Starteren gav Signalet. Den mest diminutive af dem alle vandt med Let
hed Præmien, en Theaterkikkert, idet hun ved sit „støtte“  og raske 
Løb i 4]/2 Minut næsten distancerede Modstanderne en Baneomgang.

Baglænsløbet vandtes af Sejrherren fra Kunstfærdighedsløbene, 
Herr Jessen, som derved fik et elegant Cigarfutteral. Han løb de 3.000 
Alen baglæns i Tiden 5 Min. og 42 Sek.

Forhindringsløbet, 3.000 Alen med Spring over 12  Forhindringer, 
vandtes af Kolonialhandler Reith i Tiden 5 Min. og 13  Sek. Præmien 
var en Merskums-Shagpibe i Futteral samt en Portemonnaie.

Først Kl. 3%  om Eftermiddagen kunde Præmierne uddeles af Pro
fessor Collin, Foreningens Formand. Med Hurraraab hilstes de to 
Hovedsejrherrer Student Jessen og Overretsprokurator Lange, da For
manden foruden de vundne Præmier i 1ste og 3die Løb tillige over
rakte dem hver et Ærestegn i Sølv, der skal bæres ved alle Foreningens 
Sammenkomster.

Dagens Sport udviste, at Foreningen ejer en Mængde ypperlige 
Løbere, saavel hvad Hurtighed som Elegance angaar, og selvom Be
styrelsen ikke saasnart arrangerer nye Væddeløb, vil der vist ikke være 
noget til Hinder for, at enkelte Medlemmer laver en eller anden Match 
indbyrdes.

Interessen for at se nogle af Heltene fra igaar paany prøve Kræfter i 
et ordentlig „close race“  er ikke ringe blandt Medlemmerne.

1872 *

Vinteren var dette Aar meget slet i skøjtemæssig Henseende, der 
blev slet ikke Lejlighed til at træde aktivt frem.

*
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1873

Det vedtoges paa dette Aars Generalforsamling, at de gamle Med
lemmer ikke skal betale Kontingent for Aaret 73— 74, da Vintrene liar 
været saa daarlige, at der slet ikke har været nogen Lejlighed for For
eningen til at udfolde sin Virksomhed.

B estyrelsen bestaar nu a f :

Form and: A . Lange, In sp ek tø r: A. B ohn , K asserer: E. F ensm ark, 
M edlem m er: A . A n dersen  og G. Fugl.

*

1874

Den 14. April afholdtes Foreningens Generalforsamling. Paa denne 
blev Bestyrelsen genvalgt, ligesom d’Herrer Grosserer A. Kaarup og 
Assistent E. Lautrup genvalgtes som Revisorer.

Uagtet den største Del af Medlemmerne i Henhold til Vedtagelse 
paa Generalforsamlingen for Vinteren i Maj 1873 ikke skulde betale 
Kontingent for Vinteren 73—74, var der dog den 1. April 1874 en 
Kassebeholdning paa 1805 Rd. 1  Sk.

Som Følge heraf blev det paa Forslag af et Medlem vedtaget, at 
alle daværende Medlemmer foreløbig skulde være kontingentfri for 
Vinteren 1874— 75.

*

1875

For dette Aar er vi saa heldige i vort A rkiv at have en trykt Aars- 
beretning, som er meget detailleret og særdeles interessant, fordi 
den viser øs, at Forholdene den Gang var ganske de samme som i Dag.

Aarsberetningen skal derfor gengives i dens fulde Omfang, hvilket 
ikke vil blive Tilfældet for de efterfølgende.

*
I  Modsætning til de 3 foregåaende Vintre har den nu forløbne 

Sæson været særdeles gunstig for Foreningens Virksomhed. Allerede 
midt i December 1874 indfandt Frosten sig, og den 22. s. M. begyndte 
Arbejdet paa Banen.
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I Begyndelsen havde man betydelige Vanskeligheder at overvinde, 
dels var Isen meget slet, idet en Dags Tøvejr havde bevirket, at den 
Sne, der var faldet, var halvt optøet og derpaa den følgende Dag fros- 
set fast til Isen, dels var det ikke muligt at faa tilstrækkelig Arbejds
kraft. Havnen laa fuld af Skibe, alle Byggeforetagender og lign. Arbej
der var endnu i fuld Gang, saa der var saaledes andetsteds Arbejde nok. 
Hertil kom, at det ikke var muligt at anvende Hestekraft, da Isen endnu 
ikke havde den tilbørlige Styrke dertil.

Imidlertid kom vi da saavidt, at vi den 26. December, 2. Juledag, 
kunde aabne Banen, uagtet denne ikke var helt færdig.

Den var derpaa aaben fra den nævnte Dag til den 3. Januar incl.
Der indtraadte nemlig den sidstnævnte Dags Eftermiddag et stærkt 

Tøvejr, der imidlertid kun varede nogle Dage, saaledes at vi atter 
kunde aabne den 7. Januar incl., og den var da aaben til den 1 1 .  Ja 
nuar incl.

Den 12. Januar var det atter Tøvejr, og dette vedvarede indtil ind 
i Februar Maaned, kun en enkelt Dag, nemlig den 31. Januar, var det 
Frostvejr, og denne Dag var Banen aaben.

Isen var den 1 1 .  Januar blevet betydelig tyk, og da vi stadig ven
tede, at Frosten atter skulde indfinde sig, lod vi Rækværket og alt 
det øvrige Inventarium blive staaende ude paa Isen, saalænge det var 
muligt.

Det viste sig imidlertid, at Tøvejret blev for langvarigt, da man 
kom nogle Dage ind i Februar, var Søen næsten helt aaben, og med 
stort Besvær blev alt vort Inventarium med Undtagelse af 2 Garde
rober, der blev staaende paa de i Søens Bund nedrammede Pæle, bragt 
i Land.

Imidlertid forestod dog den bedste Tid for Foreningen, Dagen efter 
at vort Inventarium var bragt i Land, blev det Frost, og den 6. Februar 
blev Banen aabnet og var uden Afbrydelse aaben til den 7. Marts incl.

Det sidst vedvarende Frostvejr muliggjorde, at Foreningen kunde 
foranstalte forskellige Festligheder paa Bapen.

Onsdagen den 17. Februar om Aftenen Kl. 6—8 var Banen saaledes 
oplyst med elektrisk Lys, ligesom ogsaa Musikpavillonen, Konditoriet 
og Garderoberne var illuminerede med kulørte Lamper. Isen var den 
Aften paa sine Steder ikke rigtig god, da det var svag Tø, men for
øvrigt var Vejret heldigt, da det var blikstille, hvilket man maa sætte 
overordentlig stor Pris paa.

Der havde ogsaa indfundet sig et betydeligt Antal Medlemmer, uag
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tet Gaderne i København vistnok liavde faaet mange til at tro, at 
Arrangementet maatte opgives. Med Hensyn til Kapløbene fandt vi 
i Aar, at det var lieldigst at fordele dem over 2 Dage. Man havde nem
lig gjort den Erfaring, at de varede alt for længe og derved blev træt
tende for Medlemmerne.

I Overensstemmelse hermed bestod det Søndag den 21. Februar for
anstaltede Kapløb kun af Hurtigløb.

Det var Skade,' at der kun var 2 Deltagere i det første store Løb 
paa 6.000 Alen (Banen fire Gange rundt), men det er en bekendt Sag, 
at det ikke skyldes Mangel paa Interesse, Sygdom og andre tilfældige 
Omstændigheder at flere, der ellers vil have deltaget i Løbet, udeblev.

Det var derfor uden Anstrengelse og uden Kamp, at Arkitekt Tb. 
Groth tog første Præmie, en Plaid, idet han fuldførte Løbet i 10  Min. 
og 8 Sek.

I  det andet Løb, forlæns for Drenge, Banen 2 Gange rundt, ca. 
3.000 Alen, var der 5 Deltagere, og af disse vandt O. Nissen, der til
bagelagde Løbet i 5 Min. og 15 . Sek., første Præmie, 1  Par Skøjter, 
medens 2. Præmie, en Tollekniv, tilfaldt A. Konow.

I det tredie Løb (for Smaapiger) var der 4 Deltagere, af hvilke 
Juliane Larsen sejrede, idet hun løb Banen en Gang rundt i 3 Min. 
17  Sek. og erholdt den udsatte Præmie, en Theaterkikkert.

Det fjerde Løb var Baglænsløb for Herrer, Banen 2 Gange rundt, 
ca. 3.000 Alen. A f 5 Deltagere blev Instrumentmager Sundt Sejrherre 
i 4 Min. 45 Sek., og erholdt 1. Præmie, en Merskumspibe, medens 
Arkitekt Th. Groth tog 2. Præmie, et Cigarfutteral.

Da flere af de tilstedeværende ønskede at deltage i et nyt stort 
Løb paa 6.000 Alen, blev der foranstaltet et Ekstraløb: 5 Medlemmer 
deltog, og her blev Student Heilmann (Fader til den senere Hurtig
løber, Danmarksmesteren Allan Heilmann), idet han tilbagelagde Løbet 
i Tiden 8 Min. 22 Sek.

Søndag den 28. Februar afholdtes der Kunstfærdighedsløb i hvilket 
9 Herrer deltog. Det var i det bele taget fra alle Deltagernes Side en 
særdeles smuk Præstation, som i enhver Henseende var Foreningen 
værdig. Dommerkommiteen tilkendte Arkitekt Th. Groth 1. Præmie, 
et Sølvbæger, og 2. Præmie, en Ruslæders Brevtaske, tilfaldt Overrets
sagfører O. Jensen.

Til det averterede Kunstfærdighedsløb for Drenge liavde kun meldt 
sig en, og Dommerkommiteen fandt ikke at burde tildele ham nogen 
Præmie. Begge Kapløbsdagene var begunstigede af det bedste V ejr, og
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en betydelig Mængde Medlemmer havde indfundet sig paa Banen, 
ligesom ogsaa en utallig Skare Tilskuere havde samlet sig langs Banens 
Hegn.

Det kan ikke nægtes, at Afholdelse af Kapløb og navnlig Kunst
færdighedsløb ansporer til Udvikling af Skøjteløb og saaledes i høj 
Grad fremmer Foreningens Maal.

Man saa ogsaa straks efter Kapløbene at en stor Mængde Med
lemmer forsøgte sig i forskellige Øvelser, som var bleven udførte, og 
det var paafaldende at se, med hvilken Iver man nu arbejdede.

Imidlertid var Banen efter Kapløbene kun aaben i faa Dage, og 
det kan ikke nægtes, at der endnu er meget, som skal indhentes. Naar 
vi imidlertid fremdeles i nogle Aar kunne være saa heldige at faa lige- 
saa gunstige Vintre som den forløbne, tør man haabe, at Skøjteløber
kunsten herhjemme vil naa et ligesaa højt Standpunkt som andre Ste
der, og dette vil da vor unge Forening have Æ ren af.

Vi har i Aar anvendt de samme Redskaber og den samme Frem- 
gangsmaade som tidligere til at klare Banen for Sne og gøre den glat. 
Det er fremdeles blevet bekræftet, at Vanding med Vandkander er det 
bedste Middel mod ujævn og revnet Is.

Medlemstallet blev 686 Damer og 19 51 Herrer, ialt 2637 Medlem
mer, heraf var 769 tilgaaet denne Sæson.

Paa Grund af den lange Sæson og de dermed forbundne Udgifter 
har Bestyrelsen set sig nødsaget til at paalægge de foreløbig kontin
gentfri Medlemmer et Kontingent af 1  Kr.

København den 31. Marts 1875.

Form and: A. Lange, In spek tør: A. Bohn, K asserer: E. Fensmark, 
M edlem m er: A. A n dersen  og G. Fugl.

Om Regnskabet skal bemærkes, at Kontingenterne dette Aar androg 
Kr. 4.423,— skønt de gamle Medlemmer ikke betalte mere end 1  Kr. i 
Kontingent. Banens Drift beløb sig dette Aar til Kr. 6.500,— . Incassa- 
tionen kostede dette Aar Kr. 499,— .

R evisorer var: E. L autrup  og K aarup.

*

A f særlig Interesse i denne Aarsberetning er Navnet Th. Grotli. 
Et Medlem, der kom til at betyde umaadelig meget for Foreningen 
baade sportslig og administrativt.
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Overretssagfører O. Jensen er ogsaa en af dem, der i mange Aar 
prægede Foreningen ved sin sportslige Indsats og sin Interesse for Admi
nistrationen.

*

1876-1881

Denne Tid staar noget dunkelt, idet der intet findes i Arkivet 
og heller ingen Generalforsamlingsprotokol, men et Faktum er det, at 
Foreningen i 1876 flyttede til Tivolisøen, og at den delte sig, idet Skøjte
løberforeningen af 1876 blev dannet af en Del af Skøjteløberforeningens 
Medlemmer.

Der gaar et Sagn om, at Jakson Haynes skulde have løbet paa Banen 
paa Sortedamssøen, men det er ikke rigtigt, idet Arkivet netop siger, 
at der blev ført Forhandlinger med ham i Wien om en Opvisning, som 
imidlertid ikke blev til noget paa Grund af den sene Sæson.

Det var Overretssagfører Ole Jensen, der som Formand afløste Fens
mark og forestod Flytningen til Tivolisøen.

Her fik Skøjteløberforeningen en ideel Bane, der havde en anseelig 
Størrelse, den strakte sig fra Vesterbro Passage helt ned til den smalle 
Strimmel ved Varmtvandsbadeanstalten Ryssensteen, der skilte den fra 
Kalvebod Strand, den var tilpas bred, med to Smaaøer, Tivoliøen og 
Capri som to faste Punkter, liggende i de to Bredninger.

Det var en lun Bane, skærmet imod de skarpe Vinde af den gamle 
Vold, der strakte sig langs hele Banens Østside.

Over det fordums Halmtorv (nu Raadhuspladsen) skraaede man 
ned til Lucie Bastionen, og fra den gamle Vindmølle kunde man, om 
Vejret tillod det, af Skrænten kure lige ned paa Isen, og her fandtes 
den officielle Indgang.

løvrigt var de første Aar paa Tivolisøen langt fra at være Forenin
gens bedste. Kaptajn Schønberg, der havde afløst Ole Jensen som For
mand, var i visse Retninger god nok, men for egenraadig. Han vilde 
baade være Formand, Kasserer og Inspektør. Desuden smagte hans 
Økonomi ikke Medlemmerne, som i stort Antal udvandrede til „76“ , 
deriblandt mange af de Repræsentanter for Kongehuset, Adel og det 
højere Bourgeoisi, som tidligere havde slaaet deres Sving paa Tivoli
søen. Paa Generalforsamlingen, der fældede Schønberg, forsvarede 
Kaptajnen sig imod Angreb paa mangelfuld Orden i Medlemsprotokol
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len paa følgende Maade: „Hvem F  kan holde Orden paa alle de
Frøkener, der bliver Fruer, det eneste Bogstav, jeg nok skal holde 
Orden paa, er Z.u Han sigtede dermed til Grosserer Zachariae, hans 
krasseste Angriber, som i Registret var ene om dette sjældne Bogstav 
i Alfabetet.

Under Schønbergs Efterfølger, Grosserer Frimodt, blev Forholdene 
kun i ringe Grad bedre, men saa kom Modsætningen, Grosserer Hans 
Puggaard, til Roret, og hvor der før var knebet, blev der nu ruttet, 
Puggaard lavede om paa alt og brugte i høj Grad løs af Foreningens 
Midler, saa at den følgende Bestyrelse, Grosserer Bunch og Forfatteren 
Otto Benzon, maatte spæde kraftigt til for at afværge den truende 
Undergang.

Herefter gled Foreningen ind i roligere og fremadskridende For
hold.

*

A visartik ler fra  1880-81. 

Søndagen den 13. Februar.
Som det vil være en Del Læsere bekendt, afholdt Skøjteløberfor

eningen sidste Søndag en Fest med Væddeløb paa Banen ved Tivoli. 
Vejret havde de foregaaende Dage ved det stærke Snefald frembudt 
saa store Hindringer for Tilvejebringelse af en brugelig og tilstræk
kelig stor Bane, at det var meget tvivlsomt, om man, selv ved daglig 
Anvendelse af en Arbejdsstyrke paa 35 Mand, kunde naa saa vidt med 
Rydningen af Sne og Høvling af Isen, at Festen kunde berammes til 
den nævnte Søndag, hvilket var særlig ønskeligt, da de daglige Beskæf
tigelser vilde forhindre mange, baade Store og Smaa, fra at kunne del
tage paa en anden Dag i Ugen, og en Udsættelse paa 8 Dage vilde være 
alt for risikabelt under vore skiftende Vejrforhold.

Først Fredag Middag blev den endelige Bestemmelse taget, og trods 
hyppige Snefald, der fandt Sted baade Fredag og Lørdag, blev Banen 
bragt i Stand, rigtignok kun ved at tage Nætterne til Hjælp og med 
betydelige Udgifter.

Søndag Morgen kom imidlertid med klart Solskin og blaa Himmel, 
og Anstrengelserne havde saaledes ikke været forgæves.

Da Klokken var to, den Tid som var berammet til Løbenes Begyn
delse, var den Del af Banen, som var tilgængelig for Publikum, hvilket
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her vil sige Medlemmerne af de to lierværende Skøjteløberforeninger, 
der var indbudne, samt alle de af Foreningens Medlemmer, som ikke 
skulde tage aktiv Del i Festen, herunder en stor Mængde ikke-skøjte- 
løbende Besøgende, aldeles fuld af Mennesker, saaledes at der maatte 
anvendes megen Forsigtighed i Fart og Bevægelse for at undgaa de 
hyppige Sammenstød.

Banen for Hurtigløbere strakte sig helt ned til Ryssensteen og til
bage igen og var ca. 1400 Alen lang. Dommerteltet var anbragt saa
ledes, at den ene Side vendte til denne, den anden til en for Kunstløb 
indhegnet firkantet Bane.

Begge Banerne var om Aftenen forud bleven vandede og frembød 
saaledes en smuk, blank Isflade, hvorpaa Skøjtesporene tydelig afteg
nede sig. Dommerhvervet var overtaget af d’Herrer kgl. Balletdirigent 
Gade, Ingeniør W. Rowan, Overretsprokurator O. Jensen samt Maler
mester Hall.

Efter at disse Herrer samt enkelte Damer havde taget Plads i Dom
merteltet, samlede Starteren, Herr cand. polit. Otto Benzon, Delta
gerne i Kunstløbet, uddelte de forskellige Sløjfer og gav ved Klokke
ringning Signal til Løbenes Begyndelse.

Balduin Dahis Orkester istemte nu en Vals, og de konkurrerende 
Herrer viste sig en for en paa Banen. Hver løb i 5 Minutter, og da de 
alle have været fremme enkeltvis, løb de til Slut samlet.

Dette Løb tog sig særligt smukt ud, da Hovedvægten jo her lægges 
paa Elegance og Smidighed, medens Kirsebærgangens gamle Træer 
foran de snedækte Volde, der var tæt besat af Mennesker, som fra 
deres ophøjede Stade kunde overskue liele Banen, belyst af Solen i 
det klare Frostvejr, dannede en tiltalende og livlig Baggrund for det 
hele.

Sejrherren i dette Løb blev Herr A. V. Schmidt, der særlig i E le
gance og Smidighed stod over sine Konkurrenter. 2. Præmie tilfaldt 
Herr Saul og 3. Præmie Herr Edwards. Alle Deltagerne gav Prøve paa 
betydelig Færdighed og fremkaldte gentagne Gange Publikums lydelige 
Bifald.

Derpaa forandrede Dommerne Front og vendte sig imod Hurtig
løbsbanen. Kort efter at Publikum havde dannet Espalier paa begge 
Sider af denne, fordeltes en Del assisterende Medlemmer langs Banen 
for at holde Orden og være til Stede i Tilfælde af Uheld o. desl.

Løbene tog derpaa deres Begyndelse med et Hurtigløb for Herrer, 
Banen 2 Gange rundt. Der startede 5 Herrer, af hvilke Herr C. Buncli
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blev Nr. 1. 2. Præmie tog Herr V. Jensen og 3. Præmie tilfaldt Herr 
A. V. Schmidt, den samme som havde vundet Kunstløbet.

Det næste Løb var for Drenge, Banen 1  Gang rundt, blev udført 
af 5 unge Medborgere, af hvilke U lf Hansen kom ind som Nr. 1 , Niels 
Petersen som Nr. 2. De fire Deltagere holdt godt sammen under Løbet, 
og den indbyrdes Afstand var kun nogle Alen, da Dommerpælen pas
seredes.

4de Løb, Baglænsløb for Herrer, Banen 1%  Gang rundt, blev der- 
paa startet. Der var fire Konkurrenter, af hvilke de to opgav Løbet 
efter at have tilendebragt ca. 1/3 af Banen.

A f de to andre vandt Herr A. Benzon 1. Præmie med et betydeligt 
Forspring, 2. Præmie tilfaldt Herr Westenholtz.

I  det sidste Løb for Damer og Herrer parvis deltog tre Par. Kort 
efter Starten kom ved et Uheld den ene Herre til at støde sammen med 
en af Damerne, hvorved denne snublede og faldt, hun fuldendte Løbet, 
men kunde naturligvis ikke oprette en saadan Forsinkelse. Den vin
dende blev Frk. E. Fritsche, ført af Herr Rowan, 2. Præmie tog Frk. 
J . Fritsche med Herr Buntzen.

Da Løbene var til Ende aabnedes Banen for Publikum, og Præmie
uddelingen fandt Sted. Forholdsvis var det vel ikke mange Medlem
mer, der deltog i Løbene, naar man tager i Betragtning, at Foreningen 
tæller 1.100  Medlemmer, men for det første blev Festen, som tidligere 
sagt, bestemt meget sent, at kun øvede Kræfter kunde deltage, der
næst havde enkelte af de anmeldte Konkurrenter under Træningen 
haft Uheld og var derved bievne ude af Stand til at deltage, og sluttelig 
havde en Del Medlemmer, der iøvrigt var fuldstændig kvalificerede 
til at deltage, en Aversion mod at træde saa at sige offentlig frem, 
øvet en hæmmende Virkning.

Naar der imidlertid i gunstige Isvintre ad Aare oftere foranstaltes 
lignende Fester, vil Lysten og Evnen til at deltage sikkert vokse.

*

Paa Skøjter.
Da K øbenhavn var lille. — Af A ndreas B untzen.
Beskrivelsen er antagelig fra Aar 1881.

I  Dag —  denne skønne Januardag, kan vi igen løbe paa Skøjter! 
Skøjteløberforeningens store Bane paa Stadsgraven bar faaet et godt 
Døgns Tø, saa kom i Nat stærk Frost. Og Isen laa blank paany.
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Ved Middagstid blev det Rimtaage, og nu ligger Banen straalende 
for os — ak, hvor uforglemmelig skøn, et Eventyr i hvidt, hyllet i let 
graa Taage.

Om Morgenen havde jeg med Baneinspektøren, den udmærkede 
„Skøjtekonge“  Arkitekt Th. Groth, været oppe at hente Mandskabet i 
Logihuset „Holger Danske“  i Farvergade.

Der sad i den skumle Skænkestue ved Snaps og 0 1 en Flok dag
drivende Sjovere, men det var sløjt med Pengene. Drikningen var 
gaaet istaa, og da vi saa bød dem en lille Dagløn for nogle Timers 
Isarbejde, slog 10— 12 Mand straks til.

Jamen vi skal da ogsaa have en Snaps og 0 1 inden vi skal til det?
Og det fik de. Saa vandrede vi med hele Flokken over og satte dem 

i Arbejde med at glatte Isen, høvle Ujævnhederne bort, hælde varmt 
Vand i Revnerne o. s. v.

Inspektør Christensen, den lille, tykke og firkantede, rare Mand 
tog Kommandoen, han fik sine Skøjter paa og overvaagede godt nok, 
at ingen drev. Han var baade her og der, passede Skrabningen og lod 
Musikpavillonen, der løb paa Kælke, trække ud midt paa Banen. Ja , 
i Dag skulde vi have Musik.

Nu kunde der snart lukkes op — de tidligste begyndte saa smaat 
at komme, „Overspændemester“  Lind — Brolæggerdrengen, der nu 
dirigerer Paaspændingen paa Peblingesøen — er i sin graa Uniform 
og mønstrer Spændedrengene. Portneren Christiansen, kendt som Fane
bærer for mange af Højres Tog, en sorthaaret, køn, velvoksen Mand, 
har taget sin Post ved Indgangen ved Siden af det lille, tarvelige Kon
tor, hvor Kontormanden — senere Overretssagfører Thorvald Henrik
sen — har placeret sig med Sivsko, Petroleumsovn og Halm paa Gulvet.

Han er beredt til at tage imod Indmeldelser. A f dem kommer der
saa smuk en Dag altid mange. I Dag er det saa tillokkende som 

sjældent.

Banen kridhvid, kridhvide Træer, Solen anes bag Taagen, der træk
ker mere og mere tynd — og saa Musik skal vi have. Hele Byen aander 
godt Vejr og Glæde.

Nu begynder Publikum at komme og faa sine Jern i Garderoben 
af ingen ringere end Thor Jensen, den senere saa famøse Vært inde i 
Tivoli. Han var døbt Arthur Jensen, havde været Kadrejer og Lyst
fisker og Gud ved hvad. Han kunde egentlig alt muligt — ogsaa senere 
hen ved en Stige opad Tivoliplankeværket ved „Kildepavillonen“  sam
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lede han sit Natte-Publikum til Tivolibetjentenes uskrømtede Forbav
selse.

Tlii hver Gang de kom forbi, var der flere, end Portvagten havde 
set gaa ind.

Naa, der kommer mellem de første den gamle, skikkelige Konditor 
Boldt fra Kronprinsessegade, i sin Tid Byens bedste Leverandør af 
Kager og Is, og den lille, sirlige Urtekræmmer Nielsen fra Halmtorvet, 
begge løber de med lange Frakker og bøje Silkehatte, de havde været 
flinke Løbere, nu kom de for Motionens Skyld og for at konversere 
Damerne.

Men nu har vi en Mand, der kan løbe, og det ganske dejligt, let 
og elegant, Overretssagfører Ole Jensen fra Tordenskjoldsgade, og der 
er en til af samme Art, den fikse, spinkle Løjtnant Hamburger.

Det var altid en Fornøjelse at se en af dem i svævende Herresving 
ben over Banen.

Saa kom den martialske Kaptajn Schønberg — Svømmetornysterets 
Opfinder —  med Døtre, der løb nydeligt. Han var en Tid Formand.

I fast Strøm —  saa Spændedrengene ikke kunde følge med — hen
tede nu Folk deres Skøjter, der blev travlt og fuldt overalt, L iv og 
Bevægelse.

Saa kom Musikken, 8— 10 Mand, Dirigenten er den kendte Krage
lund — den rigtige med „Den er af Kragelund“ , hvor forresten kun 
denne Strofe var af ham, Resten en fransk Melodi —  og de spillede 
trods Frosten saa raskt, at det kunde høres vidt omkring til Glæde for 
Folk, der samledes i tætte Skarer paa Volden —  Kirsebærgangen var 
jo af laaset.

Og det var et skønt og livfuldt Skue, Voldens høje og pudrede 
Træer gav Lune og Læ. Den med en monumental Rødstensport aflaa- 
sede „bedækte V e j“  — som hver Eftermiddag blev efterset af en Pa
trulje —  lukkede Folk ude fra gamle Gianelles Ishus til Ryssensteens 
Badeanstalt.

Saa dækkede Tivolis høje Træer og Industriforeningen Resten. Den 
lune Bane lod altid en stille Plet, f. Eks. mellem Øen Capri og Tivoli
øen, og her øvede mange sig og blev flinke Løbere.

Bygningerne var der, nogle gammeldags og tarvelige som Kontoret, 
Smedens Hus og det gamle Konditori, men de nye var fikse og nyde
lige, baade det store Konditori og den lille, kønne Damepavillon inde 
under Voldens høje Træer.
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SkHteToiierfbreninEenB Fest uaa Stailseraven.’

Festaften paa Tivolisøen mecl Fyrværkeri.

Den var med sine fikse Møbler helt charmerende — vistnok en 
Gave fra Formanden, Grosserer Hans Puggaard.

Der blev drevet mange Slags Løjer — Sport var det ikke altsam
men. Y i fik, naar Banen om Eftermiddagen tømtes, fat i et langt Tov, 
en hel Række løb med hverandre fast i Haanden, og yderst løb en med 
den frie Ende af Tovet. Saa bremsede Kæden, og nu svingede Manden 
ud over den hele Bane i sindssvag Fart. Vedkommende faldt tit og slog 
sig slemt; engang var der en, der flækkede Panden og laa besvimet, 
men det gjorde saamænd ingenting.

Og vi dansede Amagerdans og hvad det nu hed, almindeligvis 2 
Herrer sammen, men ogsaa af og til med Dame.

Store Kvadriller var ret almindelige, de tog sig pragtfuldt ud. Hvor 
løb Fru Johanne Louise Heibergs tre Døtre yndigt, behændigt, kunst
fuldt og ladylike, ypperligt i Kvadrillerne.

Mere og mere fyldes Banen, der kom Sværm paa Sværm. Her har 
vi Smedemester Laurentius Saul med sine sølverne Skøjter. Han løber,
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skønt lian er temmelig lille  og tyk, nydeligt, men paa en affekteret 
Maade. „Den lyriske“  kaldte vi ham derfor.

En Gæst fra Frederiksberg Skøjteløberforening, Ingeniør Freddy 
Edwards — en yppperlig Skøjteløber —  og nuværende Landstingsmand 
C. V. Buncli og hans Brødre.

Den engelske Ingeniør Rowan ses nu paa Bakken, den bekendte, 
udmærkede Sejler! Han er længe om at faa sine gammeldags Træskøj
ter paa.

Men bar ban dem paa, saa skal de bare se. Han tager sig tit af de 
unge og lærer dem i Krogene ved Tivolisøen.

A f unge Drenge, maa man vel sige, har vi flinke Fyre, f. Eks. Ha
rald Fritsche, Anton og Niels Petersen, Overretsprokurator P. A. Peter
sens Sønner, U lf Hansen og Frode Hass.

De arbejder flittigt og leger samtidig —  naa, det gør jo Drenge.
Jam  venit res ad triarios —  der kommer en Mester. Telegrafist 

William Schmidt, ham, om hvem der blev sagt, at han ingen Ben havde, 
men Guttapercha — den utrolig smidige Løber, der kunde alle de 
vanskeligste og mest indviklede Kunster, og udførte dem, uden at man 
saa Anstrengelse.

Arkitekt Grotli, ja  vist, han var „Skøjtekongen“ , hans store Skik
kelse, hans Plastik og hans K raft gjorde ham dertil —  men Schmidt 
kunde mere og interesserede Tilskuerne mere.

T il Slut, nu da Musikken allerede er begyndt, kommer Hans Pug-
gaard med sin Frue Magna og lille  Datter Karen, de samler om sig en 
muntert passiarende, leende og spøgende Kreds, de er Selskabets Cen
trum —  der er Fru Octavius Hansen, født W ulff, med sine Børn og — 
— nu spredes Kredsen over Banen, Taagen er lettet og i straalende 
Skønhed ligger den pragtfulde Bane.

Men der var en Tid, den var endnu skønnere, — det var en Frostnat 
med Maaneskin, dog kom der kun en enkelt. Naar vi kom fra B a l ! -------

Nu er al Skønheden begravet under Boulevardens Brolægning og
Mursten, nu er der kun et Minde om en glad og ung Tid.

*

Vi maa være Andreas Buntzen taknemmelig for denne fornøjelige 
Skildring af Livet i Klubben, da den havde til Huse paa Tivolisøen; 
hos alle, der elsker Skøjteløb, fremkalder den en Stemning, der ikke 
afviger fra den, vi kender i Dag.

*
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O L øbedage  —  550 M edlem m er.

Desværre findes ingen Generalforsamlingsprotokol i Aarene fra 
1876 til 1882, men vi har de to fornøjelige Artikler som lige er citeret, 
og som giver os et godt Billede af Forholdene som de var den Gang. 
Sportslig set var Resultaterne ikke saa gode, men der blev gjort et 
stort Arbejde med Hensyn til Festligheder.

Men trods dette var det økonomiske Resultat ringe. Foreningen var 
daarligt kørende, man havde maattet laane 750 Kr. af Formanden 
Hans Puggaard; de kunde dog betales tilbage samme Aar.

Medlemmerne var kun 264 Herrer, 83 Damer og 195 Børn. Den 
samlede Indtægt beløb sig til Kr. 1.778,00, som næsten alle gik til B e
taling af en Restgæld paa Konditoriet. Der havde ingen Løbedage 
været.

Formanden, Hans Puggaard, er da ogsaa kørt træt, og Grosserer 
C. V. Bunch bliver valgt til Formand. I  Bunch faar Foreningen en 
myndig og erfaren Mand, der ved sin Akkuratesse og Ansvarsfølelse 
fører Foreningen fremad trods megen Modgang.

Bestyrelsen bestod nu a f : C. V. Bunch, Carl M elch ior  og O tto  B enzon .
Suppleanter: Th. G roth , H all.

R evisorer: A lfre d  B enzon , E rik  M oller.

*

1883
112 L øbedage  —  927 M edlem m er.

Sæsonen udmærkede sig ved at have 1 12  Løbedage, hvilket ogsaa 
var det eneste, den udmærkede sig ved. Man startede med en Kasse
beholdning paa Kr. 8,24 og endte med en Kassebeholdning paa Kr. 0,66.

Der hvilede, hvad angaar Festligheder og Væddeløb, et Uheld over 
Foreningen dette Aar. Det forsøgtes 4 Gange at faa afholdt Væddeløb, 
men hver Gang var Tøvejret brudt ind.

Sæsonen gik ikke af uden Vrøvl fra misfornøjede Medlemmer, idet 
det var nødvendigt at opkræve Ekstrakontingent, 2 Kr. for Voksne og 
1  Kr. for Børn, og dette var gaaet godt ind, kun 180 Medlemmer havde 
undladt at betale.

Formanden meddelte yderligere, at Aaret var begyndt med en Gæld 
paa Kr. 3.400,-—, men at denne nu var bragt ned til ca. 400 Kr., 
Værdien af Foreningens Ejendele var takseret til Kr. 5.500,— .

1882
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C. V. Bunch.
Form and 1882 — 1892.

Foreningen faar i Tilgift til den Tyge Brahes Sæson Opsigelse til 
Fraflytning fra Tivolisøen.

B estyrelsen: C. V. B unch, Carl M elch ior, O tto  B enzon .
Supplean ter: Th. G roth , O. Jensen.

R evisorer: A lfre d  B enzon , E rik  M øller.

*

1884
0 L øbedage  —  651 M edlem m er.

Igen en Sæson uden Løbedage og tilmed ingen Bane. Paa General
forsamlingen vedtoges følgende Resolution:

„Da Fæstningsterrainets Bebyggelse og den derved forbundne Flyt
ning af Foreningens Bane muligt vil gøre det nødvendigt hurtigt at 
træffe Bestemmelse, som under almindelige Omstændigheder vilde for
dre en Generalforsamlings Sammenkaldelse, bemyndiges Bestyrelsen 
til paa egen Haand efter Bestyrelsens Skøn at foretage alle de Skridt, 
som den maatte anse for nødvendige.“

Det er klart, at der blev arbejdet kraftigt paa at bevare Foreningen, 
man havde de to konkurrerende Foreninger: 1876 og Frederiksberg 
Skøjteløberforening, der havde aldeles ideelle Baner, og man søgte
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derfor en tilsvarende Bane, men det lykkedes ikke, man havde endda 
været ude efter Ørstedsparken.

B estyrelsen: C. V. B unch, Carl M elch ior, O tto  B enzon .
Suppleanter: Th. G roth , O. Jensen.

R evisorer: A lfre d  B enzon , E rik  M øller.

*

1885
11 Løhedage  —  1160 M edlem m er.

Den 16. Februar begyndte Flytningen fra Tivolisøen, men endnu 
havde man ikke faaet Tilladelse til at benytte Peblingesøen; Anven
delse af Sortedamssøen havde Magistraten nægtet.

Det er ikke klart, hvor man løb de 1 1  Dage, Sæsonen varede, antage
lig har det været paa en Del af Tivolisøen.

Paa Generalforsamlingen dette Aar skiftede Foreningen Navn fra 
Skøjteløberforeningen ved Tivolisøen til „Københavns Skøjteløberfor
ening“ .

Foreningen havde fra Kristiania modtaget Indbydelse til at deltage 
i et Præmieløb, som det hed, i hvilket Herr Th. Grotli deltog, dog 
uden at tage Præmie.

Det er interessant, hvad der skrives i Norges Skøjteforbunds Fest
skrift. Artiklen er skrevet af den kendte Skøjteløber Carl Aamann:

„Mindes skal det store Skøjteløb paa Frognerkilden, som afholdtes 
den 26. Februar 1885 mellem Poulsen og van der Zee m. fl.

De deltagende var Arkitekt Th. Groth, København, Carl Werner, 
Axel Paulsen og stud. med. Alb. Kolstad, Kristiania, samt van der Zee 
og Buttinghe Wiches, Holland.

Løbets Længde var 3 eng. Mil, Banens Omkreds ca. 1400 Meter, 
altsaa skulde der løbes 3 1/ 2 Omgang.

Axel Paulsen blev Sejrherre og fik 1800 Kr. i Præmie.“
Løbet var ejendommeligt. Det viste, at man den Gang, i hvert Fald 

i Kristiania, ikke skelnede mellem Professionals og Amatører. Desværre 
kender vi ikke Th. Groths Tid og Placering, men i Artiklen skriver 
Aamann senere, at Th. Groth er en af de Kunstløbere, der har sat sit 
Præg paa norsk Skøjteløb, en smuk Kompliment til den danske Løber.

B estyrelsen: C. V. Bunch, Carl M elch ior, O tto  Benzon.
Suppleanter: Th. G roth , O. Jensen.

R evisorer: A lfre d  B enzon , E rik  M øller.
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B anen paa P eb lin gesøen  i 1886.

1886
60 Løbedage  —  932 Medlemmer.

Endelig var Forhandlingerne med Magistraten bragt til Ende med 
et for Bestyrelsen heldigt Udfald. Man fik Kontrakt om Lejemaal af 
Peblingesøens østlige Ende, et Areal paa 140.000 Kv. Alen, som For
eningen raader over den Dag i Dag. Materialet fra Tivolisøen, Skure, 
Pavilloner etc. blev anbragt i Hjørnet ved Gyldenløvesgade og Nr. Sø
gade, hvor Indgangen fandtes.

Desværre indeholder Generalforsamlingsprotokollen intet om denne 
Sæsons Begivenheder paa Isen udover et Par Bemærkninger om, at der 
den 10. Februar afholdtes en Aftenfest, som Prins Valdemar beærede 
med sin Nærværelse, og at der den 14. Februar fandt et Kunst- og 
Hurtigløb Sted.

I „Handbuch der Leibesubungen“  finder vi imidlertid følgende Op
lysninger: „ I  Danmark holdt Københavns Skøjteløberforening den 14. 
Februar 1886 Hurtigløb over 2000 Meter. Sejrherren Th. Grotli (be
kendt igennem sin Deltagelse ved de internationale Kunstløb i Ham
burg 1886) brugte Tiden 3/44. Vi finder i Groth som i Axel Poulsen 
Hurtigløberen forenede.“
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Det vides, at Groth kom hjem fra Hamburg med flere Præmier fra 
det Kunstløb, der hentydes til.

I et norsk Tidsskrift berettes, at den udmærkede norske Kunst
løber Hr. Rasch gav en Opvisning paa Peblingesøen.

Helt uden Begivenheder var denne første Sæson paa Peblingesøen 
altsaa ikke.

En anden Begivenhed, Nødvendigheden af at opkræve Ekstrakon- 
tingent, smagte Medlemmerne mindre godt, skønt det kun havde kostet 
dem 9 Øre pr. Dag.

B estyrelsen: C. V. Bunch, Carl M elchior, Otto Benzon.
Suppleanter: Th. Groth, O. Jensen.

R evisorer: A lfred  Benzon, Erik  Møller.

*

1887
65 Løbedage  —  1895 Medlemmer.

Sæsonen startede med en ekstraordinær Generalforsamling med Æ n 
dring af § 1  paa Dagsordenen.

Tidligere havde denne § sagt, at Medlemsantallet ikke maatte over
stige 1500, dette Forhold stammede fra Tivolisøen, hvor Banen ikke 
var saa stor; man ønskede nu dette Maksimums-Medlemsantal slettet, 
idet Forholdene paa Peblingesøen ikke nødvendiggjorde det.

*

Trods det betydelige Antal Løbedage var Sæsonen forfulgt af Uheld. 
Tø vekslede med svag Frost og Storme, nogen sportslig Indsats kunde 
ikke gøres, derimod blev der afholdt en Del Fester, som har været vel
lykkede, og Medlemsantallet viser da ogsaa en betydelig Stigning.

Dette Aar vedtages det at oprette den første Kunstløbsskole med 
Henblik paa Indførelse af en Art Klasseløb. I  Foreningens Arkiv findes 
en Instruktion desangaaende. Vore nuværende Klassemærker er altsaa 
ikke noget nyt.

B estyrelse: C. V. Bunch, Carl M elchior, Otto Benzon.
Suppleanter: Th. Groth, Ross.

R evisorer: A lfred  Benzon, Erik  Møller.

*
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P eb lin gesøen  i 1888.

1888
84 Løbedage  —  2358 Medlemmer.

Baade Antallet af Løbedage og Medlemsantallet maa friste en til 
at tro, at Sæsonen har været vellykket, dette er forsaavidt ogsaa T il
fældet set fra et motionsmæssigt Standpunkt, hvilket selvfølgelig og
saa har sin Berettigelse.

Sæsonen hører imidlertid ikke til den Slags man erindrer, fordi der 
ikke skete noget sportsligt, det er igen det betydelige Antal Fester, der 
er karakteristiske for Sæsonen. Man maa erindre, at paa disse Fest
aftener var Banen offentlig tilgængelig mod Entré —  et Forhold, som 
ikke kan tænkes i Dag.

Den 29. Januar blev dog afholdt et Væddeløb i Overværelse af 
Prins Valdemar og Prinsesse Marie, men disse Løb har aabenbart ikke 
haft nogen særlig Interesse, da de overhovedet ikke er omtalt i For
eningens Arkiv.

Den 25. Februar begyndte Klasseløbene under d’Herrer Saul og
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Th. Raaschous Ledelse. Den i sin Tid af Foreningen udarbejdede V e j
ledning havde virket og viste synlig Fremgang.

Dette Aar blev Foreningens nuværende Emblem indført. Det er 
ikke helt sikkert, hvem der var Mester for det. Ifølge en Overlevering 
skal det være Thorvald Bindesbøll, og Motivet med de sammenslyn
gede Skøjter kan godt minde om hans ornamentale Stil. E fter en anden 
Overlevering skyldes Emblemet Alfr. Benzon, der, foruden at være 
Apoteker og forskelligt andet, ogsaa var en habil Tegner og Maler.

B estyrelsen: C. V. Bunch, Carl M elchior, Otto Benzon.
Suppleanter: Ross, B. Steffensen.

R evisorer: A lfred  Benzon, E rik  Møller.

*

1889
50 Løbedage  —  2353 Medlemmer.

Den 1 1 .  Marts afholdtes en ekstraordinær Generalforsamling, som 
var meget bevæget. Der klages over de daarlige Lokale- og Toiletfor
hold.

Formanden meddeler, at Bestyrelsens Stilling er besværlig siden 
Flytningen fra Tivoli. Der er lange Forhandlinger med Magistraten 
angaaende Tilladelse til at opføre en Pavillon paa Søbredden.

Der havde ogsaa været Hensyn at tage til Foreningens Fremgang, 
til de Medlemmer, der kun kom for Motionens Skyld, og til dem, der 
løb for Sporten (det evigt brændende Spørgsmaal).

Den nye Pavillon vilde koste 16— 18.000 Kr., en Sum der gjorde 
Bestyrelsen meget betænkelig. (Pavillonen kom til at koste 70.000 K r.).

Et Medlem ønskede Generalforsamlingen henlagt til Januar; det 
blev imidlertid vedtaget at afholde den i April.

Et Medlem klager over Opsynet paa Banen og foreslog, at der 
tidligt skulde afstikkes en Væddeløbsbane.

Formanden bemærkede hertil, at der først og fremmest skulde tages 
Hensyn til det store Publikum. Væddeløberne var endnu i forsvindende 
Antal. Formanden hævdede under stor Tilslutning, at der ogsaa maatte 
tages Hensyn til Motionsmedlemmerne, og at den største Del af Med
lemmerne ikke var tjent med, at en stor Del af Banen i over 14  Dage 
var ubrugelig for dem. *

Som man ser: intet nyt under Solen, ganske som den Dag i Dag.
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E rik  M oller.
R evisor og B estyrelsesm edlem  
1882 —  1903.

Efter den nye Vedtagelse blev den ordinære Generalforsamling af
holdt den 30. A p r il .  Formanden beklagede Forandringen af Tiden for 
dennes Afholdelse. Isen liavde ikke været god, en enkelt Dag havde 
man brugt 210  Kr. til Vedligeholdelse. Politiet havde blandet sig en 
Del i Virksomheden, og der var ført lange Forhandlinger med det Re
sultat, at Banen først skulde lukkes, naar det havde været Tø i over 
et Døgn med en Is under 5 Tommer, en Bestemmelse, der gælder den 
Dag i Dag.

Forhandlingerne med Magistraten om Søpavillonen havde stadig 
ikke givet Resultat.

Materialet var i en meget daarlig Forfatning, da man stadig ven
tede at faa Tilladelse til Opførelse af Pavillonen og derfor ikke vilde 
reparere de gamle Skure.

Med flere Udsættelser var der afholdt et Væddeløb for unge, men 
Resultaterne kendes ikke.

B estyrelse: C. V. Bunch, Carl M elchior, E rik  M oller.
Suppleanter: Ross, Otto Benzon.
R evisorer: A lfred  Benzon, Broe.

*
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A lfred  Benzon.
R evisor 1882 — 1900.

1890
5 Løbedage  —  1744 Medlemmer.

Det eneste interessante ved denne Sæson er, at de 5 Løbedage har 
kostet 105 Arbejdsdage, samt at Foreningen for første Gang tegner 
Abonnement paa en Telefon, som det bliver sagt „til Medlemmernes 
Bekvemmelighed“ .

B estyrelse: C. V. Bunch, Carl M elchior, Erik  Møller.
Suppleanter: Otto Benzon, Ross.
R evisorer: A lfred  Benzon, Broe.

*

1891
81 Løbedage  —  2584 Medlemmer.

Formanden mindedes Smedemester Saul, der var afgaaet ved Døden, 
som et mangeaarigt og meget virksomt Medlem af Foreningen, der 
ubestrideligt havde haft stor Indflydelse paa Kunstløbets Udvikling.

Smedemester Saul løb paa selvsmedede Skøjter, som var kendt ud 
over Landet. Han var en udmærket Kunstløber og Leder af Kunstløber- 
skolen.

4 3 *



Væddeløb var afholdt den 18. Januar, men med lille Tilslutning. 
Der foreligger intet om Resultaterne.

Vor bedste Løber, Th. Groth, har aabenbart været en lille Udflugt 
over i Professionalismen, for i Generalforsamlingsprotokollen staar, at 
han igen klassificeredes som Amatør. Her hentydes maaske til Turen 
til Norge 1885.

Det er stadig Fester, det gælder, Sporten er det sløjt med, baade 
Hurtigløb og Kunstløb.

Men Festerne skaber alligevel et vist Renommé og bidrager til at 
konsolidere Foreningen.

B estyrelse: C. V. Bunch, Carl M elchior, E rik  Møller.
Suppleanter: Otto Benzon, Ross.
R evisorer: A lfred  Benzon, Broe.

*

1892
36 Løbedage  —  2488 Medlemmer.

Dette Aar mister Foreningen et af sine bedste Medlemmer, nemlig 
Arkitekt Th. Groth. Han startede som ganske ung i et af de første Hur
tigløb og har siden været knyttet til Foreningen. Han hørte til de bedste 
europæiske Skøjteløbere og havde internationalt Ry.

Han var i en lang Aarrække Bestyrelsessuppleant, men det vil ikke 
sige, at han ikke tog aktiv Del i Arbejdet i Foreningen, ban var faktisk 
den ledende med Hensyn til det rent entreprenørmæssige.

Th. Groth havde udmærket Forstand paa Isbehandling, hvilket 
fremgaar af hans Skøjteinstruktionsbog, som blev udsendt paa For
eningens Foranledning, og som kendes over hele Europa. Han døde 
ret ung, idet han maa være født omkring 1860.

Om selve Sæsonen oplyses det, at en lille Nedgang i Medlemsantal
let begrundes med Konkurrencen fra de kunstige Baner. Her sigtes 
nærmest til en oversprøjtet privat Bane, som laa i Bernstorffsgade, 
d. v. s. der hvor Hovedbanegaarden nu ligger. Den kaldtes „Johns Bane“  
og var anlagt paa Inderkredsen af en Cyklebane.

Væddeløb havde været udskrevet. Der havde tegnet sig 50 Børn, 
men kun 2 Voksne, saa de blev aflyst.

Forhandlingerne med Magistraten vedrørende Pavillonen førte ikke 
til noget.
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Bestyrelsen meddelte, at hvis Overenskomst ikke opnaaedes, vilde 
den nedlægge sit Hverv, idet Arbejdet med at administrere den store 
Bane var haabløst, naar man hvert Aar skulde borttransportere Ma
terialet, nedtage Skure o. s. v.

*

Ekstraordinær Generalforsamling afholdtes den 29. Oktober s. A.
Forholdene er fortvivlede. Formanden, Grosserer Bunch, er kørt 

træt. Det er et Sisy fus-Arbejde at drive Foreningen, og han ønsker at 
trække sig tilbage efter 10  Aars godt Arbejde. Foreningen skylder ham 
stor Tak for hans Indsats.

Senere da han blev Landstingsmand kæmpede han bravt for Søernes 
Fredning, som laa ham meget paa Sinde. Den nuværende Regulering 
var ham en stor Sorg.

Grosserer Carl H. Melchior blev nu Formand, og med ham ind
lededes en ny Æ ra.

Paa Mødet blev ogsaa fremlagt et Forslag fra Herr John om til 
Foreningen at udleje en Del af hans Isbane i Bernstorffsgade. Besty
relsen vilde ikke tage Stilling til dette. I  Diskussionen var Indlæg for 
og imod. Alfred Benzon mente, at Foreningens Selvstændighed vilde 
lide under et saadant Arrangement.

Forsamlingen afslog det fremsatte Tilbud.

B estyrelse: Carl M elchior, E rik  M øller, Ross.
Suppleanter: Otto Benzon, Eugen Schmidt.

R evisorer: A lfred  Benzon, Broe.

*

1893
120 Løbedage  —  1994 Medlemmer.

En stor Sæson med Udgifter, der androg 12.644 Kr., mod Indtægter 
13.905 Kr.

Man havde henvendt sig til Herr John om at assistere Bestyrelsen 
med Banen. Han drev sin egen Bane i Bernstorffsgade med bedre Red
skaber, og man gik ind paa en Accord med ham om Vedligeholdelse af 
Isen paa Peblingesøen for et Beløb paa 300 Kr. Yderligere havde man 
anskaffet en kostbar Sprøjte.

Der var blevet anlagt en Væddeløbsbane og to Væddeløb afholdt.
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Det første fandt Sted den 15. Januar. Lad os høre, hvad Pressen 
skriver:

„ 14 °  Kulde, Reaumur. End ikke vore varme Ræveskind kunde for
hindre, at vi blev gennemisnede, da vi overværede Væddeløbene paa 
Peblingesøens Skøjtebane.

Godt var det, at Bestyrelsen for Skøjteløberforeningen med paa- 
skønnelsesværdig Opmærksomhed havde sørget for Tilstedeværelse af 
varmt Vand og diverse Flasker Cognac og Vin for Pressens Repræsen
tanter.

Uden dette var vi næppe kommet levende hjem. Selvfølgelig var 
der stuvende fuldt derude. Paa Skøjterne kan man jo nok holde V ar
men, men den maa have været hamper for det i Nørre Søgade, Gylden
løvesgade og paa Dosseringen forsamlede i Løbene interesserede 
Publikum.

Resultaterne af Løbene var:

1. Løb. (1 eng. Mil) for Herrer, der ikke har startet før:

Nr. 1  A. M ottlau..................  3,481/s
Nr. 2 A. Vonsild ..................  3,482/5

Mottlau gjorde sig bemærket ved at løbe paa den uskønne norske 
Maner med omtrent vandret Rygstilling (!),  han lavede iøvrigt en flot 
Slutspurt.

2. Løb. (1 eng. Mil) aabent for alle:

Nr. 1  L. Goldschmidt
Nr. 2 Eugen Schmidt
Nr. 3 Holger Petersen
Nr. 4 C. S. Groth

Efter at de skiftevis havde overtaget Førerposten, gik Goldschmidt 
og Eugen Schmidt stærkt frem, hvorefter Løbet afgjordes med 1/5 Se
kunds Forskel.

3. Løb. ( y 2 eng. Mil) Baglænsløb for Herrer:

Nr. 1  A. V on sild .....................  1,59
Nr. 2 A. Mottlau .................... 2,6

Dette Resultat blev modtaget med en Del Undren, da det viste sig, 
at Goldschmidt, hvem man antog for Favorit, ikke kunde følge med, 
men gik ud af Løbet; Vonsild viste iøvrigt udmærkede Anlæg.
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4. Løb. (1 dansk M il).
Deltagerne Goldschmidt, H. Meyring, C. S. Groth og Eugen Schmidt. 

Meyring kom temmelig hurtig bagud, sandsynligvis fordi han havde 
Uheld med Skøjterne. Kampen kom til at staa mellem Goldschmidt og 
Eugen Schmidt efter at C. S. Groth med Fart havde ført de fleste 
Omgange og saaledes tog Førerpræmien hjem.

Efter meget haard Kamp kom Goldschmidt og Eugen Schmidt ind 
jævnsides, og der var ikke andet for, end at de sejrende maatte løbe 
om, og dette endte med, at Goldschmidt sejrede.

Eugen Schmidt viste sig som en udmærket Løber og gjorde, som 
det vil ses af Resultaterne, den dygtige Goldschmidt Livet surt. Herr 
Goldschmidt er endnu overlegen i den sidste kraftige Spurt.

Til Gengæld løb Eugen Schmidt smukkest af alle Løberne i Dagens 
Løb. Han holdt saaledes Hænderne samlede paa Ryggen.

Endelig var der tilbage Løb for Drenge, i hvilket N. Stenberg og 
Viggo Larsen tog 1. og 2. Præmie.“

*

Sæsonen bød paa andre Begivenheder. Saaledes startedes der med 
en Velgørenhedsfest, der var affødt af, at Johns Bane havde afholdt en 
lignende, og nu kom nogle Aar med skarp Konkurrence imellem For
eningen og Johns Bane, en Konkurrence, som til Tider truede med at 
slaa K. S. F. ud.

Pressen skrev om denne Velgørenhedsfest:
„Københavns Skøjteløberforening havde i Søndags den 27. Januar 

arrangeret Kunstløb til Fordel for Samaritanen. Besøget var udmær
ket, og det manglede ikke paa Bifald, der ogsaa i det hele var velfor
tjent. Det var ingenlunde let at udføre Kamststykker paa den Is, der 
bødes paa. For det første var den takket være den stærke Kulde temme
lig haard. Men hvad der var værre, den var fuld af Revner, foraarsaget 
ved Vægten af det talrige Publikum.

A f enkelte Præstationer var Peter Sørensens ubetinget de bedste, 
han løber sikkert og fører sig flot. A f de øvrige noterer vi H. Meincke 
for sit virkelig smukke Løb, Herr Heymann Bloch for sine Armbevæ
gelser, der gør hans Løb meget gratiøst, Herr Langager for sit store 
Program og Herr Middelboe for sin Sikkerhed paa Skøjterne.

De to sidste staar en Del tilbage i Smidighed. Der kunde godt være 
levnet de Optrædende en Smule mere Tid til deres Præstationer.
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Vor Kompliment til Damerne. Deres Løb i Kvadrillerne var ud
mærket smukt. Særlig fremhæver vi Frk. Heilbuth, hvis Spring i Løb 
sammen med Herr Peter Sørensen vare fortræffelige.

Jeu  de Cocarde gjorde megen Lykke. Den, der oftest tog Cocarden 
og altid beholdt den længst, var Herr Yonsild. Han præsterede et gan
ske udmærket Baglænsløb. Forresten havde Løbet for mange Deltagere, 
der alt for ofte laa i en stor Bunke med Indehaveren af Cocarden 
underst.

Festen var meget vellykket, og det smukke Formaal havde trukket 
mange Mennesker ind paa Banen, saa baade Bestyrelsen og Samari
tanen kan være tilfreds.“

*

Konkurrencerne var imidlertid ikke forbi for dette Aar. Lørdag 
Aften den 5. Februar afholdtes et Væddeløb. Vejret var udmærket, 
Kulden ikke for haard, men dog stærk nok til, at Banen var non 
plus ultra.

Udfaldet af Løbene var:
1. Løb. (2 eng. Mil — 7y2 Omgang).

Nr. 1  Hans Meyring 
Nr. 2 Peter Sørensen

Da Meyring fulgt af Sørensen i 3. Omgang begyndte Spurten distan
ceredes de øvrige 4 Deltagere saa grundigt, at de opgav Løbet mod 
Slutningen.

2. Løb. (y 2 eng. Mil —  knap 2 Omgange).

Nr. 1  Goldschmidt 
Nr. 2 Meyring 
Nr. 3 Saaby

Løjtnant I. P. Müller førte i første Omgang Løbet. I anden Om
gang gik Goldschmidt og Meyring frem, og da Müller faldt, blev Saaby 
let Nr. 3.

3. Løb var for Juniores og uden sportslig Interesse.
4. Løb (2 eng. Mil) var dødt Løb og maatte løbes om om Søndagen.
Dette Løb fik  da særlig Interesse derved, at en tysk Skøjteløber,

Herr Siedler, der løb udenfor Konkurrence, viste vore hjemlige Lø
bere, hvor langt tilbage de var, idet han distancerede Meyring med 
192/5 Sekund og kom ind i 6 Min. 553/5 Sekund, Nr. 2 blev Goldschmidt.

Herr Meyring er ganske ung og har først i Aar deltaget i Løbene 
for Voksne, saa man maa sige, at det er ganske godt præsteret at slaa 
Løbere som d’Herrer Goldschmidt og Peter Sørensen.
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En K øbenhavnerbegivenhed,
Ispaladset,
bekostet af Carl H. M elchior i 1893.

Om Søndagen blev endvidere løbet et Baglænsløb over l/ 2 eng. Mil, 
hvor Mottlau blev Nr. 1 , Yonsild gik ud i 2den Omgang efter at 
Mottlau var gaaet forbi ham.“

Dette var Sæsonens sportslige Begivenheder, men der var som sæd
vanlig et Utal af Fester, navnlig Aftenfester med Illumination.

Yderligere maa noteres en Begivenhed, som mange ældre Køben
havnere vil huske, nemlig Ispaladset, bygget af Murermester Broe, 
der velvillig havde assisteret med Bygningen. Udgifterne var afholdt 
af Formanden, Grosserer Melchior.

Denne begivenhedsrige Sæson havde ogsaa givet Bestyrelsen Blod 
paa Tanden til at sætte fuld K raft paa Forhandlingerne med Magi
straten, og der var for første Gang virkelig Sandsynlighed for, at disse 
skulde føre til et Resultat.

Den 22. September indkaldtes der til en ekstraordinær Generalfor
samling, hvor Bestyrelsen ønskede en Bemyndigelse til at afgøre de 
nødvendige Forhandlinger. Bemyndigelse meddeltes.

Tilladelsen fra Magistraten kom, og man kunde gaa i Gang med 
Arbejdet.

B esty re lse : Carl Melchior, Erik  M øller, Ross.
Suppleanter: Otto Benzon, Eugen Schmidt.

R evisorer: A lfred  Benzon, Th. Broe.
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1894
11 Løbedage  —  1994 Medlemmer.

Denne Sæson, der var Foreningens 25., blev ikke gunstig for Spor
ten. Der var gjort meget for at den skulde overgaa sine Forgængere, 
man havde anskaffet 1000 Grantræer, som dækkede en Længde paa ca. 
300 Alen, men Sæsonen sluttede den 17. Januar, og Banen blev ikke 
aabnet mere den Sæson.

Havde Bestyrelsen ikke liaft meget Arbejde med Banen, havde den 
til Gengæld arbejdet liaardt med Opførelsen af Søpavillonen, der i ,
færdig Stand kom til at staa Foreningen i 70.000 Kr., hvoraf Restaura- j

tør Fabricius ved Indflytningen betalte de 50.000 Kr. som Leje for de 
første 10 Aar. Bygmesteren lod en Kapital staa som Prioritetslaan, og 
Resten skød Foreningen til.

Formanden udtalte ved Indvielsen at han haabede, at Bygningen 
vilde blive til Gavn for Foreningen.

Med Søpavillonens Indvielse var Foreningen fastnaglet til Peblinge
søen, og selvom Arbejdet med at faa Magistratens Tilladelse til Op
fyldningen af Grunden og Opførelsen af Pavillonen havde taget 10 Aar, 
var Resultatet dette Arbejde værd.

At Formanden, Grosserer Carl Melchior, var Hovedmanden er 
utvivlsomt, men det grundlæggende Arbejde blev i de 10 Aar, For
handlingerne stod paa, udført af den tidligere Formand, Grosserer C.
V. Bunch. Ogsaa Vexelmægler Erik  Møller, som var Næstformand, 
havde sin store Andel i det gode Resultat.

Det er kun ældre Københavnere der kan erindre, hvorledes Pavil
lonen saa ud den Gang, idet der nu er foretaget mange Tilbygninger 
til den, navnlig ud imod Gaden. Yderligere er Profilen af Søen ændret 
siden, da Stadsarkitekten foranledigede Skrænterne reguleret, Gadebil
ledet i Gyldenløvesgade forandret og Vandet foran Pavillonen fyldt op.

B estyrelse: Carl Melchior, Erik  M øller, Ross.
Suppleanter: Otto Benzon, Eugen Schmidt.

R evisorer: A lfred  Benzon, Th. Broe.

*
1895

52 Løbedage  —  2149 Medlemmer.
Da Jubilæumsfestlighederne svigtede det foregaaende Aar, var det 

naturligt at indhente det forsømte, men Sæsonen var præget af meget 
Snevejr, saa meget store Arbejdsstyrker havde været nødvendig.
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Blæ kspruttens O pfattelse af K. S. F.s Fødselsdagsfest.

Paa den forsinkede 25 Aarsdag var Banen særlig smukt pyntet og 
illumineret om Aftenen. Alle Arbejdere var om Dagen blevet bespist, og 
desuden havde alle de faste Arbejdere og Drenge faaet Jubilæums
gratiale.

Ligeledes havde den verdenskendte Skøjteløber Axel Paulsen vel
villigt fremvist Kunstløb ved en Aftenfest.

Foreningens Formand havde fra England foreskrevet et Sæt Bandy- 
rekvisitter, og dette Spil blev for første Gang vist i Danmark under 
en Herr Marchals Ledelse. Pressen skriver: „Det morsomme Spil sam
lede en Mængde Tilskuere, saavel paa Isen som paa Land. Det er Me
ningen at dyrke dette Spil paa en fast indhegnet Bane hver Dag.“

Sæsonen prægedes iøvrigt af en Mængde Fester og Aftenløb — med 
Konkurrencer var det sløjt, idet Johns Bane i Bernstorffsgade idræts
mæssig havde taget Luven fra Foreningen, desuden ogsaa med Hensyn 
til Opvisninger af berømte udenlandske Løbere som Axel Paulsen og 
Aaman samt Henie (Faderen til den berømte Sonja). Han var foruden 
at være en glimrende Hurtigløber ogsaa en fremragende Cyklerytter, 
der ovenikøbet havde vundet et Verdensmesterskab for Danmark i 
Cykling.

Danmark havde dette Aar blandt Cyklerytterne adskillige gode 
Hurtigløbere som Axel Dahl og Hans Knudsen, der endda deltog i Ver
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densmesterskaberne i St. Moritz i 500 Meter, som han løb i Tiden 
1,05% . A f andre skal nævnes Johannes Hansen, Em il Madsen, K . M. 
Rasmussen, K ai Jensen, E rik  Hansen, Sclirader o. fl.

Som nævnt var der skarp Konkurrence imellem de to Baner, saa- 
ledes at Væddeløbene kom til at kollidere med hinanden i Kampen om 
Søndagene. Her maatte K. S. F. trække sig tilbage.

Det er betegnende, hvad Pressen dette Aar skriver: „Hvad vil det 
sige, at der er afholdt et eller to smaa Væddeløb heri Byen? 
Hvorfor hører man aldrig noget fra Provinsen om Skøjteløbning? 
Findes der virkelig ingen Sport derude i Landet med de mange Søer og 
de mange Sunde?

Men forresten, som Landet saa Hovedstaden, man tænker sig, at det 
større Publikum, der har Adgang til de københavnske Baner, ikke har 
mere Interesse for Skøjtevæddeløb, end at f. Eks. Bestyrelsen i K . S. F. 
ikke mener at burde foranstalte flere Væddeløb end det, sportsligt set, 
ret tarvelige i Søndags —  blot fordi „Fo lk“  var misfornøjede over, at 
deres Bane var lidt reduceret. Men nok herom, Kunstløb kan vi ikke 
præstere længere, Hurtigløbning ligger næsten brak — og —  Flirta- 
tionen florerer.“

Det fremgaar klart heraf, at Foreningen hovedsagelig liar haft 
Fester paa Programmet, et enkelt Hurtigløb er dog afholdt Søndag den 
9. — Resultaterne var følgende:

I  Løb for Juniores 1500 Meter, 1 1  Deltagere.
Nr. 1  —  Herr Mygind, 3.29, Nr. 2 —  Herr I. P. Miiller, der faldt og 

derved tabte sit ret store Forspring.
2. Løb. Baglænsløb 1000 Meter, 3 Deltagere.
Herr Vonsild tog Teten, men blev til Slut taget af Herr Axel Dahl, 

som brugte 2,14  mod Vonsild 2,18.
3. Løb. Drenge, 1500 Meter, 6 Deltagere.
Herr Chr. Schwarz vandt i 4,06.
4. Løb. 5000 Meter, 6 Deltagere.
Herr Axel Dahl viste sig her som en virkelig god Løber, ban brugte 

uden at overanstrenge sig 11,22 , medens den ganske unge Hans Knudsen 
blev Nr. 2 i 1 1 ,5 3  %.

Foreningen maa imidlertid være begyndt at blive nervøs for den 
paagaaende Konkurrence og har set en Udvej i at indmelde sig i det 
nystartede internationale Skøjteforbund.

Foranledningen ser vi i en Artikel skrevet af Peter Sørensen. Vi 
citerer: „Der blev sidste Vinter indgivet en Adresse til Bestyrelsen om
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En af de store Festaftener paa Peblingesøen .

at udsætte enkelte Rekordmedailler for Aarets Rekorder over inter
nationale Distancer. Endvidere anmodede man om, at der maatte blive 
gjort noget for at faa fremmede Løbere til at deltage i Løbene, og man 
pegede paa, at dette lettest lod sig gøre ved at indmelde sig i Inter
nationalt Skøjte Forbund. V i vilde da ad Aare kunne have Fornøjelsen 
af at faa Verdensmesterskaberne afgjort her i København.“  Bestyrelsen 
fandt sig dog ikke foranlediget til at foretage nævnte Skridt, maaske 
fordi Underskrifterne paa Adressen ikke, hverken i Antal eller Navne, 
havde Vægt nok. Slutningen paa Bestyrelsens Svar lød saaledes: „for- 
saavidt den nuværende Bestyrelse skulde blive gjenvalgt, vil den dog 
være villig til ved Afmærkning af Distancerne o. desl. at søge paa bedste 
Maade at bistaa de Herrer, som maatte ønske at sætte Recorder for de 
opgivne Distancer.“

Internationalt Skøjte Forbund liavde det foregaaende Aar haft sit 
forberedende Møde i Scheweningen, men var endnu i Støbeskeen.

Fra K . S. F .’s Side blev intet foretaget, førend et Formandsskifte 
havde fundet Sted. Den nye Formand, Grosserer Carl Melchior, var 
personlig Ven med Internationalt Skøjte Forbunds Formand i Stock
holm, Kaptajn Balck, og med Dr. Clod-Hansen som Mellemmand
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traadte saa K . S. F. ind i I. E. Y . som den hedder (Internationale E islauf 
Vereinigung).

Efter Danmarks Indtræden blev det grundlæggende Møde afholdt 
i København paa Søpavillonen og med K . S. F. som Indbyder.

Danmark var repræsenteret af Grosserer Carl Melchior, Grosserer 
Peter Sørensen, Apoteker Alfred Benzon, Dr. Clod-Hansen og Herr 
Eugen Schmidt.

Det interessante ved dette Møde er, at her blev Wettlauf Ordnung 
grundlagt, og hele Skolen for første Gang vedtaget i dens nuværende 
Form, og Københavns Navn staar den Dag i Dag øverst paa hver ny 
Udgave, som udsendes hvert andet Aar.

Foreningens Generalforsamlingsprotokol fra 1896 siger om dette 
Forhold:

. . . .  den i F jor her i Byen afholdte Congres, som forsaavidt kun 
havde været af ringe Interesse for Foreningen, navnlig paa Grund af, 
at København ikke denne Gang var blevet valgt til Afholdelse af de 
store internationale Løb . . . .

Denne Udtalelse kan selvfølgelig være rigtig nok, men Skøjtesporten 
fik et ordnet Grundlag at hvile paa, hvilket tidligere havde manglet. 
At Tilslutningen til I. E . V. har gavnet Kunstløbet herhjemme er ganske 
utvivlsomt.

Trods de daarlige Forhold i sportslig Henseende var der dog en 
mindre Konkurrence imellem de Unge i Foreningen. V i skal citere, 
hvad Bladet „Idræ t“  fra 21. Februar 1895 skriver.

Efter at have beklaget sig over Vejret og den daarlige Is skrives der: 
„Forholdsvis faa Meldinger var der kommen, og de Løbende var ikke 
særlig fremragende, men det maa paaskønnes, baade at Herr Peter 
Sørensen ikke konkurrerede med de „Yngre“  og at disse virkelig søgte 
at opnaa nogle Resultater.

Men Forbilleder mangler snart. Hvad om vore Foreninger i Fællig 
engagerede Herr Axel Paulsen for hele Sæsonen, og fik ham til at lære 
fra sig, blot lidt af sit Repertoire.

Han er hurtig, behændig og sikker, skønt ikke ganske ung længere.
Hvor er ogsaa den Skole henne, som salig Smedemester Saul ledede? 

E r der virkelig ingen, der blot søger at tage hans Gerning op ?
Naa, som Sagerne nu staar, er Peter Sørensen No. 1  og dertil en 

god No. 1. Han har aabenbart en vis Evne til at mærke sig Finesserne, 
naar han ser andre gøre noget pænt, hvorfor ogsaa hans Plastik i Tidens
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Carl H. Melchior.
Formand 1893 — 1910.

Løb ere blevet langt bedre, hans Bevægelser er sikre. A f ham kan de 
andre Løbere sikkert lære meget.“

Første Præmie fik  forøvrigt Herr Alstrup, der ligeledes dokumen
terede sig som en flink Løber. (Samme Herr Alstrup var senere For
eningens mangeaarige Revisor). Senere skrives der i Artiklen:

„Hvorfor forlanges der forresten ikke ved vore Kunstløb, at visse 
elementære Øvelser skal udføres af alle? Det giver dog til at begynde 
med en god Maalestok for de Optrædendes Evner?“

Dette sidste var nu et haardt Forlangende, idet Wiener-Skolen lige 
var vedtaget, og desværre skulde der gaa mange Aar endnu, før man 
udskrev den første Konkurrence med Skoleøvelser.

Denne Vinter var præget af meget stor Interesse for Skøjteløb, men 
det foregik bare ikke paa K . S. F .’s Is, men paa Johns Bane i Bern- 
storffsgade, hvor Københavns Amatør Skøjteklub, som den hed, havde 
bele Eliten af Skøjteløbere som Medlemmer, og de paa K . S. F .’s Bane 
afholdte Løb var da ogsaa arrangeret af Amatør Skøjteklubben.

Sæsonen sluttede med en stor Æresmiddag for Foreningens For
mand, Grosserer Carl Melchior. Festen blev selvfølgelig afholdt paa 
Søpavillonen.

Tre fortræffelige Sange glædede Gæsterne, den ene paa „Kineser
visens“  Melodi. A f en af de andre (undertegnet Ca Mu La), et Pseudo-

*
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nym, der dækker Peter Sørensen, aftrykker vi et Par Vers, som gjorde 
Lykke.

I denne Vise afspejles tydelig Divergensen imellem Johns Bane og 
K . S. F.

V i for K onkurrence ej os fri kan sige  
paa den „kunstige“ en „ny“ v il gøre Kup.
I O pfindsom hed den finder ej sin  L ige, 
kunde k a ld e s: „Fin-du-Cylcle-Skøjte-K lub“ .
I al Sport de excellerer i det H jørne, 
snart i „Løb im ellem  A ber og Isb jørne“.
G øgl af a lle  baade m ed og uden  H aler, 
l ig e  m eget —  bare G øglet sig betaler.

Det, der sigtes til i Verset, er det forcerede Tempo Johns Bane 
arbejdede under. Der var Væddeløb imellem Skøjteløbere og Cyklister, 
idet Isbanen laa paa Inderkredsen af Cyklebanen.

Ligeledes var der Væddeløb imellem Kaner med Heste for o. s. v. 
Visens sidste Vers er en Hyldest til Foreningen og dens Formand.

U berørt af dette og af m eget andet,
V i en væ rdig P lads i Sportens V erden har.
H ver Gang Frosten slog  sin  Bro henover Vandet,
R ed e t il at væ rne S tillin gen , v i var.
F ørst og sidst det da vor Formand sagt skal være,
H ans er ubetinget dog den største Æ re,
H an i m ange Aar dog som  Form and er vor M ening.
Leve M elchior og leve  vor Forening.

B esty re lse : Carl M elchior, E rik  M oller, Ross.
Suppleanter: Otto Benzon, Eugen Schmidt.

R evisorer: A lfred  Benzon, Th. Broe.

*

1896
29 Løbedage  —  2082 Medlemmer.

Trods de 29 Løbedage blev Sæsonen af ringe Interesse, idet det var 
umuligt at faa afholdt Fester eller Væddeløb.

B estyrelse: Carl M elchior, Erik  M øller, Ross.
Suppleanter: Otto Benzon, Eugen Schmidt.

R evisorer: A lfred  Benzon, Th. Broe.
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1897
30 Løbedage  —  2383 Medlemmer.

Foreningen syntes at stagnere i sportslig Henseende. Samtlige Lø
bere er gaaet over i Københavns Amatør Skøjteklub, der benytter Jobns 
Bane til Afholdelse af Løbene. Her blev bl. a. arrangeret det første 
Danmarksmesterskab samt flere Hurtigløbskonkurrencer.

K . S. F. forsøgte ogsaa at afholde et Væddeløb, men maatte aflyse 
paa Grund af Vejret.

Der findes i Dagspressen mange interessante Artikler om de frem
ragende Løbere fra den Tid som Axel Dalil, Hans Meyring, Peter Søren
sen, C. S. Grotli, E. Staal, Alstrup m. fl.

B estyrelse: Carl M elchior, E rik  M øller, Iioss.
Suppleanter: Otto Benzon, Eugen Schmidt.

R evisorer: A lfred  Benzon, Th. Broe.

*

1898
0 Løbedage  —  1391 Medlemmer.

Der liavde ikke været Anledning til at aabne Banen, Medlemsan
tallet var gaaet betydeligt ned, hvilket var uheldigt, da Klubben havde 
en stor Gæld fra Opførelsen af Pavillonen. Den var nu bragt ned til 
K r. 6978,85, og med nogle gode Aar mente Bestyrelsen at kunne faa 
Gælden bragt ud af Verden, saaledes at Ekstra-Kontingent kunde 
undgaas.

B estyrelse: Carl Melchior, Erik  M øller, Ross.
Suppleanter: Otto Benzon, Eugen Schmidt.

R evisorer: A lfred  Benzon, Th. Broe.

*

1899
0 Løbedage  —  913 Medlemmer.

Atter en Vinter hengaaet uden at det er lykkedes at faa aabnet 
Banen en eneste Dag. Siden Foreningens Stiftelse er det første Gang, 
at Banen i 2 Aar i Træk ikke har været aabnet, og Resultatet for For
eningen er blevet en yderligere betydelig Nedgang.

59



Men Følgen af disse to isløse Yintre er, at Johns Bane bliver ned
lagt, medens K. S. F .’s bestaar. Intet er saa galt, at det ikke er godt for 
noget, og i dette Tilfælde er det altsaa K . S. F., der lukrerer.

B e sty re lse : Carl M elchior, E rik  M øller, Ross.
Suppleanter: Otto Benzon, Eugen Schmidt.

R evisorer: A lfred  Benzon, Th. Broe.

*

1900
65 Løbedage  —  1533 Medlemmer.

Aar 1900 sker en for Udviklingen i Dansk Kunstskøjteløb vigtig 
Begivenhed, idet den gøteborgske Ingeniør Eric Lagergren bosætter sig 
i København. Lagergren hørte til de svenske Eliteløbere, han havde 
været en stor Præmietager i sit Hjemland, og hvad der var endnu vig
tigere, han var en udmærket og interesseret Pædagog, og var den første, 
som viste os Wienerskolen i Praxis. Teorien kendte vi lidt til, den kunde 
vi læse om i I. E. Y .’s Hefte, som laa paa Kontoret, men vi havde 
aldrig set Skolens Øvelser udført paa Isen.

Lagergfen kunde løbe alle de bundne Øvelser, og han var i Stand til 
at vise, ikke alene hvordan Figurerne skulde staa, men ogsaa hvordan 
Arme, Skuldre og Ben skulde indstilles, for at man kunde gennemføre 
Øvelserne efter den Tids Teori.

Hertil kom yderligere, at Lagergren bragte med sig en ny Skøjte
model, langt bedre end den norske, som de fleste af de danske Kunst
løbere den Gang slæbte rundt med.

Lagergren aabnede Porten ind til et helt nyt Land, ban fik mange 
Elever, og han blev aldrig træt af at instruere. Lagergren var desuden 
en udmærket Friløber, raadede over et stort Program, som han udførte 
med megen Elegance. Ogsaa i denne Disciplin satte han sig varige Spor.

Ganske naturligt ønskede Bestyrelsen at udnytte et saa udmærket 
Trækplaster som Lagergren, men der kunde ikke godt være Tale om at 
foranstalte en regulær Konkurrence efter Wienerskole-Systemet —  dertil 
var Skoleøvelserne endnu vore egne Løbere for fremmede —  medens de 
nok kunde være med i Friløb, som de havde dyrket ivrigt under Paa- 
virkning af Axel Paulsen m. fl. Derfor udskrev man en Konkurrence 
alene i Friløb.
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Eric Lagergren.

Den fandt Sted 2. Februar. Selvsagt sejrede Lagergren, der jo stod
1 en Klasse for sig selv, men de hjemlige Deltagere klarede sig pænt. Nr.
2 blev H. Meincke, Nr. 3 S. Meltzer.

Foreningen havde nu faaet installeret elektrisk Lys, saaledes at 
Banen kunde holdes aaben om Aftenen. Sæsonen var præget af megen 
Sne og daarlig Is. A f større Anskaffelser skal nævnes en Ishøvl, som 
viste sig meget nyttig, da Solen begyndte at tage Overhaand. Arbejds
lønningerne var steget med 33 pCt. En Væddeløbsbane paa nøjagtig 
500 Meter afsattes ved Sæsonens Begyndelse. Væddeløb var ansat til den 
28. Januar, men maatte aflyses paa Grund af Snestorm, men endelig 
lykkedes det at afholde det den 1 1 .  Februar. Nogle Medlemmer fra 
Lunds Skridskoklub deltog, men Løbene var uden Interesse.

I  Sæsonens Løb havde vi Besøg af Herr Ulrich Salchow, som paa 
Vej til Mesterskaberne i Tyskland gav en Opvisning i Kunstløb paa 
Banen.

Foreningen var i Lund repræsenteret ved et Møde om Samarbejde. 
K . S. F. var repræsenteret ved d’Herrer Hans Meyring og S. Meltzer. 
D’Herrer gav en Opvisning og vandt megen Anerkendelse.

Efter Anmodning fra International Skøjte Union om at udpege 2 
Dommere i Kunstløb valgtes d’Herrer Overretssagfører Niels Petersen 
og Grosserer Peter Sørensen.
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N iels Petersen Brane, 
der sammen med Peter Sørensen i 1900 
blev valgt som de første 2 danske 
internationale Dommere.

Disse to Herrer var altsaa de første danske internationale Dom
mere.

Den 4. Februar var det 25 Aar siden Spændemester Carl Lind blev 
ansat i Foreningen. Han fik  i den Anledning overbragt en Gave.

Foreningen havde dette Aar paadraget sig en betydelig Gæld. Det 
blev derfor nødvendigt at foretage en betydelig Kontingentforhøjelse.

Bestyrelse: Carl M elchior, E rik  M øller, Ross.
Suppleanter: H. Hornemann, Hans Meyring.

Revisorer: A lfred  Benzon, Th. Broe.

4c

1901
48 Løbcdage  —  1736 Medlemmer.

Det har været en vellykket Sæson — udtaler den iøvrigt kortfattede 
Generalforsamlingsprotokol —  og det bar været til Glæde for Besty
relsen, at de fremmede Gæster har udtalt deres ubetingede Tilfredshed 
med Isen, i Sammenligning med livad de maatte løbe paa andre Steder. 
Dette var maaske nok at tage Munden lidt for fuld, men at Sæsonen 
var rig paa Oplevelser fremgaar af følgende:
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Væddeløbene var ansat til den 20. Januar, men blev afholdt den 17. 
Februar —  et Kunstløb for Juniores fandt Sted den 25. Februar. Ved 
det første Kunstløb havde vi den Glæde, at Udlandet var repræsenteret 
af Mr. og Mrs. Seyers fra England (de senere Verdensmestre) og Herr 
Gordan og Miss Squire fra Berliner Schlittschuh Club -—- foruden 
adskillige Løbere fra Sverige.

Som man ser, et Stævne, som man ikke her hjemme, hverken før 
eller senere, har været Vidne til.

Videre hedder det i Aarsberetningen — Bestyrelsens Forsøg paa at 
skabe Interesse for Kunstløb og bundne Øvelser synes at skulle føre 
til et Resultat — man kunde spore kendelig Fremgang — og dette 
skyldes for en stor Del Ingeniør Eric Lagergren, som forhaabentlig og- 
saa næste Sæson vil være Bestyrelsen behjælpelig i denne Sag.

En saa begivenhedsrig Sæson har selvfølgelig fremkaldt en Mængde 
Bladstof, som det er interessant at gennemgaa, da Foreningens Arkiv 
kun indeholder ovenstaaende Oplysninger.

Som en interessant Efterretning kan det meddeles, at Kommunen 
ved Raadhusforvalter Nyrop Larsen aabnede den nye „Kunstige“  paa 
Østerbro. I  samme Forbindelse siges det, at den gamle „ICunstige“ , Johns 
Bane i Bernstorffsgade, ikke vil blive genaabnet.

H u rtig lø b  p aa  P eb lin g esø e n , 1900.
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Paa denne Bane dannedes som tidligere meddelt Københavns Ama
tør Skøjteklub, som nu har opløst sig ud fra den rigtige Grundsætning, 
at til en Skøjteklub hører en Bane.

I Bladet „Idræ t“  Nr. 7 af 17. Februar 19 01 findes en interessant 
Artikel af Hans Meyring. Artiklen er skrevet i Anledning af, at det 
dette Aar er første Gang Foreningen har sat Pligtøvelser paa sit P ro
gram til Kunstløbsmesterskaberne, idet Foreningen ved at indmelde 
sig i I. E.V., bar underkastet sig Wienerskolen som den populært kaldes.

I  Artiklen findes endog Tegning af Øvelserne. Her er altsaa de første 
danske Pligtøvelser.

Om selve Konkurrencen skriver „Idræ t“  den 19. Februar 19 0 1:
Prins Christian er en alsidig Sportsmand og en af vore allerflittigste 

Læsere, om Lørdagen er hans første Tanke „Idræ t“ , der plejer han at 
se, hvad der er sket den sidste Uge, og hvad der skal ske den næste Dag 
Søndagen.

Det er noget, som er saare naturligt, og naar vi nu fortæller vore 
Læsere det, saa er det kun, fordi Prinsen selv har fortalt det i Søndags 
ved Skøjteløbene paa Peblingesøen. Han komplimenterede cand. jur. 
Hans Meyring for hans instruktive Artikel i „Idræ t“  og fortalte, at det 
var den, der havde lokket ham derned.

Efter saaledes at have givet os selv den Del af Æ ren for den store 
Søndag, som tilkommer os, vil vi give K . S. F. Resten.

Fra K l. 1 1 — 5 holdt den sine mange Medlemmer og sine mange 
Gæster interesserede ved rigt vekslende Løb. K l. 1 1  begyndte Pligt
løbene.
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Resultaterne var:
Ju n io r lø b e t . P lig t F rit Ia lt  P .
Jo h a n  T æ rm ø n iu s  (L u n d ) ............... ........ .. . .  5 8 % 32 9 0 %
Ø ste rlin  (L u n d ) ............................................. .... 4 8 % 32 8 0 %
K ay  S ch rø d e r (K ø b en h av n ) .................. ......  4 6 % 2 5 % 72 %
V ic to r F o rsm an  (L n n d ) ............................. .... 41 2 1 % 62 %

S e n io r lø b e t .

E ric  L ag erg ren  (G ø teborg ) .................... . ... 90 471/5 137 1/5
M artin  G o rd an  (B erlin ) ............................ ...... 82 4/5 3 9 % 122 %
N. S. S teenberg  (K ø b en h av n ) ..................... 7 2 % 2 9 % 102 %
E. H ed em an n  G ade (K ø b en h av n ) ...... .... 66 31 97
S. F. P. M eltzer (K ø b en h av n ) ............... . ... 49 28 77

Senere var der internationalt Kunstløb for Damer. Her blev Mrs. 
Seyers, England, en smuk Nr. 1, medens Fr. Meltzer besejrede Frk. 
Squire, der fra Berlin var rejst herop.

I Betragtning af at denne Dame havde vovet sig frem først i Stock
holm og siden her, maa det kaldes en stolt Sejr for den ganske unge 
Frk. Meltzer.

I  det internationale Parløb blev det Parrene Mrs. Seyers og Mr. 
Seyers, der løb af med Sejren, medens Frk. Squire og Herr Martin Gor- 
dan blev Nr. 2.

Det var en stor Skuffelse, at selve Verdensmesteren Ulrich Salcliow 
ikke var kommet, som ban havde lovet. I Stockholm blev han som be
kendt Nr. 1, Fuchs Nr. 2. Lagergren, som besejrede Gordan, ydede 
noget af det bedste man overhovedet kan faa at se i Kunstløb.

Det var os iøvrigt en stor Glæde, at Steenberg erobrede Plads som 
Nr. 3 i Kunstløbet.

Dagens Hurtigløb var ikke meget værd. Hans Knudsen blev hver 
Gang Nr. 1  uden Kam p, og Hjalmar Petersen Nr. 2, ganske uden Kon
kurrenter.

Resultatlisten ser saaledes ud:

L øb. 1. 1500 m  fo r  a lle  A m atø re r. 1. H ans K n u d sen  .... .. 3 .05%
2. H . P ete rsen .

L øb  2. 1000 ni fo r D renge. 1. Jo h a n n es B iæ del . .. 2 .42%
2. C hr. A ndersen .

L øb  3. 500 m fo r a lle  A m atø rer. 1. H ans K n u d sen  ...... 1.02
2. H . P ete rsen .

Løb 4. 1500 m  fo r Ju n io res . 1. C arl B a u d er ......... 3.25 %
2. F r. Ferslev .

Løb 5. 5000 111 a lle  A m atø rer. 1. H ans K n u d sen  ......,. 11.25 3/5
2. H . P e te rsen  .......... . 12.21%
3. F r. F erslev  ............... 13.27 %
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Stævnets interessanteste Oplevelse var Mrs. Seyers Deltagelse. Hun 
blev senere Verdensmester i London 1902 samt Vinder af mange Løb 
Europa over, for at slutte som Nr. 1  i I.E.V .s Verdensmesterskab i Davos 
i 1906. Det er interessant i hendes K lub „The Figure Skating Club“ ’s 
Jubilæumsskrift at se hendes Deltagelse i dette Stævne meddelt som en 
særlig Hæder for hende.

Som det fremgaar af Artiklen har Stævnet været et rigtigt Stor
stævne med Prins Christian, vor nuværende Konge som Gæst. Men man 
undrer sig over ikke at finde Navne som Peter Sørensen og Meincke 
og andre fremragende Løbere med i Konkurrencen. D’Herrer var lovlig 
forhindret, idet Dr. Meincke opholdt sig i Stockholm og Peter Sørensen 
i St. Petersborg, de løb begge Kunstløb i de Vinterbyer, i hvilke de 
opholdt sig, og trænede ivrigt paa det af Lagergren skabte Grundlag 
for Wienerskolen. Navnlig Peter Sørensen benyttede sig af sin Uden
landsfærd, der ogsaa gik over Finland, til at træne under gode Forhold. 
Dr. Meincke var paa dette Tidspunkt ikke K. S. F. Mand, men var 
Medlem af Skøjteløberforeningen af 1876, for hvilken Forening han løb.

Sæsonen var iøvrigt præget af et Utal af Aftenfester med Busketter, 
Ilumination af Pavillonen og Søen o. s. v. Vejret havde været glimrende 
og Besøget talrigt.

B estyrelse: Carl Melchior, E rik  Møller, Ross.
Suppleanter: Holger Hornemann, Hans Meyring.

Revisorer: Th. Broe, Rud. Alstrup.

*

1902
21 Løbedage  —  1443 Medlemmer.

Sæsonen var ikke lang, men indholdsrig i sportslig Henseende, 
idet et Kunstløb blev afholdt og tilmed det første rigtige Kunstløb med 
bundne Øvelser paa Programmet.

Vore bedste Løbere havde haft rig Lejlighed til at indøve disse, og 
kunde give Lagergren en nogenlunde ordentlig Konkurrence.

Baade Grosserer Peter Sørensen og Dr. Meincke havde trænet flit
tigt, Sørensen som K. S. F .’er og Meincke som 1876’er. Sørensen var paa 
dette Tidspunkt ikke længere ung, ca. 40 Aar, men stadig i Vigueur.

Prins Christian og Gemalinde overværede Løbene om Efterm id
dagen.
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P e te r  Sørensen .

Konkurrencerne i bundne Øvelser startede om Formiddagen Kl. 10. 
Til Herrernes Konkurrence var anmeldt Lagergren fra Gøteborg samt 
de to danske Løbere Peter Sørensen og Meincke. Det var ubestrideligt, 
at den først nævnte var sine to Konkurrenter overlegen, navnlig i 
bundne Øvelser, Aabye skriver i Politiken: „navnlig førte Lagergren sit 
Styreben med en Elegance, der næppe overgaas af selve Salchow eller 
Fuchs, eller nogen anden Nutids førsterangs Løber.“

Herr Meincke og Sørensen var hinanden jævnbyrdige, men de sav
ner Lagergrens korrekte Elegance.

A f yngre Løbere klarede navnlig P. E. Raascliou og I. Olsen sig 
smukt.

Til Friløbene om Eftermiddagen, der begyndte K l. 3, var der for
uden Løb for Herrer og yngre Løbere, tillige Drengeløb, Løb for Damer 
samt Parløb for Herre med Dame.

Lagergren gennemførte sit Program i smuk Stil og sikrede sig let 
1. Pladsen. Meincke havde ogsaa et smukt sammensat Valg af Øvelser, 
og løb navnlig den sidste Halvdel med megen Fart, men var saa 
uheldig at falde under Udførelse af et Aksel Paulsen-Spring. Peter 
Sørensen havde været noget bagefter i bundne Øvelser, men indhentede
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det tabte ved sit kraftige frie Løb. Isen var om Eftermiddagen meget 
blød, og dette hjalp Sørensen med hans kraftige Fysik, saaledes at 
Sørensen blev Nr. 2 og Meincke Nr. 3.

I  Ynglingeløbet sejrede Ing. Olsen og i Drengeløbet Aug. Hansen. 
Det er Synd, at Ing. Olsen ikke drev det videre, idet han havde alle 
Betingelser for at blive en fremragende Løber.

I  Dameløbet vandt Frk. Meltzer over Frk. Thorsen fra Odense. 
Begge Damerne var flinke, men savnede noget af den Smidighed og Ro, 
som gør det til en Nydelse for Tilskuerne at overvære et Kunstløb.

I Parløbet for Herre med Dame deltog kun 2 Par, Frk. Hude og 
Dr. Heyerdahl samt Frk. Meltzer og hendes Broder.

Førstepladsen tilkendtes Frk. Hude og Dr. Heyerdahl, de førte sig 
* meget smukt, men de Øvelser de udførte kunde hverken i Afveksling 

eller Vanskelighed maale sig med dem, der vistes af Frk. Meltzer og 
Hr. Meltzer.

Et Dagblad skrev: „For begge Herrernes Vedkommende rnaa vi gøre 
opmærksom paa, at Herrernes Hovedopgave er at løbe paa kavaler
mæssig Maade, lægge hele sit Løb an paa at præsentere sin kvindelige 
Medparts gode Egenskaber for Tilskuerne. Disse skal tvinges til at be
undre den kvindelige Løber, det er den store Kunst for Herren i P ar
løbet selv at træde i Baggrunden, og at kunne føre Damen saaledes, 
at alle bliver henrevne af Beundring for hendes Dygtighed og for den 
smidige Ynde i hendes Løb.“

Desværre blev der ikke Tid til Hurtigløb dette Aar, men der blev 
afholdt en stor vellykket Aftenfest den 25. Februar, Vejret var glim
rende og Besøget stort.

B estyrelse: Carl Melchior, Erik  Møller, Ross.
Suppleanter: Holger Hornemann, Hans Meyring.

Revisorer: Th. Broe, Rud. Alstrup.

*

1903
31 Løbedage  —  1743 Medlemmer.

Sæsonen frembød den Mærkværdighed, at den første Arbejdsdag 
faldt sammen med den første Løbedag. Den berømte Julestorm øvede et 
stort Hærværk paa Materiellet, Lysmaster knækkede, Musiktribunen 
væltede og Isen brækkede, Kunst- og Væddeløb maatte aflyses. Den 16.
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Januar udbrød der Ild i Foreningens Kontor, kort sagt en daarlig 
Sæson.

Det var 10 Aar siden Herr Ross traadte ind i Bestyrelsen. Han havde 
i disse 10 Aar gjort et stort Arbejde for Foreningen, idet han stadig 
havde paataget sig det store Arbejde med Anlæget og Vedligeholdelsen 
af Banen.

Formanden udtalte paa Generalforsamlingen: „Jeg  vil benytte denne 
Lejlighed til at bringe ham vor bedste Tak for hans Interesse for For
eningen, og jeg ved, at Medlemmerne med Fornøjelse slutter sig hertil.“  
De tilstedeværende Medlemmer sluttede sig til Formanden ved at rejse 
sig.

Bestyrelse: Carl Melchior, Erik Møller, Ross.
Suppleanter: Holger Hornemann, Hans Meyring.

Revisorer: Rud. Alstrup, V. Jensen.

*

1904
7 Løbedage  —  1063 Medlemmer.

Sæsonen karakteriseredes ved 73 Arbejdsdage til de 7 Løbedage. 
Vejret var selvsagt meget lunefuldt, og der er intet yderligeJre at berette.

Herr Vekselmægler E rik  Møller ønskede ikke Genvalg. Herr F. Ross 
bragte ham en Tak for hans 15-aarige Virksomhed i Foreningens Be
styrelse, til hvilken Forsamlingen sluttede sig ved at rejse sig.

Vekselmægler E rik  Møller var som bekendt en af Støtterne ved 
Opførelsen af Søpavillonen, idet han var en af Kautionisterne for 
det betydelige Byggelaan, men han var ogsaa en dygtig og initiativrig 
Mand, og hans Kærlighed til Foreningen bundede ikke mindst i, at han 
traf sin tilkommende Hustru paa Banen. Til hans Efterfølger valgtes 
den senere mangeaarige Formand, Dr. med Jørgen Møller.

Bestyrelse: Carl Melchior, F. Ross, Jørgen Møller.
Suppleanter: Holger Hornemann, Hans Meyring.

Revisorer: Rud. Alstrup, V. Jensen.

*

1905 *
23 Løbedage  —  1026 Medlemmer.

En haard Julestorm havde igen ødelagt Isen. Vandplanter var fros
set fast i den. Væddeløb og Fester maatte aflyses paa Grund af Tø.
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International Skøjte Union havde anmodet Foreningen om T illa
delse til at afholde Møde i København. Det var blevet accepteret af 
Foreningen, og skulde finde Sted den 7. Juni.

Det var nødvendigt at foretage Ombygning af Pavillonen og ind
lægge W. C. til et Beløb af Kr. 4.555 K r. 84 Øre. Foreningen var penge
fattig, men Formanden var large og laante den Pengene. Foreningen 
skylder ham paa dette Tidspunkt ca. 6.000 Kr.

Bestyrelse: Carl Melchior, F. Ross, Jørgen Møller.
Suppleanter: Holger Hornemann, Hans Meyring.

Revisorer: Rud. Alstrup, V. Jensen.

*

1906
8 L øbedage  —  779 M ed le m m e r.

En daarlig Sæson siger Generalforsamlingsprotokollen, baade i 
sportslig og økonomisk Henseende. I Dagene fra 5. Juni 1905 afholdtes 
den internationale Skøjteunions 7’ ordentlige Kongres her i Byen. Det 
var os kært ved denne Lejlighed at kunne byde Repræsentanter fra 
Sverige, Norge og fra saa godt som alle Lande, hvor Skøjtesporten 
drives, velkommen til København. Formanden skulde ikke her komme 
ind paa Resultaterne, som findes udførligt i den af Unionen udgivne 
Protokol, og i den ved Generalforsamlingen fremlagte Wettlauf-Ord- 
nung. Som Tak for den Unionen viste Gæstfrihed tilbød Hovedbesty
relsen vor Forening Forret til at lade afholde Kunstløb om Verdens
mesterskabet for 1906 her i København. Da dette vilde bidrage til i 
høj Grad at støtte Interessen for Skøjtesporten herhjemme, besluttede 
Bestyrelsen at modtage Tilbudet og udskrev derefter Propositionerne 
til Kunstløbet, at afholde den 27.-—28. Januar, til hvilket Hans kgl. 
Højhed Prins Christian godhedsfuldt havde tilsagt sin Protektion.

Desværre lagde Vejret Hindringer i Vejen for Afholdelsen, som 
overdroges München.

Selvom Banen kun var aaben i 8 Dage, havde vi dog Lejlighed til 
at engagere den canadiske Kunstløber Mr. Meagher, som gav en Opvis
ning. Desværre var Isen ikke god. Han udførte dog en Række vanskelige 
•og fortrinlige Skøjte-Kunstfigurer.

Samme Mr. Meagher benævnes i Norges Skøjte-Forbunds Ju b i
læumsskrift som en aldeles fortrinlig Løber, der har sat sit Præg paa 
Skøjteløbet i Norge.
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D en canad isk e  K u n s tlø b e r  Mr. Meagher, 
d e r  f le re  G ange gav O pv isn ing  paa 
F o re n in g en s B ane i 1906.

Foreningens Status var ikke god dette Aar. Det skyldtes Gælden til 
Restauratør Fabricius 13.000 Kr. og til Formanden 7.300 Kr. E fter en 
varm Tak til Formanden for hans liberale, økonomiske Støtte gaves 
eenstemmig Decharge for Regnskabet.

B esty re lse : Carl Melchior, F. Ross, Jørgen Møller.
S u p p le a n te r : Holger Hornemann, Hans Meyring.

R e v iso re r: Rud. Alstrup, V. Jensen.

*

1907
52 Løbedage  —  948 Medlemmer.

Efter adskillige daarlige Vintre har vi i 1906— 07 haft en god Sæson. 
Banen holdtes aaben til 6. Marts, Solen fik  da for stærk Magt over Isen.

Der var blevet indrettet en Hurtigløbs-Træningsbane paa ca. 500 m 
samt en Bandybane, som blev meget stærkt benyttet, idet Statens Kursus 
fik Tilladelse til at spille paa vor Bane.

En Del af Foreningens Medlemmer fik Interesse for dette udmær
kede Spil og i Sæsonens Løb spillede vi 2 Matcher med Skøjteløberfor
eningen af 1876 og med et Bandyhold fra Malmø, denne sidste fandt 
Sted i øsende Regn.
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„Kunstløbet og Hurtigløbet afholdtes den 10. Februar. Formodentlig 
grundet paa de foregaaende Sæsoners ringe Træningslejlighed og der
med følgende mindre Dygtighed bos vore Medlemmer var Deltagelsen 
ringe“  skrives der i Generalforsamlingsprotokollen, men det maa være 
en Misforstaaelse, idet vi dette Aar finder mange Løbere, der i de kom
mende Aar kom til at præge Kunstløbet herhjemme, bl. a. I. S. Dalberg, 
Holger Thiel og Peter Sørensen jun.

Lad os høre, hvad et Dagblad skriver om Konkurrencen:

Efter at den amerikanske Kunstløber i forrige Uge havde vist sin
forbløffende Færdighed, var det igaar de københavnske Skøjteløberes 
Tur til at vise deres Bysbørn vore hjemlige Kunstløberes Standpunkt.

Desværre gik Kampen om Mesterskabet ud af Programmet, da begge 
Konkurrenter, Grosserer Peter Sørensen og Dr. Meincke ved Uheld 
under Træningen havde paadraget sig mindre Læsioner, som satte dem 
ude af Stand til at gennemgaa alle Programmets Numre, men der var 
nok at se paa endda, selv de to Mesteremner viste udenfor Konkurren
cen, trods den delvise Invaliditet, saa smukt et Løb, at de taknemmelige 
Tilskuere takkede dem med stærkt Bifald.

I Juniorløbet sejrede den bekendte Tennisspiller, Student A. Møller, 
medens Herr I. S. Dalberg blev Nr. 2 og Herr Poul Hude Nr. 3.

I  Dameløbet blev Frk. Meltzer Nr. 1 og Frk. Sløk Nr. 2 og i Løb
for Drenge, sejrede den kraftige 14-Aars Gut, Axel Petersen, medens 
Peter Sørensen jun. værdigt gled ind i sin Faders Skøjtespor og er
hvervede 2. Præmie.

A f de voksne Juniores synes navnlig Herr S. Dalberg at have en 
Fremtid for sig, han har noget af den Autoritet over sit Løb, der peger 
fremad mod større Sejre.

Søskendeparret Herr og Frk. Meltzers Præstationer i Parløb var lige 
ved at være Dagens Glanspunkt. De naaede igaar adskillige Streger 
nærmere mod den Bevægelsernes Harmoni, der er det blandede Parløbs 
Ideal, end vi har set dem være tidligere.

Herr Dr. Heyerdahl og Herr P. Hude viste i deres Parløb megen 
Dygtighed, men savnede den Foredragsevne, som skal virke besnærende 
paa Tilskuerne.

Hurtigløbene kunde ikke glæde sig ved nogen stor Deltagelse, der 
var kun 2 Løb, et over 1500 m for Herrer, og et over 1000 m for Drenge.

Herr Einar Sørensen, den bedste Hurtigløber, vi har haft i mange 
Aar, maaske den bedste, vi nogensinde har haft herhjemme, løb med
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S ø sk en d e p a rre t M eltzer, d e r  de lto g  i d e t in te rn a tio n a le  S tæ vne om  
P arlø b s-M este rsk ab e t i B e rlin  og b lev  N r. 6.

Lethed et Par Hundrede Meter fra sine nærmeste Konkurrenter, der 
savnede baade Stil og K raft i Løbet.

I Drengeløbet deltog 2 sejge, sinaa Krabater, en, lidt ældre, paa Hali- 
faxskøjter, og en, lidt yngre, paa Hurtigløbsskøjter. Handicapningen i 
Alder passede nøje til Forskellen i den anvendte Skøjtetype, Resultatet 
blev dødt Løb og Lodtrækning om Præmierne.

Blandt de talrige Tilskuere saas Fru Anna Larssen, der er blevet en 
af vore ivrigste Skøjteløbersker, Fru Augusta Blad, Kriminalretsassi
stent Ussing, Grosserer V. Lund med Frue, Bogtrykker Egmont Peter
sen, Fader til Sejrherren i Drengeløbet, Grosserer Ludvig Nissen og F. 
Andersen og snart sagt alt, hvad nævnes kan af kendte Folk fra den 
københavnske Skøjteverden.

-*

Som nævnt i Begyndelsen af Beretningen om dette Aar, havde Be
styrelsen engageret Canadieren Mr. Meagher for, som det siges, at det 
kunde være særdeles gavnligt for Medlemmerne at se det ypperste, der 
kan præsteres paa Kunstløbets Omraade. Forrige Aar optraadte han
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B a n d y sp ille re  paa  P e b lin g e sø e n  u n d e r  L ed e lse  af F re d r ik  K n u d se n , N r. 2 f ra  h ø jre .

under særdeles ugunstige Forhold, dette Aar gav han 3 Opvisninger 
under stor Tilslutning fra Medlemmer og Publikum.

B e sty re lse : C a rl M e lc h io r , F . R o ss , Jø r g e n  M ø lle r .

S u p p le a n te r : H . M e y r in g , H . M e in c k e .

R e v iso re r: R u d . A ls tru p , V . Je n s e n .

*

1908
36 Løbedage  —  1049 Medlemmer.

En Sæson uden særlig Interesse, Væddeløb og Kunstløb forsøgtes 
afholdt den 8.— 9. Februar, men maatte aflyses paa Grund af Tø. Til 
dette Mesterskab havde Dansk Idrætsforbund for første Gang udsat 
M edaljer og Præmier for Mesterskabet for Danmark.

Foreningen var den Gang tilsluttet Idrætsforbundet direkte, senere 
dannedes som bekendt Dansk Skøjte Union.

Bandy blev spillet hver Morgen af Foreningens Medlemmer i For
bindelse med Statens Kursus for Lærere under Ledelse af Fred. Knud-
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H o lg e r T h ie l lø b e r  F rilø b  ved  K o n k u rre n c e n  i 1909.

sen, som var en ivrig Tilhænger af Bandyspillet, og som har gjort et 
stort Arbejde for det.

Om Eftermiddagen blev der spillet af en Klub, der havde dannet sig 
udenfor Foreningen, og der blev afholdt adskillige Matcher med Skøjte
løberforeningen af 1876.

B esty re lse : C a rl M e lc h io r , F . R o ss , Jø r g e n  M ø lle r .

S u p p le a n te r : H . M e y rin g , H . M e in c k e .

R e v iso re r: R u d . A ls tru p , V. Je n s e n .

*

1909
36 Løbedage  —  1049 Medlemmer.

Siden 1900 havde der ikke været saa lang en Sæson, og dette Aar 
kunde der derfor afholdes en Konkurrence i Kunstløb og Hurtigløb.

Til denne Konkurrence havde D. I. F. for første Gang sit Danmarks
mesterskab i Kunstskøjteløb og Hurtigløb paa Programmet.
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Selve Mesterskabet blev vundet af Dr. Meincke, der saaledes blev 
den første danske Mester under D. I. F. Hans Points var 147 %, Ussing 
blev Nr. 2 med 1 15  % og I. S. Dalberg Nr. 3 med 92. Peter Sørensen 
var nu omkring de 50 Aar og havde trukket sig tilbage til Dommernes 
Rækker.

I Juniorløbet sejrede H. Thiel med 95 % Points, Peter Sørensen jun., 
der kun var 14 Aar, med 85 %.

I Dameløb sejrede Frk. Dalberg med 49 % Points, Frk. A. Meldahl 
blev Nr. 2 med 47 y5 Points.

I Drengeløbet sejrede Poul Thorsager med Poul Nielsen paa 2’ 
Pladsen.

I Hurtigløbene sejrede Poul Falkenstjerne i 5000 m i Tiden 1 1  Min. 
30 Sek. og i 1500 m i Tiden 3 Min. 12  % Sek., i 500 m faldt han og blev 
Nr. 2 efter Svenskeren E . v. Holten. Falkenstjerne blev altsaa Mester. 
Der deltog ogsaa en anden Svensker Skotte Jacobsson.

I Juniorløbet startede Falkenstjerne ogsaa og vandt med A lf Olsen 
paa anden Pladsen.

V i giver Ordet til Pressen:
„Fint V ejr med høj, næsten stille Luft, jævn Frost, og udmærket Is 

skabte de bedste Betingelser for Konkurrencen, der fik  et særdeles vel
lykket Forløb, og som viste, at der trods de jævnt ugunstige Forhold, 
hvorunder den hjem lige Skøjtesport trives stadig er L iv blandt dem, 
der dyrker Idrætten paa de blanke Jern.

K l. 9 samledes Dommerne, Overretssagfører Meyring, Peblingesøens 
mangeaarige ihærdige Kunstløber, Grosserer Peter Sørensen sen., der 
først i Aar har trukket sig tilbage fra aktiv Deltagelse, Dispacheur Mid- 
delboe, Grosserer Hastrup, Ingeniør Chs. Hude og Grosserer Kalom, 
væbnet med Blyanter og store Tavler, for at vurdere Kunstløbernes 
bundne Øvelser.

Seniorerne lagde for med Øjer, Vexelvendinger og Ottetalsfigurer. 
Man sporede under Udførelsen hos de fleste Deltagere nogen Usikker
hed, let forklaret ved den sidste Tids sparsomme Lejlighed til Træning.

Bedst laa H. Meincke, der tegnede ret store og gennemgaaende kor
rekte Figurer efter Skolens Fordringer, men ogsaa Ussing viste Dygtig
hed paa dette Omraade, Dalberg, der mindedes fra tidligere Aars Ju 
niorløb, plagedes af en Nervøsitet, der ødelagde hans Chancer. P. Peter
sen deltog ganske vist, men kom ikke helskindet gennem en eneste 
Øvelse —‘ han hørte ikke hjemme i denne Klasse.

Juniorernes Afdeling talte 5 Deltagere, som alle aabenbarede glæde-
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F rk . A s trid  D a lb erg  lø b e r  S k o leøvelse r, 1909.
F ra  v e n s tre : H e rre n  m ed  hø j H a t, L. K alo m , H ans M eyring , P e te r  S ø rensen  sen., 

I. S. D alb erg , Chas. H u d e , V ilh . H as tru p .

lige Anlæg. Forrest var Holger Thiel, der løb med K raft og god Stil, 
efter ham kom Peter Sørensen jun., Frigast, S. Nyholm og Sven Fog, 
rimeligvis uden væsentlig Forskel.

I Dameløbet startede Frøknerne Asta og Ellen Meldahl, Fru K. 
Nielsen og Frk. Astrid Dalberg. De unge Damer løb net, men gav ikke 
Tilskuerne Indtryk af, at de just elsker Skoletvangen med Lidenskab.

I  Hurtigløbsmesterskaberne over 5000 Meter, der fandt Sted umid
delbart efter, under Dommerskab af Admiral Victor Hansen og Kap- 
tain Fritz Hansen, startede Poul Falkenstjerne, Johan Harms og de to 
Malmøboer, E. v. Holten og Skotte Jacobsson, vor bedste hjemlige 
Løber Einar Sørensen havde ikke vejret Fredagens Temperaturfald 
og var rejst til Nordiske Spelen i Stockholm, for at faa Prygl, i Stedet 
for at blive hjemme og vinde et Mesterskab.

Falkenstjerne kom hurtig i Spidsen og holdt sig forrest til Løbets 
Slutning, de sidste Omgange løb han alene, Tiden blev 1 1  Min. 30 Sek.

Om Eftermiddagen blev Friløbet løbet, og det havde samlet adskil
ligt flere Tilskuere end Formiddagens for en snævrere Kreds beregnede 
Skoleløb.
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I Seniorernes Afdeling dokumenterede Meincke sin Overlegenhed i 
en saadan Grad, at der fra de andres Side knap nok blev Tale om Kon
kurrence. Meinckes Løb var fuldt ud sikkert og elegant —  og de Øvel
ser — lette og svære mellem hverandre —  hvoraf Programmet var sam
mensat, udførtes med stor Fart og udadelig Krop og Benføring. Dalberg, 
Peblingesøens bedste Springer, er til daglig en god Friløber, men igaar 
var ban ikke heldig. Hans Hovednummer slog fejl og dermed gik Glan
sen af hans ellers stilrette Præstationer. Ussing liavde i sit Løb gode 
Antydninger, men det var ret stillestaaende og prægedes af en pinlig 
Usikkerhed. Om P. Petersen er det bedst at tie.

Blandt Juniorerne løb Tliiel med en robust, men ikke uklædelig 
Stil. Hans Program havde kun ringe Værdi, da Etbensfigurer, udført 
paa en lille Plet Is, ikke hører hjemme i Friløb. En flink og meget 
lovende Præstation udførte den 14-aarige Peter Sørensen jun., Frigast 
løb ikke udygtig, men med akavede Arm- og Benstillinger, net, men for 
stift og uden Hengivelse løb Nyholm og Fog.

Damernes Opvisning var ganske frisk og kvik. De to Frkn. Meldahl 
løb flinkt, baade Kæder og Sving og smaa nette Hop, og naaede tæt op 
paa Siden af Fru K . Nielsen, hvis Erfaring og Pædagogik de to Frøkener 
sikkert har støttet sig til. Lærerinden var dog endnu forrest.

Nr. 1  blandt Damerne var dog utvivlsomt Frk. Dalberg i K raft af sit 
fyldigere Program, sin større Sikkerhed og sin uomtvistelige bedre Stil.

Resultatet af Kunstløbet blev:

S e n io rs : 1. H . M eincke, 147% P o in ts  —  2. U ssing , 115%
3. D alb erg , 92%.

Ju n io r s :  1. H . T h ie l, 95% —  2. P e te r  S ø ren sen  ju n ., 85%
3. F rig a st, 81%.

D a m e rn e : 1. F rk . D alb erg , 49% —  2. F rk . A. M e ld ah l, 47%
3. F ru  H . N ie lsen , 47.

Hurtigløbskonkurrencen, der afsluttede Dagen, havde følg. Udfald: 
I 1500 Meter Mesterskabsløbet vandt Falkenstjerne overlegent i 3 Min. 
12  % Sek. — men i 500 Meter Løbet liavde han det Uheld at falde i 
Starten, hvorfor han maatte nøjes med Andenpladsen efter Svenskeren 
E. v. Holten, Falkenstjerne vandt dog Idrætsforbundets Mesterskab.

I sin Egenskab af Junior havde Falkenstjerne Adkomst til at deltage 
i 500 Meter Løbet for Juniores, dette Løb vandt han med A lf Olsen 
som Nr. 2.

Udenfor Konkurrence løb Søskendeparret Frk. E . og Hr. S. Meltzer et 
vel sammensat og godt instrueret Parløb, der med rette gjorde Lykke.“
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H. M eincke m o d tag e r 1. P ræ m ie  fo r  K u n s tlø b  af A d m ira l V ic to r H ansen , 1909.

Den 31. Januar blev der afholdt en Bandymatch mellem Malmø 
Skridskoklub og K . S. F., den vandtes overlegen af K. S. F.

Der var i det hele taget Grøde i Bandyspillet. Et kombineret Hold 
af vore Medlemmer sammen med Medlemmer fra F. S. F. og 1876 
deltog i nordiske Spelen i Stockholm, Kampen endte med et stort Ne
derlag. Vore Spillere fik  Anerkendelse for deres Boldbehandling. Men 
de kunde slet ikke klare sig paa Skøjter.

To af vore dygtige Medlemmer, Frk. og Herr Meltzer deltog i Kon
kurrence i Parløb i Berliner Eislauf Verein og opnaaede den nydelige 
Placering som Nr. 6 af 12  Par.

Da Lejeforholdet med Restauratør Fabricius’s Bo var afsluttet, 
blev Pavillonen udlejet til Restauratør Møller. Foreningen forbeholdt 
sig ved dette nye Lejemaal at beholde Grotten, som vor nuværende 
Afdeling kaldtes, hele Aaret rundt til Opbevaring af Materiale.

Lejen var de 3 første Aar 9.000 Kr. og derefter 10.000 Kr. aarlig.
Foreningens Økonomi er stadig daarlig. Den skylder Formanden
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Ø v ers t: T h ie l lø b e r  S k o leø v e lse r, 1909.
N e d e rs t: D et d an sk e  B a n d y h o ld , som  k æ m p ed e  v ed  N o rd isk a  S pelen  i S to ck h o lm . 

N æ sten  a lle  k e n d te  F o d b o ld sp ille re .

10.000 K r., som bliver forrentet med 4 pCt. Men en Trøst er det, at de
10.000 Kr., som skyldes Fabricius’s Enke som Rest paa den forudbetalte 
Leje, eftergives Foreningen paa Betingelse af, at denne forrentes med 
5 pCt. saalænge Enkefru Fabricius lever.

B e sty re lse : C a rl M e lc h io r , F . R o s s , J ø r g e n  M ø lle r .

S u p p le a n te r :  H . M e y rin g , H . M e in c k e .

R e v iso re r: R u d . A ls tru p , V . Je n s e n .

*

1910
0 Løbedage  —  770 Medlemmer.

Det lykkedes ikke at faa Banen aabnet en eneste Dag dette Aar. Der 
blev arbejdet ihærdigt med at faa repareret Materialet, som var i en 
meget daarlig Forfatning.
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Formanden var ved at blive træt, ikke mindst fordi han ser Medlem
merne svigte deres Pligt. Dette giver sig Udtryk i Aarsberetningen i 
følgende Udtalelse, som godt kunde gælde for den Dag i Dag:

„Jeg  kan ikke undlade at udtale, at Bestyrelsen beklager sig over 
Sammenholdet, der er saa ringe bos Foreningens Medlemmer, at de 
ikke betragter K . S. F. som en Forening, men mere som et Forlystelses
sted, hvor man kun betaler Entre, hvis det passer en, og simpelthen 
nægter at betale Kontingent forinden Banen aabnes.

Foreningen har jo som bekendt aarlige Udgifter til Magistraten, 
Renter af Laan, Bogholder etc., og der er ingen Mening i, at de faa 
Medlemmer, som er valgt til Foreningens Tillidsmænd, og som saadanne 
har arbejdet for Medlemmerne tillige skulde yde Forskud til Forenin
gens Drift . . . !  V i har netop igaar modtaget Beretning fra Wiener Eis- 
lauf Verein, som er 2 Aar ældre end K . S. F., idet den stiftedes 1867 
med 3 13  Medlemmer. Den sluttede sin Sæson 1909 med 5519 Medlemmer 
og en Indtægt paa 189.000 Kr.. Hvis vor Forening havde vist lignende 
Interesse, vilde vor Status i hver Henseende være tilfredsstillende.“

Det var en ordentlig Salut, men den var berettiget.
Ved dette Aars Generalforsamling meddelte Overretssagfører Hans 

Meyring, at han trak sig tilbage. Formanden bragte ham en varm Tak 
for hans ihærdige Arbejde for Foreningen.

Hans Meyring havde været en god Arbejdskraft for Foreningen. Han 
var dygtig i Hurtigløb og havde skrevet udmærkede Artikler herom. 
Tillige var han interesseret i Kunstløb og i mange Aar Dommer. Han 
havde en stor Del af Æ ren for, at de obligatoriske Øvelser blev indført 
i Konkurrencerne.

Bestyrelse: Carl Melchior, Jørgen Møller, F. Ross.
Suppleanter: H. Meincke, I. Dalberg.

Revisorer: Rud. Alstrup, V. Jensen.

*

1911
8 Løbedage  —  739 Medlemmer.

Daarlig Sæson, Banen aabnedes først 8. Februar og var kun aaben 
i 8 Dage.

I Aarsberetningen finder vi en Udtalelse fra Formanden om vore 
udmærkede Funktionærer, Brdr. Georg og Vilhelm Lind, der dette Aar 
havde været knyttet til Foreningen i 25 Aar. Valdemar havde ogsaa
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Jubilæum , medens Carl Lind allerede en Del Aar tidligere liavde Ju b i
læum.

Disse Brødre var kendt af de fleste af de Københavnere, der i Aare
nes Løb havde været Medlemmer af Foreningen, og det var ikke faa. 
V i regner med, at det til Stadighed maa være ca. 40.000 Mennesker, der 
paa et eller andet Tidspunkt har været Medlem af Foreningen, idet 
Til- og Afgang hvert Aar er ganske betydelig.

Formanden udtalte, at han beklagede, at maatte trække sig tilbage, 
da han havde faaet fast Bopæl i Vedbæk, samt at Herr Ross trak sig 
tilbage af samme Grund.

Formanden rettede en varm Tak til Herr Ross for det store Arbejde, 
han i mange Aar havde paataget sig med Anlæg og Tilsyn af Banen.

Dr. med. Jørgen Møller, den nye Formand, bragte en Tak til den 
afgaaende Formand for hans 30-aarige Virke og for hans store Støtte til 
Foreningen.

I Grosserer Carl Melchior mistede Foreningen en af sine bedste For- 
mænd, han var meget sportsinteresseret og skyede intet Offer for at faa 
gennemført, navnlig Ban dyspillet, men det har sikkert været ham en 
stor Skuffelse, at Foreningen ikke blev den exclusive K lub, som han 
havde tænkt sig. Han var et venligt og indtagende Menneske. Beklage
ligt er det, at man indenfor Bestyrelsen aldrig tænkte paa at udnævne 
ham til Æresmedlem, ingen havde fortjent det i højere Grad end ham.

Bestyrelse: Jørgen Møller, H. Meincke, I. Dalberg.
Suppleanter: Frantz Pio, P. Harhoff.

Revisorer: F. Ross, Rud. Alstrup.

*

1912
37 Løbedage  —  889 Medlemmer.

En sportslig fin Sæson, men Isen var ikke god og Vejrguderne 
ikke venlige mod Pengekassen. „Foreningens Økonomi var meget daar- 
lig, man kunde ikke afdrage paa den store Gæld, og der var desværre 
ikke blandt Medlemmerne den rette Forstaaelse af, at Foreningen 
skulde bruge Penge endog mange Penge, ogsaa i Sæsoner, hvor den ikke 
er aaben, og i Sæsoner, hvor det svinger imellem Tø og Frost,“  saaledes 
lød Formandens Aarsberetning.
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Henry Meincke, 1912.

Paa Stiftelsesdagen den 4. Februar afholdtes Konkurrencen om Me
sterskaberne. Hs. kgl. Højhed Kronprins Christian viste Foreningen 
den Æ re at overvære Løbene og uddele Præmierne.

For første Gang deltog et Par Løbere fra Provinsen. Pressen skriver:
Allerede K l. 8y 2 om Morgenen mødte den store Flok af skøjtelø

bende Ungdom, som i den sidste Uge havde forberedt sig til Vinterens 
store Konkurrence paa Peblingesøens Is, der knitrede i den bitre Mor
genkulde. Det var et overmaade stort Program at skaffe fra Haanden; 
til den fastsatte Tid stod Dommerne med Sivsko paa Fødderne og hyl
lede sig i mange Lag Klæder, med Københavns Skøjteløberforenings 
tidligere højtfortjente Formand, Grosserer Carl Melchior som Præses, 
opstillede for at vurdere Kunstløbernes bundne Øvelser.

Seniorerne lagde for med et Udvalg af Skolefigurer, der efterhaanden 
satte Skel mellem de syv Konkurrenter. H. Meincke, Indehaveren af 
Mesterskabet 1909, fejlede en enkelt Figur, men kom alligevel lidt foran 
de andre Løbere, af hvilke Holger Thiel, en robust og sikker Mand 
med afgjorte Anlæg for Figurløb, stod ham meget nær. I. S. Dalberg og 
Anders Møller løb ogsaa gode Figurer. Harry Schrøder, P. Hude og 
Malmøboen Laurell ligeledes net, men mindre sikkert.

A f Juniores viste S. Thoren sig som den bedste Figurløber, næst 
efter ham kom Victor Hansen, Poul Morville og formentlig Carl An
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dersen, den kendte Landevejscyklist, ogsaa Allan Heilmann viste lo
vende Evner og det samme kan siges om de to Odenseløbere Trane og 
Høeg, der vel endnu har langt igen, men som sikkert har haft godt af 
Lektionen.

I  Dameløbet stod Kampen mellem Frk. Gerda Iversen og Frk. Astrid 
Dalberg, der begge løb Øvelserne sikkert og nogenlunde korrekt. Tæt 
efter kom Frk. Englund fra Malmø, der udførte sine smaa Figurer 
meget gratiøst.

Formiddagens Hurtigløbskonkurrence, Mesterskabsløbet over 5000 
m, bød paa en Skuffelse. E jn ar Sørensen var ikke mødt, idet han var 
rejst til Verdensmesterskaberne i Klagenfurt. Dette Forhold blev ham 
meget stærkt bebrejdet, da han ikke havde meldt Forfald.

Selve Løbet fik  et ret uventet Udfald. Mesteren fra 1909, Poul F a l
kenstjerne, der ansaas for Favorit, var ikke rask og maatte gaa ud efter 
et Par Omgange, og Hans Madsen, der laa i Spidsen paa næstsidste 
Langside, faldt og slog sig saa meget, at han ikke kunde deltage i de 
senere Løb. Ledelsen og 1ste Pladsen tilfaldt H. Friis Petersen i Tiden 
1 1  Min. 7 % Sek., Nr. 2 blev A lf Olsen.

Morgenkonkurrencen var kølig, men taalelig fordi Vejret var roligt. 
Men ved 12 Tiden blæste det op fra Vest, og da Løbene og Dommerne 
ved 2 Tiden mødte til Fortsættelse af Kampene føg en stiv og isnende 
Vind over Isen til Gene for Løberne og for Besøget, der under saa- 
danne Forhold maatte blive mindre end forventet. Flest Tilskuere saas 
paa Gratispladserne i Gyldenløvesgade og Nørresøgade. Paa Isen ob
serverede man Balletmester Hans Beck og Skøjte veteranen A lfred Ben- 
zon. K l. 3 ankom Hs. kgl. Højhed Kronprinsen, der døjede Kulden, 
indtil Præmieuddelingen ved 5 Tiden kunde finde Sted.

I  Juniorernes Friløb, hvormed Eftermiddagen indlededes, bar Mor
ville afgjort Prisen ved et godt og fe jlfrit Program udført med Fart og 
Sikkerhed. At Thoren med 8 Points bar Sejren hjem mod Morvilles 9, 
skyldtes den svenske Løbers Forspring fra Figurløbet. Nr. 3 med 17 
Points blev Syrig, der løb flinkt, men for sprælsk. Resten var lidt tyndt. 
Man maatte dog atter her give Agt paa Allan Heilmanns noget usikre 
men ganske temperamentsfulde Præstationer.

I Drengeløbet, som fulgte efter, vandt Ove Scheibel første Præmie.
I Seniorernes Konkurrence hævdede H. Meincke sin Overlegenhed 

og genvandt Mesterskabet med 5 Points. Baade Programmets Indhold, 
dets Form og Foredrag stillede Meincke som Friløber et betydeligt 
Stykke over Konkurrenterne. Nr. 2 med 15  Points blev Holger Thiel,
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V ore ti l  D ato  b ed ste  P a r lø b e re  F ru  Q u in lan  og Syrig  v ed  en  O pv isn ing  paa  K ild e 
søen, 1912. Y derst ti l  v en stre  ses en  D el af vore K u n s tlø b e re .

der er temmelig massiv i denne Kunstløbsart. Nr. 3 med 18 Points blev 
Dalberg, hvis lidet mangfoldige Øvelsesrække fik Værdi ved nogle 
flotte Spring. Blandt de øvrige Deltagere ydede K ay Schrøder en ele
gant og stilfuld Præstation. Anders Møller og Hude synes at have le
veret bedre Friløb før.

I Dameløbet blev Frk. Iversen Nr. 1  med 8 Points, Frk Dalberg 
Nr. 2 med 9 Points, begge Damerne klarede godt for sig, der var baade 
Værdi og Stil over Præstationerne, Frk. Englund blev en pæn Nr. 3.

Opmærksomhed vakte foruden de nævnte Damer den meget unge 
Frk. Ehly Sørensen med sin spæde Ynde, der lover godt for Fremtiden.

I Parløbet, der var Kunstløbets sidste Konkurrence, vandt Frk. Mor
ville og F. Søegaard over Frk. Ehly Sørensen og Rudy Syrig, begge Par 
løb nydelige Øvelser og kom hinanden saa nær i Dygtighed, at Afgø
relsen maatte fremkaldes ved Lodtrækning.

I de afsluttende Løb om Danmarksmesterskaberne over 1500 m og 
500 m vandt Friis Petersen overlegent og erhvervede derved Titlen og 
Idrætsforbundets Vandrepræmie. Tiden 3 Min. 1 1  % Sek. A lf Olsen 
blev begge Gange Nr. 2.

Endelig bød det store Program paa et af de gammeldags Baglænsløb, 
som var udskrevet for de mange Frederiksbergløbere, der ynder denne 
Hurtigløbsform. Overlegen Sejrherre blev Vilh. Hastrup, der for 23 
Aar siden sidste Gang løb Væddeløb. Tiden for de 500 m var 59 Sek., 
saa det var godt gjort. Nr. 2 blev Søegaard, Nr. 3 Morville.

Konkurrencen forløb desværre ikke uden en for Sporten meget be
klagelig Episode, idet en Del unge Løbere iværksatte et ganske menings
løst Angreb paa Dommerkendelserne.
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Foreningens unge lovende Løber Peter Sørensen opholdt sig den 
Gang i Paris, hvor han trænede flittigt i Palais de Glace.

B e sty re lse : Jørgen Møller, H. Meincke, I. Dalberg.
S u p p le a n te r : Frantz Pio, P. Harhoff.
R e v iso re r: Rud. Alstrup, Th. Krarup.

*

1913
1 Løbedag  —  564 Medlemmer.

En meget mild Vinter med kun en Løbedag og derfor intet at med
dele udover, at Foreningens Formand dette Aar stiftede Dansk Skøjte 
Union den 19. December 19 12  og samtidig indmeldtes Unionen i Dansk 
Idræts Forbund.

løvrigt kan bemærkes, at Foreningens Restauratør Møller ønskede 
at fratræde. Pavillonen udlejedes til Restauratør Wittmarck.

Lovenes Paragraf 14  blev ændret til, at Regnskabsaaret regnedes fra 
1. Oktober til 30. September, medens Paragraf 19 ændredes til at „den 
ordinære Generalforsamling afholdtes i Oktober“ .

B e sty re lse : Jørgen Møller, H. Meincke, I. Dalberg.
S u p p le a n te r : Frantz Pio, P. Harhoff.

R e v is o re r: Rud. Alstrup, Schwarz.
R e p ræ se n ta n te r  t i l  D. S. U .: Jørgen Møller og H. Meincke.

*

1914
16 Løbedage  —  614 Medlemmer.

Den 25. Januar afholdtes en Bandykamp, som gav Anledning til 
Stiftelsen af en Bandyklub ligesom for 2 Aar siden.

Trods den daarlige Sæson foranstaltedes en Opvisning af den norske 
Løber Lørdal og dennes lille 12-aarige Datter —  desværre var det 
Tøvejr den Dag og den fortræffelige Opvisning kunde ikke samle T il
skuere.

Der skulde dette Aar for første Gang være afholdt Mesterskabs
kampe under Unionens Forsæde, men de maatte aflyses paa Grund af 
Tøvejr.

B e sty re lse : Jørgen Møller, H. Meincke, I. Dalberg.
S u p p le a n te r : Frantz Pio, P. Harhoff.

R e v iso re r: Rud. Alstrup, Schwarz.
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1915
14 Løbedage  —  537 Medlemmer.

Siden Dansk Skøjte Unions Dannelse fastsattes Mesterskaberne 
prompte hvert Aar til en bestemt Dato, men maa stadig aflyses. Saa- 
ledes gaar det ogsaa dette Aar. Verdenskrigen har taget sin Begyndelse, 
og man mærker ogsaa dette paa Foreningen. Lønningerne maa sættes 
betydelig op baade for løse og faste Arbejdere. Ikke desto mindre er 
Gælden nedbragt til 1.500 Kr.

Restauratøren bar bedt om Lejenedsættelse paa Grund af Forhol
dene, Foreningen er gaaet ind paa en Reduktion af 500 Kr.

I Aarets Løb var vor gamle Dørvogter Lind af gaaet ved Døden. 
Æ ldre Medlemmer husker sikkert denne statelige ældre Mand med den 
store Bjørneskindshue og flotte Kappe. Han havde altid et venligt 
Smil til Medlemmerne, men raadede dog over tilstrækkelig Myndighed.

B e sty re lse : Jø r g e n  M ø lle r , H . M e in c k e , I . D a lb e rg .

S u p p le a n te r : F ra n tz  P io , P . H a rh ø ff.

R e v iso re r: R u d . A ls tru p , Sch w arz.

*

1916
2 Løbedage  —  379 Medlemmer.

Intet at meddele udover at de 2 Løbedage faldt i Julen og at der 
blev arbejdet i 52 Dage uden Resultat. Økonomien er derfor daarlig, 
Gælden dog nedbragt til 700 Kr.

B esty re lse : Jø r g e n  M ø lle r , H . M e in c k e , I . D a lb erg .

S u p p le a n te r : F ra n tz  P io ,  P . H a rh o ff.

R e v iso re r: R u d . A ls tru p , Sch w arz .

*

1917
52 Løbedage  —  824 Medlemmer.

Sæsonen begyndte den 25. Januar efter en Del Genvordigheder med 
Isen. Allerede den 28. Januar havde Foreningen arrangeret en Opvis
ning med den norske professionelle Kunstløber Arne Drolsum. Tilstrøm
ningen var saa stor, at Tilskuerne paa Land sprængte Afspærringerne. 
Ved samme Opvisning løb Frk. Krayenbiihl Parløb med Herr Drolsum, 
ligesom Herr Syrig og Fru Quinlan ogsaa deltog i Parløbsopvisningen.
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Peter Sørensen jun., I. S. Dalberg 
og Eric Lagergren, 1917.

Den 4. Februar afholdtes Kunst- og Hurtigløb for første Gang under 
Dansk Skøjte Union, Løberne var forbavsende flinke. Det skyldtes i 
ikke ringe Grad, at Foreningen havde engageret Arne Drolsum til 
Træner. Lad os høre, hvad den gamle Mesterløber Dr. Meincke i Na
tionaltidende skriver om Løbene:

„Endelig igaar efter 5 Aars tvungen Pause lykkedes det Dansk 
Skøjte Union og Københavns Skøjteløberforening at faa afholdt Løb 
paa Peblingesøen. Begivenheden fandt Sted i klingende Frost i Over
værelse af en ret talrig haardfør Tilskuerkreds og paa taalelig god Is.

Timerne fra 9Y2— 12 var helliget den vigtigste Del af Kunstløbernes 
Program, nemlig de bundne Øvelser, som bedømtes af Grosserer Vilh. 
Hastrup, Dispacheur Middelboe, Ingeniør Anders Møller og Lægerne 
Albrecht Møller og Meincke. Blandt Konkurrenterne om Kunstløbs
mesterskaberne viste Holger Thiel, der for 5 Aar siden blev Nr. 2 i 
Mesterskabet sig at være forrest. Hans Figurer stod bedst og meget 
symmetrisk i Isen, og hans meget robuste Stil kom ham ikke til Skade 
i disse Øvelser. Peter Sørensen jun. og Poul Morville kom lidt efter ham 
og paa det nærmeste lige meget. De løb Figurerne godt, i net Stil, men 
ikke saa sikkert som Thiel. Ogsaa Dalberg og K ay Schrøder løb flinkt, 
saa godt, at man maatte forbavses over, at den lange Uvirksomheds
periode ikke havde sat disse to Seniorer længere tilbage.
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Holger Thiel, 1917.

I Juniorrækken var der meget ringe Forskel paa Scheibel, Sven 
Palle Sørensen og Carl Andresen, der trods sine mærkelige stiliserede 
Bevægelser viste sig at være en habil Figurløber.

Den femte Deltager, Dyrlund-Schmidt, havde noget mere Besvær med 
at komme rundt i Vendingerne og at holde Figurerne i Akse.

Damerne Frk. Krayenbuhl og Frk. Gerda Iversen stod hinanden 
meget nær, den kvindelige Tennismester fik dog vist her et lille For
spring.

I det ene af Hurtigløbene over 5000 m, der afgjordes om Formid
dagen, vandt Jean Pettersson, Malmø, der løb i god og rolig Stil, over
legent i Tiden 1 1  Min. y5 Sek. Nr. 2 blev den tidligere Mester Friis Pe
tersen i 1 1  Min. 35 Sek., Nr. 3 Aage Collin.

Om Eftermiddagen Kl. 2 begyndte Publikum at indfinde sig i 
større Tal. Det drejede sig nu om de frie Øvelser, der er lettere at 
forstaa og som lettere faar Tilskuerne til at glemme stivfrosne Fingre 
og hendøende Tæer.

Til Tonerne af skiftende Orkestre lagde Juniorerne for med smaa 
pæne Programmer. Her løb Scheibel og Sven Palle Sørensen sikrest og 
ikke langt fra hinanden. Ved Sammentællingen af Dommertavlerne 
stod Scheibel med 7 Points mod Sørensens 8. Andresen opgav paa 
Grund af en daarlig Fod og forspildte derved en tredie Plads, som han 
overlod til Dyrlund-Schmidt.
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Seniorernes Program var selvfølgelig ikke lige lødige, men som 
Helhed overraskende ved deres gode Indhold. Mest paa H jerte havde 
Peter Sørensen jun. og Morville, der øjensynlig begge havde sat ad
skilligt ind paa Friløbet. Men der var ogsaa Mangler. Sørensen har sik
kert betydelige Anlæg, og det skal ikke bebrejdes ham, at han er lidt 
usikker paa Skøjterne og endnu ikke har helt Herredømme over 
Kroppen.

Trods sin lille lette Krop er Morville for stiv, hans Armbevægelser 
er desuden for lidt plastiske.

Thiel kunde en Del, dog mindre end de nævnte. Skønt han faldt i 
en Pirouette, var han dog ret sikker, men hans Løb savnede i for høj 
Grad Flugt. Dalberg gjorde et Par gode Spring, men havde ellers for faa 
Øvelser til Raadiglied, hans Form var derimod pæn. Schrøder løb ele
gant og slap net igennem sit ikke alt for svære Program.

Om alle Seniorerne gjaldt det, at de mangler Foredrag. Det er med 
Friløb paa Skøjter, som med Sangkunst, det skal foredrages som Sang. 
Der maa ikke være Pauser, i hvert Fald ikke saadanne, som gør, at en 
Øvelse føles uden Forbindelse med den foregaaende og den efterføl
gende. Overgangen maa ikke være brat, ikke haard, men markeres 
ved lette Sving eller Dansetrin. Hvis man tænkte sig en Sanger staaende 
paa en Tribune og hakke i Nodebladets Toner, det vilde ikke lyde godt, 
selv om den enkelte Tone var aldrig saa klangfuld og ren, og af Kom 
positionen vilde man næppe heller faa noget gunstigt Indtryk. Saaledes 
ogsaa med Friløb, det skal være glidende, harmonisk, kontinuerligt.

Resultaterne blev som nævnt, at Thiel, der havde taget et godt For
spring i Skoleøvelserne, ikke lod sig indhente. Han vandt med 5 Points, 
Peter Sørensen jun. blev Nr. 2 med 12 , Morville Nr. 3 med 13 , Dalberg 
fik  22, Schrøder 23 Points.

I Mesterskabet for Damer var Frk. Krayenbiihl sikrest paa sine 
Skøjter og vandt med 6 Points mod Frk. Iversens 9 og føjede endnu en 
Sportssejr til sine mange tidligere.

I Parløbet viste Fru Quinlan og Sy rig et godt og velindstuderet Pro
gram, præget af større Linier og mere „Schwung“  end vi før har set det 
herhjemme. Flinke var ogsaa de to Søskende Sørensen, der blev Nr. 2, 
noget spinklere var Frk. Morville-Søegaard.

I  Hurtigløbene, der afsluttede Dagen, vandt Svenskeren Jean Pet- 
tersson baade 1500 m og 500 m og førte dermed Mesterskabet over Sun
det, Tiderne var 2 Min. 20 Sek. og 54 y5 Sek. Friis Petersen blev begge 
Gange Nr. 2 i Tiden 3 Min. 3 y5 Sek. og 58 Sek.“
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F o re n in g en s sam lede S tab  af K u n s tlø b e re , 1917.
Y derst t il v en stre  d en  p ro fe ss io n e lle  T ræ n e r  A rne  D ro lsu m , d e re f te r  H . M eincke, 
K ay S ch rø d e r, F ru  Q u in lan , F rk . E h ly  S ørensen , P e te r  S ø rensen  sen., F rk . Iv e rsen , 

F rk . D alb erg , P e te r  S ø rensen  ju n ., F rk . K ray en b iih l, H o lg e r  T h ie l, R u d y  Syrig.

Mesterskabet i Baglænsløb over 500 m vandtes overlegent af Friis 
Petersen, der løb paa Yæddeløbsskøjter, i Tiden 1  Min. 1  y5 Sek., Hol
ger Prytz blev Nr. 2 og Vilh. Hastrup Nr. 3.

Den 15. Februar afholdtes en Opvisning til Fordel for Samaritanen. 
Foruden Drolsum deltog en Del af Foreningens ældre og yngre Løbere.

Den 25. afholdtes atter Opvisning, denne Gang til Fordel for For
eningens slunkne Kasse, Resultatet blev desværre i pekuniær Hen
seende daarligt, da det var 2 0 Tø. Opvisningen viste af Interesse en 
Løber fra Vinteridrætsforeningen, Herr Allan Heilmann, med dristigt 
og raskt Løb.

Desuden var der Konkurrence i Længdespring, livor Peter Sørensen 
vandt med et Spring paa 3,35 m, S. P. Sørensen sejrede i Jeu de Cocarde.

Præmierne blev skænket af Foreningens mangeaarige Medlem, 
Grosserer Nissen, endvidere skal nævnes, at Grosserer Peter Sørensen 
sen., liavde udsat Erindringspræmier for samtlige Deltagere i Kunstløb 
for Herrer og Damer (dog ikke til Mestrene). Foreningen maa i bøj 
Grad paaskønne Givernes Interesse for deres gamle Forening.

Der blev afholdt 5 Bandy Kampe paa Foreningens Bane. Yderlig
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V o re  K u n s tlø b e re  v ed  O p v isn in g en  p aa  F u g lesangssøen , 1917.
Y d erst t i l  v e n s tre : F rk . Iv e rsen , P e te r  S ø rensen  ju n ., F rk . E h ly  S ø ren sen , 

P e te r  S ø re n sen  sen., I. S. D a lb erg , H . M eincke.

deltog K . S. F. i 3 Kampe paa F. S. F.s Bane i Pilealleen. F. S. F. sejrede 
i alle Kampene. En paatænkt Kam p med et Hold fra Malmø maatte 
opgives paa Grund af Isskruning.

Da Isen dette Aar var usædvanlig tyk, ca. 12  Tommer, var den nord
lige Del af Peblingesøen blevet aabnet for Publikum, hvilket som sæd
vanlig gav Anledning til mange Tvistigheder mellem vort Mandskab og 
Publikum, saa det udviklede sig til veritable Slag.

Det lykkedes dette Aar at bringe Gælden ned til 300 Kr. Ekstra- 
Kontingent kunde man ikke skride til paa Grund af de mange tidligere 
daarlige Sæsoner, men paa Initiativ af Grosserer Peter Sørensen, der 
rettede en Opfordring til Løberne om at give et Tilskud, indkom et 
mindre Beløb.

Paa Generalforsamlingen var Bandyspillets Fremtid under Debat. 
Det var den almindelige Mening, at Dansk Bandy Union skulde opløses, 
hvorefter der skulde dannes et Bandyudvalg af udøvende Medlemmer, 
valgt af de enkelte Foreninger.
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Søndag den 25. Februar spillede K . S. F., med et udvalgt Hold, en 
Bandykamp i Stockholm ved nordiske Spelen. Holdet bestod fortrinsvis 
af Fodboldspillere fra K . B. med Einar Middelboe i Spidsen. Han 
arbejdede utrættelig for denne Sportsgren. Kampen endte med en 
skaanselsløs Nedsabling, hvilket ikke var til at undres over. Man skal 
nemlig være en første Klasses Skøjteløber for at spille godt Bandy. 
Det er ikke nok, at man er en fin Fodboldsspiller.

Søndag den 4. Marts støttede K . S. F.s Løbere dén nystartede Ulve
dalenes Skøjteløberforening, en Aflægger af Vinteridrætsforeningen, ved 
en Opvisning paa Fuglesangssøen. Deltagerne var H. Meincke, Peter 
Sørensen sen. og jun., Frk. Iversen, I. Dalberg og Frk. E. Sørensen.

Bestyrelse: Jørgen Møller, H. Meincke, I. Dalberg.
Suppleanter: Frantz Pio, P. Harhoff.

Revisorer: Rud. Alstrup, Schwarz.

*

1918
32 Løbedage  —  1579 Medlemmer.

Sæsonen ret gunstig for Foreningen, Banen aabnedes den 27. Decbr. 
Der blev spillet en Del Bandy, men der var kun to egentlige Kampe, 
den 31. December mellem K . S. F. og F. S. F., og den 20. Januar mellem 
Norrkøping Kammeraterne og et udvalgt dansk Hold. Paa Grund af 
Tøvejr, blev der ingen egentlig Kamp, men dog en Matcli, livor Norrkø
ping vandt overlegent.

En Begivenhed var Besøget af den svenske Mesterløberske Frk. 
Magda Morouy, en charmerende Kunstløberske af høj Klasse. Den første 
Opvisning var paa Grund af Vejret ikke saa vellykket, men en Gen
tagelse blev Succes, her løb Frk. Morouy Solo og Parløb med Peter 
Sørensen jun..

En anden tidligere svensk Mesterskabsløberske Frk. Elna Montgo- 
mery, som opholdt sig her i Byen, improviserede et smukt Parløb sam
men med Dr. Meincke. Frk. Montgomery var iøvrigt ved sin Instruk
tionsvirksomhed Foreningens Unge til megen Nytte.

Dansk Skøjte Unions Mesterskaber var ansat til den 20. Januar, men 
blev udsat, og der blev ikke senere Lejlighed til deres Afholdelse.

Det skal nævnes, at Foreningen igen i Aar havde engageret Arne 
Drolsum som Træner. Han gav en Opvisning med sædvanlig Bravour.
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D en  svenske  M e ste rlø b e rsk e  
F rk . M o ro u y , d e r  gav O pv isn in g  
paa P e b lin g e sø e n , 1918.

Laanet til Landmandsbanken var nu afviklet, men endnu manglede 
Gælden til den tidligere Formand, et Beløb paa 10.000 K r., som skulde 
afvikles med 2.000 K r. om Aaret. A f øvrige Forpligtelser var der nu 
kun Renterne til Fabricius’s Enke.

B e sty re lse : J ø r g e n  M ø lle r , H . M e in c k e , I . D a lb e r g .

S u p p le a n te r :  F ra n tz  P io , P . H a r h o ff.

R e v iso re r:  R . A ls tru p , S c h w a rz .

*

1919
13 Løbedage  —  1708 Medlemmer.

Dette Aar fejrer Foreningen sin 50-aarige Bestaaen. Desværre var 
Banen ikke aaben paa Fødselsdagen, men Pavillonen var pyntet med 
Flag. Formanden samlede om Formiddagen det faste Personale med 
Brdr. Lind i Spidsen for at takke dem for de forløbne Aar, samt over
række dem hver 200 Kr. — endvidere blev der uddelt ekstra Dagløn 
til det løse Personale. Om Aftenen fejredes Dagen med en stilfuld Fest 
i Palads Teatrets Selskabslokaler, hvori deltog 50 af Foreningens Med
lemmer samt Repræsentanter for D. I. F. og andre Llonoratiores.
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K. S. F.s tro fa s te  S tab  af F u n k tio n æ re r , d e r  igen n em  et h a lv t H u n d re d e  A ar var 
k n y tte t t il F o re n in g en . F ra  v e n s tre : C arl, V a ld em ar, G eorg og V ilh e lm  L in d .

Der blev overrakt Foreningen smukke Gaver fra F. S. F. og 1876. 
Foreningens Udgifter ved Festen var 1998,75 Kr.

Dette Aars Kontingentindtægt beløb sig til 8.200 K r. Trods det 
store Tal var det nødvendigt at forhøje Medlemskontingentet til 7 Kr. 
for Voksne og 4 Kr. for Børn.

B e sty re lse : Jø r g e n  M ø lle r , H . M e in c k e , I. D a lb e r g .

S u p p le a n te r :  F ra n tz  P io , P . H a rh u ff.

R e v iso re r: R u d . A ls tru p , Sch w arz .

*

1920
9 L øbedage  — 1851 M ed lem m er.

Der spilledes kun en enkelt Bandymatch uden særlig Interesse. 
Foreningen havde i Sæsonens Løb anskaffet en Del Bandyrekvisitter, 
da de unge Mennesker ikke havde Raad til selv at anskaffe saadanne.

Status var blevet bedre. Man havde delvis fornyet Materiellet og 
havde anskaffet et Arkivskab, idet vi havde modtaget forskelligt Mate
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riale fra gamle Medlemmer, ligesom Formanden var begyndt at samle 
et Billedgalleri.

Formanden havde fra Herr Tvermoes i Antwerpen faaet tilsendt 
Foreningens Stiftelsesdokument, dateret 1868, og havde i den Anledning 
faaet Skrupler, idet Foreningen ifølge dette skulde være et Aar ældre, 
men, som det fremgaar af dette Skrift, kan Foreningens Stiftelsesaar 
ikke være tidligere end 1869.

Herr Tvermoes, som var en af Medstifterne, døde Aaret efter, at vi 
havde faaet det tilsendte Brev og blev begravet her i Byen. Foreningen 
sendte en Blomsterdekoration til hans Baare.

K . S. F. mistede dette Aar en af sine bedste kvindelige Løbere, Frk. 
Gerda Iversen, som i 19 12  vandt 1. Prisen for Damer, men i 19 17  maatte 
vige Pladsen for Frk. A. Krayenbiihl. Y i mistede i hende ikke alene en 
dygtig Løber, men ogsaa et elskværdigt og fint Menneske og en god 
Kammerat.

Bestyrelse: Jørgen Møller, H. Meincke, I. Dalberg.
Suppleanter: Frantz Pio, P. Harhoff.

Revisorer: Rud. Alstrup, Schivarz.

*

1921
0 Løbedage  —  1157 Medlemmer.

I  denne Sæson var der hverken Arbejds- eller Løbedage.
Paa Generalforsamlingen vedtoges det at yde et Tilskud paa 1000 K r. 

til Deling mellem to af Foreningens unge Løbere til Træningsophold i 
Udlandet. De to lykkelige blev Peter Sørensen jun. og Holger Thiel, 
der omgaaende tog til Berlin for at træne i Admiralspaladset under 
professionelle Læreres Ledelse. Dette Træningsophold kom til at betyde 
umaadelig meget, navnlig for Peter Sørensen, der gik ind for de nye 
Teorier, endnu ikke kendt herhjemme. Han maatte lægge sit Løb fuld
stændig om, hvilket Thiel ikke vilde.

Da Peter Sørensen kom tilbage, blev Træningen ogsaa delvis lagt 
om herhjemme. Standarden af i Dag kan formentlig tilskrives denne 
nye Impuls, idet Flertallet af de unge Løbere har faaet deres Grundlag 
efter disse Principer, selv om vore bedste Løbere senere er videre ud
dannede i Udlandet.

Bestyrelse: Jørgen Møller, H. Meincke, I. Dalberg.
Suppleanter: Peter Sørensen jun., B. Scheibel.

Revisorer: Rud. Alstrup, Schwarz.
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F rk . A lic e  K r a y e n b iih l ,  1922.

1922
37 L øbedage  — 2026 M ed lem m er.

Isen var allerede 3 l/ 2 Tomme tyk den 3. December, men brød op 
igen.

Der blev dette Aar gjort en stor Indsats for Bandyspillet. Der ofredes 
saaledes 1275 K r. paa Reparation af Bandyskøjter. Der afholdtes dette 
Aar 4 Kampe, heraf en med et svensk Hold.

Der var Misfornøjelse med Bandyspillet blandt Foreningens Med
lemmer, fordi Omkostningerne ved at holde den store Bandybane 
var meget betydelige. Foreningen bevilgede derfor 500 Kr. til Einar 
Middelboe, der sammen med 2 andre Bandyspillere skulde rejse til St. 
Moritz for at studere Ishockey med Henblik paa at tage dette Spil, der 
ikke krævede saa stor Plads, op herhjemme.

Den 29. Januar afholdtes D. S. U. Mesterskaber, Pressen skriver:
Efter den store straalende Dag Københavns Skøjteløberforening op

levede i Gaar, som Vært for de danske Skøjtemesterskaber, maa man 
ikke mere kalde Skøjtesporten for Stedbarnet i dansk Idræt.

I den herlige, solklare Vinterdag flokkedes Københavnerne i saa 
mange Tusinder om Peblingesøens krystalglinsende Flade, at næppe 
nogen Sportsplads i Sommersæsonens Kulminationstid har set Mage 
dertil.
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Lad være, at Størsteparten af Tilskuerne var Gratister rundtom paa 
Bredderne, men Interessen for den smukke Sport er der, det maa man 
erkende.

De faa udvalgte Idrætsmænd og Damer, der konkurrerede i de for
skellige Kampe, kunde ogsaa udmærket være deres Ydelser bekendt. I 
Betragtning af den korte Tid vore Skøjteløbere har til at træne i, er 
deres Præstationer al Æ re værd.

Vi kan ikke forlange, at danske Kunstløbere skal være fuldt paa 
Højde med Svenskerne og Nordmændenes bedste Folk, der oftere er 
Konkurrenter til Verdensmesterskaberne, men hverken Frk. Krayen- 
biihl eller Peter Sørensen jun. vilde gøre dansk Skøjtesport Skam ved at 
konkurrere i Christiania eller Stockholm.

Konkurrencerne i Lørdags og i Søndags viste ikke blot, at vi har 
enkelte Folk i Mesterklassen, der løber meget smukt, men at der ogsaa 
er ved at rykke en ny Stab af gode Kunstløbere frem, navnlig var de to 
Drenge, der konkurrerede i yngste Klasse, lovende, og de 6 unge Damer, 
som stillede op som Juniores, var ogsaa i Betragtning af, at de kun har 
trænet i ganske kort Tid, særdeles flinke.

H erre-Juniores. Allerede i Lørdags blev Konkurrencen for Herre- 
Juniores afgjort. Bortset fra, hvad Vinderen Sven Palle Sørensen og Nr. 
2 Henrik Middelboe præsterede, var denne Klasses Ydelser de to Dages 
sløjeste.

Men baade Sven Palle Sørensen og Middelboe var Folk, der kunde 
deres Ting, selv saa svære bundne Øvelser som Øjer og Ottetal paa et 
Ben klarede de næsten uden Fejl, og i det frie Løb viste de baade Fart 
og Sikkerhed i mange svære Ting.

S. P. Sørensen var for en Gang Skyld lidt for rolig, men hans Stil 
var bedre end Middelboes, som ikke ganske magter den Elegance, han 
søger at lægge i sit Løb.

De tre andre Konkurrenter kom, som det fremgaar af Pointstallene, 
langt bagefter, ingen af dem havde ringeste Antydning af den rigtige 
Stil i deres frie Løb. Resultaterne blev Nr. 1  Sv. Palle Sørensen 348 
Points, Nr. 2 Middelboe 317 Points.

D renge. De tre smaa Kunstløbere Helmer Nissen, Chr. Krayenbiilil 
og K ai Moltke Leth var, navnlig for de to førstes Vedkommende, ikke 
særligt langt bagefter de to bedste Juniores, navnlig Krayenbiihl var 
udmærket i sit frie Løb. Nissen var derimod en Del foran i de bundne 
Øvelser og blev Nr. 1  med 138 %  Points.
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Deltagerne i Mesterskabet, 1922, 
Holger Thiel, Ove Scheibel og 
Peter Sørensen jun.

D am e-Jun ior es. De 6 konkurrerende unge Damer var knapt saa 
flinke som Drengene eller de bedste Herre-Juniores, men de var alle 
Begyndere fra i Aar, og derfor var deres Præstationer overordentlig 
lovende. De kom alle hinanden meget nær, Nr. 1  Karen Scheibel, Nr. 2 
Dorrit Ree, Nr. 3 Martha Pio.

I  Damemesterskabet blev Frk. Alice Krayenbiihl en overlegen Nr. 1 
med et bedaarende flot og dansende frit Løb. Frk. Ehly Sørensen, der 
blev Nr. 2, havde nogle glimrende bundne Øvelser, men faldt 2 Gange 
i sit ellers meget flotte frie Løb.

I  Mesterskabet for Herrer, hvor der kun var mødt 3 Konkurrenter, 
nemlig den gamle Mester Holger Thiel, sidste Stævnes Juniorsejrherre 
Ove Scheibel og Peter Sørensen jun.

Peter Sørensen har faaet en glimrende Fart over selv de svære Ting 
i det frie Løb, men bør vist passe paa ikke at faa for megen Maner med 
Armføringen. Thiel forsøgte at vinde frem med meget svære Øvelser 
i det frie Løb, men der var ikke Fart nok i dem, og et Par Kiksere trak 
ogsaa en Del fra. Saavel Points som Pladstallet viste, at Peter Sørensen 
vandt en sikker Sejr over den gamle Konkurrent til Mesterskabstitlen. 
Scheibel viste stor Fremgang siden sidst, men har paa Grund af Sygdom 
ikke haft nogen videre Tid til Træning.
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Starten til det spæ ndende H urtigløbsm esterskab over 5000 M eter, Jean Pettersson, 
der ligger som Nr. 2, k ikker m istænkelig til Sven Palle  Sørensen, der ligger i Spidsen. 

M ed Flaget S tarteren P e ter Sørensen sen., 1922.

Pladsciffrene blev Nr. 1 Peter Sørensen jun., 799, Plads 5, Nr. 2 
Holger Thiel, 714%, Plads 10, Nr. 3 Ove Scheibel, 510, Plads 15.

Hurtigløbene gik som ventet til det foregaaende Aars Mester, Sven
skeren Jean Pettersson, da vor eneste virkelig trænede Mester Allan 
Heilmann for Tiden er i Udlandet. Er der forresten nogen Mening i at 
give en svensk Løber, der har ganske anderledes Anledning til Træning 
end de danske Hurtigløbere, Adgang til vore Mesterskaber?

Nr. 2 blev S. P. Sørensen, som præsterede det Kunststykke først at 
vinde Juniorkonkurrencen om Lørdagen, derefter at spille Bandy som 
en af det danske Holds bedste Mænd, og saa løbe fire haarde Hurtigløb,
hvoraf det ene et Mesterskab i Baglænsløb, som han tog fra den gamle
Mester Prytz.

Resultaterne blev i Mesterskaberne for 500 m, Nr. 1 Jean Pettersson 
52 Sek., Nr. 2 S. P. Sørensen 57 Sek., Nr. 3̂ Axel Madsen 59% Sek.

1500 m, Nr. 1 Jean Pettersson, 2,55%, Nr. 2 S. P. Sørensen 3,21,
Nr. 3 Axel Madsen.
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Fra de østrigske V erdensm estres Opvisning paa Peblingesøen, Fru  P lanck v. Szabo 
og Bøckel. B landt T ilskuerne i Baggrunden vil man finde en Mængde af 

Foreningens kendte M edlem m er, 1922.

5000 m, Nr. 1 Jean Pettersson 10,42, Nr. 2 Axel Madsen 12,1%, Nr. 3
S. P. Sørensen, der faldt i Opløbet.

Hurtigløb for Juniores 1500 m, Nr. 1 Tage Berg 3,47%, Nr. 2 Max 
Holten, Nr. 3 Herluf Christensen.

Aarets anden Begivenhed var en Optræden af de fra Mesterskaberne 
i Stockholm hjemvendende Verdensmestre, Wienerne Fru Planck v. 
Szabo, Herrerne Kackler og Bøckel. Opvisningen var enestaaende. Vi 
havde aldrig set saa fine Løbere her i Byen.

Endelig afholdtes en godt besøgt Opvisning af Juniores, Konkurrence 
i Længdespring og Opvisning i Parløb af Fru Quinlan og Syrig samt 
Opvisning af Peter Sørensen jun. og Lagergren.

Sæsonen var vel nok en af de største i Foreningens Historie, navnlig 
Mesterskabsløbene blev Succes. Det var et pragtfuldt Skue, man havde 
fra Søpavillonens Tag ud over Peblingesøen med dens Tusinder af Men
nesker. Inde ved Pavillonen Kunstløbene, saa den store Bandybane, 
dernæst Hurtigløbsbanen, alle fuldt besat, og længere ude den enorme
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K. S. F.s Bandyhold, 1922. Fra venstre: Danin, B ernhard  N ielsen, E inar M iddelboe, 
Aage Thomsen, Sv. Palle  Sørensen, Fritz  T arp , P ou l N ielsen, B licher, Scheibel, 

W riedt N ielsen og P ou l Graae.

Mængde af Søndagsgæster paa Isen Nord for Banen helt ned til Dron
ning Louises Bro.

Bestyrelse: Jørgen M øller ,  H. M eincke,  I. Dalberg .
Supplean ter: P eter  Sørensen  jun ., B. Scheibel .

R evisorer: Rud. A ls trup,  Schwarz.

*

1923
5 Løbedage — 1566 M edlemmer.

Foreningen havde mistet en af sine mangeaarige trofaste Hjælpere, 
Forvalter Carl Lind, som igennem 48 Aar havde udført et stort og sam
vittighedsfuldt Arbejde i K. S. F.s Tjeneste.

Uden sin Stab af faste Arbejdere var Foreningen daarligt hjulpen. 
Brødrene Lind var blevet en Institution. Bestyrelsen kendte de færreste 
Medlemmer, men Lind’erne kendte dem alle. De stod ved Døren, de var 
i Garderoben og paa Isen, og hos Damerne var ogsaa en Lind, nemlig 
Fru Lind. Man næsten personificerede K. S. F. med Familien Lind.

Sæsonen var daarlig dette Aar, men der var andet end Isen at tage 
Vare paa, nemlig Lejerskifte i Søpavillonen. Wittmack ønskede at 
trække sig tilbage, og Restauratør Rudolf Andersen traadte til. For
eningen maatte punge ud med 4.000 Kr. til Centralvarmeanlæg. Pavil-
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Ionen skulde fuldstændig moderniseres med elektrisk Lys og nye Møb
ler. Foreningen betingede sig det lille Værelse indenfor Kontoret, hvor 
nu Restaurationens Garderobe ligger. Dette skulde benyttes til Bestyrel
sesværelse og blev ved en Trappe sat i Forbindelse med Foreningens 
Kontor.

Der blev ialt betalt ca. 16.000 Kr. foruden Monteringen, hvoraf 
K. S. F. ydede de 7.500 Kr.

Paa Generalforsamlingen blev paa Forslag af Peter Sørensen jun. 
Bestyrelsessammensætningen ændret, saaledes at der nu særskilt valgtes 
Formand, Næstformand, Kasserer og 2 Bestyrelsesmedlemmer. For
eningens Formand havde tidligere udført samtlige Hverv, hvilket maatte 
siges at være upraktisk.

Bestyrelsen kom nu til at bestaa af følgende:

Form and: Jørgen Møller ,  N æ stform and: H. Meincke,  K asserer: l.  Dalberg.
P e ter  'Sørensen jun. og O. Scheibel.

R evisorer: L. Nissen, Schwarz.

*

1924
57 Løbedage — 2044 M edlemmer.

Sæsonen var god, Søen frøs til den 23. November og holdt til midt 
i December, dog uden at Isen blev tyk nok i denne Omgang. Den 29. 
December blev Banen aabnet, man prøvede at holde den aaben mellem 
Kl. 5—7, noget man ikke tidligere havde praktiseret, ligesom man af
kortede Aftentiden fra 11 til 10. Besøget i Eftermiddagstimerne viste sig 
imidlertid at være meget smaat. Banen var med nogen Afbrydelse 
aaben til sidst i Februar. Solens Indvirkning i den sidste Tid var stor, og 
det var overordentlig svært at holde Isen i blot nogenlunde ordentlig 
Stand. Da den var tykkest, maalte den 47 cm.

Den 26. og 27. afholdtes paa Foreningens Bane D. S. U.s Kunstløbs
konkurrence. Hurtigløbene maatte udsættes til den 12. Januar.

Om Kunstløbene skriver Pressen:
Lørdag begyndte de indledende Kampe om Danmarksmesterska

berne paa Skøjter. Isen var da god og fin, men der var Tø i Luften.
Om Formiddagen løb først de tre Herrer, Brødrene Peter og Sven 

Palle Sørensen og Syrig, de foreskrevne 6 Øvelser, gennemgaaende ikke 
svære, og ingen af Deltagerne havde særlig skæmmende Uheld, men 
klarede det hele til stor Tilfredshed for de jævne Tilskuere, medens de
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D eltagerne i M esterskaberne, 1924,
Sven Palle  Sørensen, P e ter Sørensen jun. og Rudy Syrig.

skarpt seende Sagkyndige maaske ikke altid syntes at Tegningerne laa 
saaledes, at de opfyldte de allerstrengeste Krav.

I Damernes Mesterskabsafdeling startede Frk. Inger Agerskov, Fru 
Jeppesen f. Krayenbiihl og udenfor Konkurrence Fru Backmann f. 
Montgomery. Frk. Agerskov beherskede ikke sine Figurer saa godt som 
de to andre Deltagere, af hvilke dog Fru Jeppesen havde Uheld med et 
enkelt Fald, medens Fru Backmann med Glans gled gennem dem alle.

Om Eftermiddagens frie Løb skriver Pressen: „Skøjtemesterskaberne 
i høj Sø“, vi citerer:

Det lader til, at Yejrguderne har særlig Kig paa Dansk Skøjte 
Unions Mesterskaber. Saa snart man for Alvor belaver sig paa at holde 
Konkurrence paa Peblingesøen, kommer der Tøvejr, og ofte gaar Me
sterskaberne bogstavelig talt i Vasken.

I Gaar, da Hovedkampen skulde staa, tøede det selvfølgelig paa 
Kraft, og den ellers saa lækre Kunstløbsbane som Jubilaren havde kræ
set op med for Deltagerne, laa paa flere Steder oversvømmet af Vand.

Ikke destomindre holdt Unionen fast paa at gennemføre Mester
skaberne, og Publikum svigtede heller ikke.
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M esterskaberne i høj Sø, 1924.

Efter at den gamle Mester Holger Thiel har lagt op, er Peter Søren
sen jun. saa temmelig selvskreven, og i Dameklassen naar ingen endnu 
op i Fru Jeppesens Ekstraklasse.

Havde disse glimrende Løbere, der ogsaa i Aar sikrede sig deres 
Mesterskaber med Glans, mere Lejlighed til Træning, vilde de ogsaa 
kunne arbejde sig op til at gøre sig gældende i internationale Kon
kurrencer.

Om Kampen om Herremesterskaberne er der i Grunden ikke saa 
særlig meget at sige, Peter Sørensens første bundne Øvelser viste, at han 
med sin Sikkerhed og udmærkede Stil havde gjort overordentlig smukke 
Fremskridt fra ifjor.

Trods den vaade og tunge Bane, der generede Farten slemt, lykkedes 
alt for ham, selv den vanskelige siddende Pirouette udførte han med 
svimlende Fart i den bløde Is.

Broderen Sven Palle Sørensen udmærker sig altid ved Fart og Dri
stighed, men hans Træning i mange andre Sportsgrene gør, at han ikke 
naar nær saa højt op i de svære Ting som Broderen.

Det mest overraskende i denne Klasse var i Grunden det, at Par
løberen Rudy Syrig fulgte forbløffende godt med i de bundne Øvelser 
og viste en overordentlig elegant Stil og rigtig god Fart i det frie Løb, 
selv om han maatte undgaa de sværere Ting.
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B alletm ester Hans Beck og 
G rosserer P e ter Sørensen sen. 
som T ilskuere  ved M esterskabsløbene, 
1924.

I Damemesterskabet var der i Grunden ikke saa stor Forskel paa 
de tre Deltagere, selv om Fru Jeppesen vandt sit Mesterskab ret sikkert.

Om Herrejuniores siges der: „Der var gaaet stærkt Svind i den 
Flok unge Kunstløbere, der liavde meldt sig i Juniorklassen, og blandt 
de tilbageværende havde den meget unge Middelboe let Spil. Han kan 
sine Ting udmærket og løber ogsaa let og behændigt, men der synes dog 
at mangle noget mere Fut og Lyst bos en Mand, der nu skal rykke op i 
Seniorklassen. Han staar langt over Konkurrenterne i denne Klasse.“

Mellem de unge Damer er Kampen haard. I den energiske og dygtige 
Else Clemmensen og den purunge Grethe Bindslev Larsen har vi et 
Par ualmindelig lovende Kunstløberemner. Den sidstnævnte har navnlig 
Anlæg for et elegant og flot Løb, men det kniber med at kombinere 
Øvelserne.

Blandt Ynglingene og Drengene er Forholdet omtrent det samme. 
Den lille faste Hans Henrik Dreyer rykker nu op i Junior-Klassen som 
en absolut Favorit til næste Aar.

Det nye Mesterskab i Parløb, der først er indstiftet i Aar, vandtes 
af Fru Quinlan og Rudy Syrig over Søskendeparret Peter og Ehly Sø
rensen. Mesterparret løb trods den vaade, farlige Bane saa besnærende 
elegant og gratiøst, at det ikke var noget Under, at det frysende Pu-
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Peter  Sørensen  jun ., 1924.

blikum blev varmet op til Begejstring og hilste de smukke Præstationer 
med stormende Bifald.

Efter Løbenes Afslutning foregik Præmieuddelingen i Søpavillonens 
Selskabslokaler, hvor K. S. F.s Formand og D. I. F.s Formand overrakte 
Præmietagerne deres Bægre og Medaljer.

Dommernes Placering var følgende:

H errem esterskaberne. Pe ter Sørensen ju n   986 l/ 2 Points
Sven Palle  Sørensen ..........................  722 l/ 2 „
Rudy Syrig .............................................  653 % „

D am em esterskaberne. F ru  Jeppesen ..........................................  310 „
F ru  Backm ann, udenf. K onkur. ... 290 „
Frk. Agerskov ...................................... 252 l/ 2 „

Hurtigløbene maatte udsættes til den 28. Januar. Dagen blev inter
essant. Pressen skriver:

Den store Tilslutning til Peblingesøen i Gaar da Hurtigløbsmester
skaberne skulde afgøres, var et nyt Bevis paa, at Skøjtesporten hører 
til de mest populære Sportsgrene herhjemme, og havde vi blot hvert 
Aar en Vinter som denne, havde Skøjtningen Betingelse for at blive en 
Nationalsport.
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Der var ligefrem lidt af Landskampstemning blandt Publikum, da 
vore egne Hurtigløbere stillede op imod Svenskerne, og den ihærdige 
all round Sportsmand, Klitinspektør Allan Heilmann gik hen og vandt 
en overlegen Sejr over den hidtil her paa vor Bane uovervindelige 
Malmøløber Jean Pettersson, der blot skulde vinde den danske Mester
skabspokal en Gang til for at faa den til Ejendom.

Den danske Skøjteløber, der til daglig har sin Gerning ovre paa 
Vestkysten, hvor der er mere Storm og Slud end Frost med Is, satte en 
kraftig Stopper for Sølvtøjets Marche over Sundet.

Han fik paa Jean Petterssons Favoritdistance 500 m, hvor Løberne 
startede enkeltvis, akkurat samme Tid som denne, og de to lange Løb 
vandt Danskeren glat, saa hans Pointsejr blev paa 3 Points mod Petters
sons 5 Points. Sven Palle Sørensen, som man saa smaat havde ventet at 
se som Sejrherre over Svenskeren, naaede kun at blive Nr. 3 med 10 
Points i alle tre Løb efter Pettersson og i 5000 m tillige slaaet af Jessen 
Madsen.

Den anden Svensker, Hækkeløberen Norling havde et flot Løb, men 
fik Belæring om, at der hører Teknik og Træning til for at gøre sig 
gældende mellem danske Løbere. Efter at være distanceret i 1500 m 
Løbet opgav ban videre Deltagelse, og Jessen Madsen blev Nr. 4 i 
Konkurrencen. Veteranen Collin fuldførte alle tre Løb og blev Nr. 5.

Om Løbene skrives der:
500 m Løbet blev afgjort om Formiddagen, og her løb Deltagerne 

enkeltvis. Jean Pettersson startede med et kraftfuldt Løb, og med ud
mærket Teknik fuldførte han i 55,4 Sek., en ikke særlig god Tid efter 
Rekorden, men særdeles god i Betragtning af Banens Tilstand.

Jessen Madsens Tid var ikke egnet til at sætte Spændingen op, og 
blev paa 1,06. Derimod havde Sven Palle Sørensen udmærket Fart paa, 
og man haabede saa smaat paa en dansk Sejr. Med stor Skuffelse hørte 
man, at den unge danske Løber var 0,6 Sek. efter Jean Pettersson. Nu 
maatte Haabet altsaa staa til Heilmann, og under uhyre Spænding saa 
man ham fare Banen rundt i glimrende Fart, og da Uret stoppede, viste 
det nøjagtig samme Tid som for Jean Pettersson. Norling var sidste 
Mand og fik 59,4.

I 1500 m kom Heilmann og Jean Pettersson i Heat sammen, og 
Løbet foregik under umaadelig Spænding. Efter skiftende Føring gik 
Danskeren frem fra Midten af Løbet og lod ikke mere Svenskeren true 
sig alvorligt. Tiden blev for Heilmann 2.56,4 og for Pettersson 2.57,2.

Tiderne i andet Heat, Sven Palle Sørensen 3.06,2, Norling opgav.
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Tredie Heat, Jessen Madsen 3.08,2, Collin 3.35,0.
Til sidst stillede de 5 Mand op paa en Gang til 5000 Meteren. 

Svenskeren førte lidt til at begynde med, men saa gik Sven Palle Søren
sen frem og trak sin Landsmand op. I den sidste Omgang gik Heilmann 
overlegent frem og vandt ret sikkert i Tiden 10.46*1, Jean Pettersson 
10.47,2, Jessen Madsen i 11.04,5, Sven Palle Sørensen nogle Meter 
bagefter.

I Baglænsløbet sejrede Sven Palle Sørensen, som ban vilde.
1500 m Juniores: Amming Nr. 1 i Tiden 3.21,1, Nr. 2 H. Christensen 

i Tiden 3.29,2.
Tirsdag den 12. Februar var der Opvisning af det svenske Mesterpar 

Frk. Henrikson og Kai Ekstrøm, som var paa Vej til Verdensmester
skaberne i Manchester. Opvisningen var nydelig. Vore egne Løbere 
assisterede.

Den 20. Februar var der igen Opvisning, denne Gang af den tyske 
Mesterløberske Frk. Ellen Brockhøft, der var ledsaget af Formanden 
for Berliner Eislauf Vereinigung, Dr. Schmidt samt dennes Frue.

Opvisningen blev ingen større Succes. Den var improviseret, og 
der var næsten ingen Tilskuere. Gæsterne var her kun samme Dag paa

Den store B egivenhed da det danske M esterskab igen efter mange Aars Forløb  gik 
til en Dansker. A llan H eilm ann gaar som første Mand i Maal i 5000 M eteren, bag ham

ses Jean  Pettersson.
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Den tyske Mesterløberske
Fru Ellen Brockhøft ,
der gav Opvisning paa Peblingesøen,
1924.

Gennemrejse. Om Aftenen var Foreningen Vært for dem ved en for
nøjelig Sammenkomst hos Wiwex.

Der afholdtes i Sæsonens Løb 6 Bandykampe. For at skaffe en or
dentlig Bane har Foreningen, paa Grund af Isens daarlige Beskaffen
hed, haft betydelige Udgifter. Der er stærk Modstand imod Bandyspillet 
fra de almindelige Løbere, hvilket giver sig Udslag i et Reglement, 
hvis væsentlige Indhold er, at man ikke kan garantere en Bane i fuld 
Størrelse. Træning kan kun finde Sted om Formiddagen. Motions- og 
Kunstløbernes Bane maa først ryddes. Det anskaffede Bandymateriale 
stilles til Spillernes Raadighed, men maa vedligeholdes for deres egen 
Regning. Der vil i Fremtiden blive givet Spillerne Adgang til Banen 
uden Medlemskort. Ban dyspillerne maa ikke benytte Kunstløbernes 
Omklædningsrum.

Dette Aar fejrede de to Brødre Valdemar og Georg Lind deres 40 
Aars Jubilæum i Foreningens Tjeneste.

Der er Grøde i Hurtigløbet, og dette giver sig Udslag i, at Hurtig
løberne ønsker en Repræsentant i Bestyrelsen, hvilket de ogsaa faar, 
idet Kontorchef A. Jessen Madsen bliver indvalgt i Stedet for Peter 
Sørensen.

Bestyrelse: Jørgen Møller ,  H. Meincke, I. Dalberg ,  Jessen Madsen, O. Scheibel.
Revisorer: L. Nissen, Schwarz.
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1925
O Løbedage — 1042 M edlemmer.

Foreningen havde dette Aar den Sorg at miste sin trofaste og af
holdte Baneformand Georg Lind. Han havde været os en udmærket og 
højt vurderet Støtte i 41 Aar.

Ikke længe efter døde den sidste af Brdr. Lind, Tøj garderobens 
mangeaarige Vogter, Vilh. Lind.

Da der ingen Is var dette Aar, havde Foreningen ydet et Tilskud til 
H. Middelboes Rejse til Oslo for at deltage i det internationale Junior
løb, hvor han blev en god Nr. 2.

Efter Lind’ernes Død var det nødvendigt, at der kom en Mand ind i 
Bestyrelsen, der havde Kendskab til det rent entreprenørmæssige, og 
paa Peter Sørensens Forslag indvalgtes Murermester Holger Thiel i 
Bestyrelsen.

Bestyrelse: Jørgen M øller ,  H. Thiel ,  I. Dalberg ,  Jessen Madsen, O. Scheibel.
R evisorer: L. N issen, Schwarz.

*

1926
12 Løbedage — 1025 M edlemmer.

Sæsonen uden særlig Interesse, men med et brydsomt Arbejde paa 
Grund af stærkt skiftende Vejrlig. Sidste Sæson havde man anskaffet 
en Vandtønde efter Tegninger fra Oslo. I Aar havde man erhvervet 
Jern- og Gummiskrabere, ogsaa efter Modeller fra Oslo.

Efter at have mistet de fire Brdr. Lind, havde en Søn Harald Lind 
overtaget Skøjtegarderoben, men nu var han ogsaa pludselig død.

Generalforsamlingen var ret bevæget. Man ønskede Dr. Meincke 
genindvalgt i Bestyrelsen. Dr. Meincke ønskede kun at modtage Næst
formandspladsen og blev ogsaa valgt til denne.

Da man ikke kunde undvære Murermester Thiel, gled Jessen Madsen 
ud, og Bestyrelsen fik da følgende Sammensætning:

Bestyrelse: Jørgen M øller ,  H. M eincke,  I. Dalberg ,  H. Thiel, O. Scheibel .
R evisorer: L. Nissen, Schwarz.

*
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44 Løbedage — 985 M edlemmer.
Sportslig set er der intet at meddele dette Aar, hvilket ikke vil 

sige, at der ikke blev trænet flittigt. Foreningen har næppe nogen Sinde 
tidligere haft en saa stor Stab af dygtige Kunstløbere, men der blev 
trods Sæsonens forholdsvise Længde ikke Lejlighed til at afholde nogen 
Konkurrence, fordi Løbedagene laa saa spredt, og fordi det, hver 
Gang Matchdagen var fastsat, blev Tøvejr.

Foreningen havde Planer om en Forandring af Pavillonen, idet 
Foreningen i Henhold til en Paragraf i vor oprindelige Kontrakt var 
forpligtet til at afgive Forstykket af den af os opfyldte Grund til Brug 
for en Udvidelse af Gyldenløvesgade. Stadsarkitekten foranledigede 
samtidig en Regulering af samtlige Søer samt en Udfyldning udenom 
Pavillonen.

Vore Planer gik ud paa at bygge de to Sidepavilloner, af hvilke den 
ene i Øjeblikket indeholder Foreningens Kontor.

Magistraten havde givet sin Tilladelse til Opførelse af Pavillonerne, 
og man gik i Gang med Arbejdet. Opfyldningen af Terrainet gjorde, 
som man kan forstaa, Omgivelserne mindre heldige i den Tid, de 
stod paa.

Søpavillonen, der fra Starten laa ud til Vandet, kom nu til at ligge 
et Stykke inde, saaledes at vi fik den store Terrasse, vi nu kender.

Paa Generalforsamlingen udtalte Kassereren I. S. Dalberg sig om 
Foreningens Økonomi, som han mente var særdeles gunstig, saaledes 
at vi kunde klare Udgifterne ved egne Midler ved Optagelse af et Laan 
paa kun 2.000 Kr.

Dette var imidlertid en Fejltagelse. Det var slet ikke Foreningen, der 
skulde have betalt Udvidelsen, idet der i vor Lejekontrakt stod, at Re
stauratøren skulde betale de 12.000 Kr., Udvidelsen kostede. Bestyrelsen 
maatte i den Anledning senere staa til Regnskab for Fejltagelsen.

Et Forslag fra Peter Sørensen jun. om at klassificere Kunstløbet og 
udsætte Medaljer i de forskellige Klasser efter internationalt System 
vedtoges det at forelægge Unionen.

Bestyrelse: Jørgen Møller, H. Meincke, I. Dalberg ,  H. Thie l ,  O. Scheibel .
Revisorer: L. Nissen, Schwarz.

*
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1928
33 Løbedage — 753 M edlemmer.

Søndagen den 22. Januar afholdtes Klasseløbene for første Gang, de 
vundne Mærker blev dog ikke uddelt, idet Bestyrelsen foretrak at vente 
indtil D. S. U.s Legitimation, antagelig til Efteraaret, kunde foreligge, 
saa der kunde blive uddelt et Unionsmærke og ikke et Klubmærke.

Der var for første Gang Radiohøjttaleranlæg paa Isen, arrangeret 
af Peter Sørensen jun. Det blev vedtaget at søge fremskaffet et rigtigt 
Anlæg.

B estyrelse: Jørgen M øller , H. Meincke,  I. Dalberg ,  H. Thiel ,  O. Scheibel.
R evisorer: Ottesen, Schwarz.

*
1929

67 Løbedage — 1083 M edlemmer.
En uforglemmelig Sæson. Banen aabnede den 23. December og var 

aaben til 10. Marts kun med nogle enkelte Dages Afbrydelse.
Den største Begivenhed var den kvindelige Verdensmester Sonja 

Henies Besøg. Ved den Opvisning, hun gav paa Peblingesøen, var Til
skuerne utallige, ikke alene paa selve Banen, men ogsaa paa Bred
derne. Man kan uden Overdrivelse anslaa Tilskuerskaren til ca. 40.000. 
Der maatte flere Gange rekvireres Politi for at holde Publikum i Ave. 
Isen var ikke god og truede flere Gange med at bryde sammen under 
Publikum.

Et Held var det, at medens Publikum saa paa Foreningens egne 
Medlemmer, der assisterede ved Løbene, smuttede Frk. Henie ud paa de 
aabne Pletter og gav en Opvisning for Tilskuerne paa Land, først imod 
Nr. Søgade og senere imod Dosseringen, hvilket bidrog til at gøre Frk. 
Henie yderligere populær blandt Københavnerne.

Senere paa Aaret gav Unionen sin Tilladelse til, at Sonja Henie løb 
for Dagbladet Dagens Nyheder til Fordel for Brændselshjælp til Ube
midlede, livor Foreningens Løbere Peter Sørensen jun. og Frk. Dobler 
ogsaa deltog.

Den 26. og 27. Januar afholdt Unionen Mesterskaberne paa Forenin
gens Bane under ikke særlig gunstige Forhold og med en ubehagelig 
Tilstrømning af Tilskuere fra Land.

Da der intet staar herom i Foreningens Arkiv, bolder vi os til en 
Presserøst:
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Sonja Henie, 1929.

„Menneskerne er ikke lette at stille tilfreds. Enten faar vi for lidt 
Vinter, eller ogsaa faar vi for meget. Saaledes i Gaar og i Forgaars 
under Afholdelsen af de danske Mesterskaber i Skøjteløb, da Vejret 
var for vinterligt, i hvert Fald hvad Sneen angaar. Saa godt som uaf
brudt sneede det, og lige saa hurtigt det lykkedes at faa ryddet Banerne, 
lige saa hurtigt lagde der sig et nyt Snedække over dem.

Den eneste Fordel herved var, at Kunstløbernes Figurer stod mere 
tydelige i Tegningerne. Publikum kunde heller ikke lide Snevejret, kun 
nogle faa Hundrede trodsede Sneen inde paa Banen, og Tilskuerne oppe 
paa Land naaede heller ikke det trecifrede.

Trods det forholdsvis ringe Antal Tilskuere, maa Mesterskabskon
kurrencen alligevel siges at være vellykket. Saavel Dame- som Herre
juniores var nemlig i det store og hele lovende. Ikke alene var Del
tagernes Antal ret stort, men ogsaa deres Præstationer var i Virkelig
heden ganske udmærkede, naar man tager Hensyn til de danske Træ
ningsforhold. Lad os nu blot være lidt heldige med de følgende Par 
Sæsoner, og der vil sikkert blive mange Mesterskabsaspiranter, som ikke 
alene har Evner, men ogsaa Kunnen.

Det skal jo heller ikke være nogen Hemmelighed, at vi efterliaanden 
snart trænger til nogle Afløsere for „de gamle“. Fru Jeppesen f. Krayen- 
biihl, den tidligere Damemester, har saaledes definitivt lagt op, Holger
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Thiel, Dalberg og Ove Scheibel hører vel snart ogsaa til Dr. Meinckes 
Brigade, og Peter Sørensen jun., der i Gaar vandt sit 3. Danmarksme
sterskab og dermed den af D. I. F. udsatte Pokal til Ejendom, trækker 
sig herefter ogsaa tilbage.

De lægger selvfølgelig ikke Skøjterne paa Loftet, men de gaar ikke 
mere i Konkurrence. Man kommer nemlig ikke sovende til Skøjte
færdigheden, Træning, Træning og atter Træning er nødvendig 
for virkelig at kunne drive det til noget, og Træning kræver Tid og 
Ungdom, saa der er vel ikke noget at sige til, at „de gamle“ lægger op.

Saa meget des glædeligere er det kun, at der er en Ungdom parat 
til at træde i Stedet, og vi synes Ungdommen i Gaar gav Løfter. Men 
lad os nu hellere tage de enkelte Klasser hver for sig.

Mesterskabet for Herrer: 2 Deltagere. Nr. 1 Peter Sørensen jun. 
og Nr. 2 Henrik Middelboe.

I bundne Øvelser om Formiddagen (Søndag) var de to Konkurrenter 
hinanden meget jævnbyrdige. Begge lagde mange af Figurerne sær
deles nydeligt, dog sporede man af og til en lille Usikkerhed, som om 
Træningen ikke var helt, hvad den skulde være. Maaske gjorde Sneen 
ogsaa sit til at fæstne dette Indtryk. I det store og hele blev Programmet 
dog pænt gennemgaaet. For Middelboes Vedkommende kunde man ab
solut se Fremgang fra tidligere Opvisninger, saa han har sikkert endnu 
ikke sagt sit sidste Ord om et Mesterskab.

Om Eftermiddagen foregik saa Friløbet, og det var herpaa Peter 
Sørensen tog Pokalen hjem. Hans Løb var nemlig mere varieret end 
Middelboes og navnlig var der mere Fart over ham. Det var absolut en 
flot Præstation — skal vi komme med en lille Anke, inaa det blive den, 
at han viste os for faa Spring. Det er alligevel dem, der sætter Prikken 
over i’et.

Mesterskab for Damer: 2 Deltagere. Nr. 1 Frk. Magna Willerup og 
Nr. 2 Frk. Inger Agerskov.

De to Deltagere i denne Klasse var ogsaa flinke Skøjteløbere. Men 
det er nu en Gang ikke nok til et Mesterskab, selv om det er dansk. Efter 
at have bedømt de to Aspiranter, enedes Dommerne om, at der ikke i 
Aar blev tildelt noget Mesterskab.

Damejuniores: 5 Deltagere. Nr. 1 blev Frk. Dobler, Nr. 2 Frk. Bodil 
Gether, Nr. 3 Frk. Inger Weitzmann.

Hvis vi skal komme med yderligere Kommentarer til denne Klasses 
Deltagere, maa det være denne lille Ekstraros: Præmiedeltagerne kan 
godt til næste Aar anmelde sig til Mesterskaberne.
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Konkurrencen for Ynglinge og Drenge: 4 Deltagere.
Nr. 1 Bent Wanscher, Nr. 2 Per Cock Clausen.
Hvor er Allan Heilmann dog en ypperlig Sportsmand. Han er ikke 

nogen Aarsunge længere (nærmer sig stærkt de 40), og han har ikke 
særlig gode Træningsforhold ovre i Thisted. Men alligevel er han 
stadig urørlig herhjemme. Bevares, hans Tider ligger ikke i Nærheden 
af Verdensrekorden, men dog er der Fart og Kraft i ham.

Vi ønsker ham hjertelig til Lykke med det fornyede Mesterskab. 
Vi vil som Supplement til Tiderne udtale, at Banen var under al Kritik. 
Den var for det første alt for smal, saaledes at Løberne, hvis de blot 
kom en lille Smule ud til Siderne, uvægerlig fik Skøjten ind i en Sne
drive. For det andet var der mange Steder Hul i Isen, ligesom der hist 
og her var Grødis, altsammen noget, der nok skal undskylde, at Farten 
bliver mindre, end hvis det var en fin Bane.

Resultaterne blev følgende:
Nr. 1 Allan Heilmann: 500 m 56,6, 1500 m 3.05,8, 5000 m 11.03,2,
Nr. 2 Nordmanden L. Bloch Wathne: 500 m 61,0, 1500 m 3.16,8, 

5000 m 11.45,4.
Nr. 3 H. S. Amming: 500 m 59,7, 1500 m 3.23,8, 5000 m 11.45,8.
Nr. 4 Børge Hamann, Nr. 5 Aage Kalmer.
Foruden Mesterskabsløbene blev der afholdt et Drengeløb, hvor 

Heilmanns lille 9-aarige Søn Klaus deltog, men faldt flere Gange. Nr. 1 
blev en lille Bornstein med Sven Jacobsen paa 2’den Pladsen.

*

Den 23. Januar blev der første Gang løbet om Dansk Skøjte Unions 
Sølvmærke, der blev vundet af H. Middelboe, Sven Palle Sørensen, 
Peter Sørensen jun. og H. Thiel.

Senere paa Sæsonen blev der løbet om Unionens Guldmærke. Præ
stationerne var ikke særlig fremragende, men Middelboe og Sven Palle 
og Peter Sørensen opnaaede at komme igennem og blev saaledes de 
første, der fik dette fornemme Mærke, som kræver langt mere end 
det, der skal præsteres i Mesterskaberne.

Foreningen havde den Glæde at se Frk. Sonja Henie og Forældre 
som Tilskuer til Friløbene, og om Aftenen var den norske Skøjteprin
sesse og alle Kunstløberne Foreningens Gæster til en fornøjelig Sam
menkomst.

Foreningen havde nedlagt Banen for Bandy og var gaaet i Gang 
med Ishockey, dog saaledes, at Spillerne selv holdt deres Isareal i
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Orden. Bandy-Unionen havde selv bestridt Udgifterne til Inventar. Der 
blev afholdt 2 Klubkampe, den 20. og 21. Januar med Hold fra Søder- 
talje. En til den 10. Februar ansat Kamp mod et Hold fra Malmø maatte 
opgives, da Mandskabet ikke kunde komme over paa Grund af Is
skruninger.

Paa Generalforsamlingen blev det vedtaget at lade bygge nogle 
Tribuner til Tilskuere paa Land, nu da Opfyldningen foran Pavillonen 
var i Orden.

Yderligere blev det paa Peter Sørensens Foranledning vedtaget at 
nedsætte et Forretningsudvalg til at reorganisere Foreningens Økonomi, 
navnlig med Hensyn til dens fornemste Aktiv, Søpavillonen. Det ved
toges desuden at søge Forhandlinger optaget med Kommunen med 
Henblik paa Opnaaelsen af bedre Forhold for Foreningen.

Udvalget kom til at bestaa af Peter Sørensen, Erik Hurwitz, Jessen 
Madsen og B. Lerborg.

En Række Lovændringer blev ogsaa vedtaget paa denne General
forsamling, i det hele taget begynder dette Aar en ny Epoke for For
eningen, som i og for sig først er afsluttet i Aar ved 75 Aars Dagen.

Bestyrelse: Jørgen Møller ,  H. M eincke,  I. Dalberg ,  H. Thiel ,  O. Scheibel.
R evisorer: Ottesen, Schwarz.

*

1930
0 Løbedage — 594 M edlemmer.

Efter en saa lang Sæson som forrige Aar, kommer der gerne en 
mindre god Sæson, men at den skulde ligge paa 0 Løbedage var udenfor 
Beregningen, ja, det var endda saadan, at Materiellet ikke en Gang var 
pakket ud, hvilket er yderst sjældent.

Men der var Arbejde nok endda. Det nedsatte Forretningsudvalg 
havde valgt Peter Sørensen jun. og B. Lerborg til at føre Forhandlinger 
med Kommunen, og disse Forhandlinger førte til, at det nyudfyldte 
Stykke ud imod Søen, som tilhørte Kommunens 5. Afdeling, blev søgt 
overført til Direktoratet for Stadens faste Ejendomme, hvorunder 
Grundstykket og Pavillonen i Forvejen var underlagt.

Generalforsamlingsprotokollen siger „At Foreningen er d’Herrer i 
høj Grad Tak skyldig for det store Arbejde, de har anvendt paa denne 
vigtige Sag, et Arbejde, som tegner til at medføre en betydelig bedre 
Økonomi for Foreningen.“

118



Dette Aar dannedes Dansk Ishockey Union, en selvstændig Institu
tion med egen Bane paa Stadion, hvortil Foreningen ydede sin Med
virken i Form af Medlemsskab.

B estyrelse: Jørgen Møller , H. Meincke, B. Lerborg,  I. Dalberg ,  H. Thiel .
Revisorer: Ottesen, E. Hurwitz .

*

1931
28 Løbedage — 558 Medlemmer.

Isen var ikke særlig god dette Aar. Der havde ogsaa været Vrøvl med 
det faste Mandskab, som manglede Erfaring, nu da Lind’erne var døde. 
Der blev i Sæsonens Løb bygget 4 Tribuner, der kunde rumme 600 Til
skuere. Disse gjorde god Tjeneste ved Aftenopvisningen den 18. Marts.

Det var den nydelige Frk. Randem fra Oslo, der løb, desværre 
under daarlige Isforhold. Ikke destomindre var det økonomiske Ud
bytte udmærket.

I dette Foraar af gik Foreningens tidligere mangeaarige Formand, 
Grosserer Carl Melchior ved Døden.

Carl Melchior var ikke Idrætsmand i egentlig Forstand, men en 
dygtig Forretningsmand, netop det Foreningen trængte til under den 
Periode, hvor det saa sort ud. Han skabte det Grundlag, som var saa 
vigtigt, nemlig Søpavillonen. Uden denne havde Foreningen i Dag ikke 
eksisteret. Mange af de ældre Medlemmer kan sikkert huske denne 
fine, ældre Herre med det stille Væsen. Desværre viste han sig kun 
sjældent paa Banen i de senere Aar.

Forretningsudvalget havde i den forløbne Sæson udført et stort Ar
bejde, idet Peter Sørensen jun. og B. Lerborg havde tilendebragt deres 
Forhandlinger med Kommunen med det Resultat, at Forstykket ud 
imod Søen var overdraget Foreningen gratis, dog saaledes, at hvis der 
opnaaedes en Merleje, skulde dette gaa ind i det almindelige Lejemaal.

Foruden dette Arbejde havde Udvalget udfærdiget en meget om
fangsrig Rapport vedrørende den Ombygning, der nogle Aar forud 
havde fundet Sted.

Denne Ombygning til 12.000 Kr. var fejlagtig betalt af Foreningen, 
idet det ifølge Foreningens Kontrakt med Restauratøren var ham, der 
skulde have betalt det.
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Fik. Randem  ved en A ftenopvisning 
paa Peblingesøen, 1931.

*

Udvalget havde faaet hele denne vanskelige Sag udredet med det 
Resultat, at Foreningen fik sine Penge igen. Men Resultatet maatte 
blive, at Bestyrelsen maatte stille sine Mandater til Raadighed for 
Generalforsamlingen. Foreningens mangeaarige Formand li avde dog i 
Forvejen ønsket at trække sig tilbage og helt hellige sig Arbejdet i 
Unionen.

Dr. med. Jørgen Møller var ligesom Grosserer Carl Melchior ikke 
personlig Skøjte-Idrætsmand — han gled gerne over Banen i smaa 
sirlige Sving, mere drev han det ikke til — men han havde en rørende 
Interesse for Foreningen, som han ofrede overmaade megen Tid og et 
stort Arbejde.

Ligesom under Carl Melchiors Regime var Formanden, ogsaa da 
Møller bestred Stillingen, Foreningens egentlige Leder, Bestyrelsens 
dominerende Medlem. Han havde Haand i Hanke med den daglige 
Ledelse, han underhandlede med Værten paa Pavillonen, og han over
kom, indtil faa Aar førend han fratraadte. Kasserer-Arbejdet.

Man havde svært ved at forst aa. at Dr. Møller havde Tid til at 
varetage alle sine Hverv, hvortil yderlig kom Dansk Skøjte Union, som 
han tog Initiativet til, eftersom han havde en meget anselig Virksomhed 
som Øre- og Halslæge at passe.
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Dr. Møller var Skøjtesporten og K. S. F. en god Mand, som Medlem
merne vil mindes med de venligste Tanker.

Den nye Bestyrelse kom da til at bestaa af:

H. Meincke,  Peter  Sørensen  jun ., B. Lerborg,  Fr. Rahlff  og E. Hurw itz .
R evisorer: Ottesen, Carlo Petersen.

*

1932
20 Løbedage — 420 M edlemmer.

Trods det lave Medlemsantal var Foreningens Økonomi slet ikke 
daarlig, takket være en gennemgribende Omorganisering af hele Driften.

Bestyrelsen var klar over, at der maatte sørges for, at man hurtigt 
fik Aftenløbene i Gang. Efter Peter Sørensens Tegning fremstilledes et 
helt nyt Lysanlæg, yderligere maatte Ledningsnettet i Pavillonen byg
ges om, da Lysforbruget blev sat betydeligt op. Indhegningen rundt om 
Søen blev moderniseret og gjort mere handy. Læskærme blev anskaffet 
ogsaa efter Tegning af Peter Sørensen.

Materiellet blev oprømmet og adskilligt kasseret. Foreningens An-
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De to W ienerinder Frk. Lilly W eiller og Frk. L iselotte Landbeck, der gav en 
Opvisning paa Peblingesøen, 1932.

sigt mod Gaden havde ogsaa gennemgaaet en Forandring, idet der blev 
anskaffet Skilte og Udhængsskab til Meddelelser o. s. v.

Hvad Isen angaar var Sæsonen ikke god. Vejret var for omskifte
ligt. Man havde for første Gang prøvet at lade Falck overrisle Isen. 
Det lykkedes ikke rigtigt.

Den 13. Marts var der Opvisning af de fra Tourné i Norge hjem
vendende Mesterløbere Frk. Liselotte Landbeck og Frk. Lilly Weiller. 
Besøget var godt, men vi kunde kun have Tilskuere paa Land, da Isen 
allerede var mør. Paa Grund af Isens ringe Kvalitet var det kun et ringe 
Udsnit af Damernes Program, vi fik at se.

Ved Opvisningen assisterede Frk. Ester Bornstein, Sv. P. Sørensen 
og Harry Meistrup.

Paa Generalforsamlingen vedtoges det at nedsætte Kontingentet, 
for at faa Medlemsantallet forøget.
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Efter Forslag af Sv. Palle Sørensen udnævntes Dr. med. Jørgen 
Møller til Æresmedlem som Tak for hans mangeaarige Arbejde.

B estyrelse: H. M eincke,  Peter  Sørensen  jun ., B. L erborg,  Fr. Rahlff,  E. H urw itz .
R evisorer: Ottesen, Carlo Petersen.

*

1933
18 Løbedage — 463 M edlemmer.

Sæsonen hører ikke til den Slags, der vil huskes. Isen lagde util
fredsstillende til med Yaager, hvilket er blevet almindeligt siden Ud
fyldningen foran Pavillonen fandt Sted. Fremspringet i Søen foran
lediger, at Isen brister ved nordlig Vind, og Vandet gaar derefter op 
og ødelægger Isen.

Helt uden sportslige Begivenheder blev Sæsonen dog ikke — Ester 
Bornstein løb paa engelske Baner. Paa Forespørgsel hos de engelske 
Autoriteter fik vi bekræftet, at hun var kapabel til at deltage i Europa
mesterskaberne, hvorfor hun blev anmeldt. Hun blev Nr. 9 af 10.

Bestyrelse: H. M eincke,  P e te r  Sørensen  jun., B. Lerborg ,  Fr. Rahlff,  E. H urw itz .
R evisorer: Ottesen, Carlo Petersen.

*

1934
5 Løbedage — 463 M edlemmer.

Sæsonen meget slet, kun 5 Løbedage, der mærkelig nok faldt før Jul. 
Af Interesse er kun at nævne, at Frk. Ester Bornstein har baaret For
eningens Emblem ved 4 udenlandske Stævner, et Europamesterskab og 
Verdensmesterskab. At hun ikke behøver at skamme sig, kan Næstfor
manden Peter Sørensen bevidne, da han var udsendt af D. S. U. til 
Europamesterskaberne i Prag. Desværre var hans Anmeldelse om at 
skaffe ham Plads blandt Dommerne kommet for sent, men han førte 
en privat Dommerliste. Ved Optællingen havde han Frk. Bornstein 
placeret højere, end hun blev.

Nu vil man maaske hertil sige, at hans Vurdering har været farvet 
af hans forklarlige Sympati. Det tror vi ikke, for Sørensen indstillede 
sig bevidst objektivt. Var der Subjektivitet med i Spillet, blev det 
nærmest Strenghed, som han jo roligt kunde tillade sig uden Skade for 
Frk. Bornstein.
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Fik . Ester Bornstein ,  1934.

Yi kan fremføre en meget vægtig Udtalelse, nemlig af Ulrich Sal- 
chow, der efter Verdensmesterskaberne i Oslo i et norsk Blad skrev: 
„Lille kække Ester Bornstein overraskede ved sin Smidighed. Man 
skulde ikke have tiltroet denne lille tætte Dame et saadant Schwung. 
Et rigtigt vakkert Axel-Paulsen-Spring lagde man Mærke til, de ud
mærkede Pirouetter lyste op i Programmet, og den gode Holdning maa 
ikke glemmes. Hun véd, hvad hun kan, hun løber med Omtanke og 
Koncentration uden Spor af Nervøsitet, og trods Blæsten lykkedes alt, 
hvad hun foretog sig.“

Man kan regne ud, at som Nr. 12, for det blev Frk. Bornstein, med 
kun een efter sig, maa de andre have været formidabelt gode, og naar 
man nu ud fra Sørensens Observationer ved, at hun paa ingen Maade 
ér ringere i Skolen end i Friløbet, tør man vel have en Anelse om, at 
hun heller ikke i Verdensmesterskabet blev bedømt helt efter For
tjeneste.

Dette Aar fremkom et Skøjtehalsprojekt paa Søpavillonens Grund, 
udarbejdet af Arkitekt Roliweder og Ingeniør Diemar. Projektet fik 
Afslag af Kommunen.

B estyrelse: H. M eincke,  P e ter  Sørensen  jun ., B. Lerborg,  Fr. Rahlff, E. H urw itz .
R evisorer: Ottesen, K isb ye .
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Søpavillonen 1935.

1935
12 Løbedage — 343 M edlem m er.

Igen en daarlig Sæson. Der blev dog stablet en Opvisning paa Benene 
den 10. Februar.

Centralfiguren var Frk. Ester Bornstein, der for første Gang viste 
sin Færdighed efter sin Udenlandsfærd. Opvisningen fik et vellykket 
Forløb.

Frk. Bornstein var desuden i Stockholm og vandt en Juniorkonkur
rence, i hvilken alle de skandinaviske Lande var repræsenteret. Hendes 
Sejr var overbevisende, og Frk. Bornstein vandt hermed Nordisk Ju
niormesterskab, en uofficiel Titel, som ikke havde været fremme siden
1905.

Søpavillonen havde skaffet Bestyrelsen en Del Arbejde. Man ønskede
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at skifte Lejer for at faa Restaurationen ind under mere tidssvarende 
Forhold.

Kassereren Hr. B. Lerborg ønskede ikke at fortsætte sit Hverv og er
stattedes med Direktør H. Middelboe.

B estyrelse: H. M eincke,  Pe ter  Sørensen  jun ., H. M id d e lb o e ,  Fr. Rahlff, E. H urw itz .
R evisorer: K is b y e ,  B. Lerborg.

*

Samme Aar afholdtes en ekstraordinær Generalforsamling, hvor det 
bemyndiges Bestyrelsen at afslutte et nyt Lejemaal med Søpavillonens 
nye Lejer, Frantz Christensen. Ligeledes fik et Udvalg bestaaende af 
Formanden, Næstformanden og Landsretssagfører Scheel Jensen Be
myndigelse til at slutte bindende Aftaler med et Skøjtehalskonsortium.

*

1936
17 Løbedage — 363 M edlem m er.

Ikke videre god Sæson, men adskilligt Arbejde for Bestyrelsen. Man 
mente, at det var klog Politik at opstille Hockeybanen i Begyndelsen af 
Sæsonen, saaledes at de Unge kunde faa Interesse for Spillet.

Der blev truffet Aftale med den ophævede Ishockey Union om at 
overtage Materiellet fra Stadion, idet en ung Søkadet ved Navn Jørgen 
Hviid var blevet Medlem af Foreningen og sammen med Næstforman
den var interesseret i Hockeyspillets Genindførelse.

Hr. Moritz Rasmussen fra Stadion assisterede velvilligst ved Opstil
lingen.

Et særligt Kapitel er Søpavillonen. Den tidligere Lejer var blevet 
opsagt, men der maatte en Retssag til for at faa Opsigelsen godkendt.

Pavillonen blev derefter udlejet til Restauratør Vagn Christensen, 
en Søn af Direktør Frantz Christensen. Vagn Christensen var imidlertid 
ikke gammel nok til at forestaa Restaurationen, hvorfor det blev nød
vendigt, at den samlede Bestyrelse indvilligede i at overtage Bevillingen 
som Restauratør med Herr Vagn Christensen som Bestyrer og Faderen 
som Kautionist.

Den opnaaede Leje var betydelig over den hidtidige, og Restaura
tøren investerede en betydelig Sum i Ombygningen.

Paa Bygningen blev alene ofret 104.000 Kr., Inventaret kostede
118,000 Kr. For Restauratørens Regning blev Foreningens Lokaler for
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andret, bl. a. fik vi nye Dametoiletter og et Kontor indrettet i en af 
de smaa Pavilloner mod Gaden.

Søpavillonen blev saaledes istandsat for de næste 50 Aar. Næstfor
manden var Bestyrelsens Tillidsmand og havde et udmærket Samar
bejde med Arkitekt Hygom.

St. Hans Aften blev Restaurationen aabnet under store Festligheder 
med 2 Set. Hans Baal og et stort Festfyrværkeri paa Søen. Der var 
nok 100.000 Mennesker paa Bredderne. Næppe nogen anden dansk 
Restaurant er aabnet under saa storslaaede Former.

Aftenen før Aabningen var Bestyrelsen Restauratørens Gæster sam
men med Arbejderne og Arkitekterne samt Finansborgmesteren m. fl. 
Finansborgmester Hedebold holdt en udmærket Tale for Pavillonens 
Fremtid.

Bestyrelse: H. Meincke,  P e ter  Sørensen  jun ., H. M id d e lb o e ,  Fr. Rahlff,  E. H urw itz .
R evisorer: K is b ye ,  B. Lerborg.

*
1937

25 Løbedage — 450 M edlem m er.
En Sæson med skiftende Tø og Frost. Intet Under at der stadig 

dukker Projekter op om en kunstig Bane. Man har ikke haft ordentlig 
Is siden 1929. Bestyrelsen har modtaget Tilbud om adskillige Arrange
menter, men er blevet staaende ved et af Peter Sørensen og Ingeniør 
Herskind Diemar udarbejdet Projekt.

Den 10. Februar havde Foreningen i Forbindelse med Dagbladet 
Politiken arrangeret en Opvisning af de fra Verdensmesterskabet hjem
vendte norske Verdensmestre i Hurtigløb. Det blev desværre Tø, og 
Arrangementet gik i Vasken. Falck hjalp os velvilligst med sin Kata- 
strofebelysning, og Brdr. Sørensen gav til stor Moro et komisk Nummer 
med en Hest paa Skøjter.

Vejret skiftede nu imellem Tø og Frost. Den 14. Februar blev dog 
afholdt en Ishockeymatch mellem Malmø Kammeraterne og K. S. F. 
Vi havde stor Glæde af de tre gode Spillere Bdr. Hviid. Resultatet 
blev 1—1.

Næste Søndag skulde vort Hold til Malmø eller Lund, men ingen 
Steder fandtes brugelig Is. Saa tog vi resolut Svenskerne hertil endnu 
en Gang, men det gik galt med Isen, der ikke duede paa Grund af Tø. 
Resultatet blev, at Svenskerne vandt 3—0.
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P eter Sørensen, Nr. 5, som  D om m er ved E uropam esterskaberne i St. M oritz, 1938. 
Løberen  er E nglæ nderen Graham  Scharp.

Søndagen den 7. Marts, 8 Dage efter at vi havde lukket, spurgte 
Svenskerne igen, og vi accepterede. Kampen foregik i Lund under 
nogenlunde gode Forhold. Der var, som Svenskerne sagde, kun en Mand 
paa Banen, og det var Jørgen Hviid, der 3 Gange satte Pucken i Maal, 
uden at Svenskerne fik Lejlighed til at gøre Gengæld. Vor Forening 
fik overrakt en nydelig Stander til Minde om Kampen.

For at kunne handle hurtigt fik Bestyrelsen af Generalforsamlingen 
Bemyndigelse til at slutte Overenskomst med et Konsortium om Finan
ciering af en kunstig Bane.

Kassereren, Direktør Middelboe, ønskede paa Grund af manglende 
Tid ikke at bestride Kassererposten, som overtoges af Gross. Fr. Ralilff.

Bestyrelse: H. M eincke,  Pe ter  Sørensen  jun ., Fr. Rahlff, E. H urw itz ,  H. M idde lboe .  
R evisorer: K is b y e ,  B. Lerborg.

*

1938
6 Løbedage — 577 M edlemmer.

Daarlig Sæson uden Interesse, Forhandlingerne med det tyske 
Frysefirma om en kunstfrossen Bane bristede. Der arbejdes nu med 
danske Firmaer.
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B a n efo rm an d  H. Nielseji,  
d e r  h a r  overtag e t B rd r . L in d s m ange- 
aarig e  A rb e jd e , og i  D ag e r  F o re n in g e n  
en  u v u rd e rlig  A rb e jd sk ra f t . 1939.

Ishockeyspillet var i stadig Fremgang, og under Diskussionen paa 
Generalforsamlingen foreslog Peter Sørensen, at Jørgen Hviid skulde 
danne en Organisation indenfor Spillernes egne Rækker. Ligeledes ved
toges det at støtte Spillerne med Midler til at leje Lokale til Træning 
udenfor Sæsonen.

Den 15. Januar blev Næstformanden Peter Sørensen af Dansk Skøjte 
Union sendt til Europamesterskaberne i St. Moritz som international 
Dommer, desuden fik han til Opgave at assistere den af Unionen an
meldte Løber Per Cock Clausen. Det samme var Tilfældet ved Ver
densmesterskaberne i Berlin den 18. Februar.

B e sty re lse : H. M eincke,  P eter  Sørensen  ju n ., Fr. R ahlf j ,  E. H urw itz ,  H. M id d e lb o e .  
R e v iso re r: K is b y e ,  B. Lerborg.

*

1939
15 Løbedage — 566 M edlemmer.

Sæsonen var Foreningens 70’ende, og man havde glædet sig til at faa 
en rigtig Sæson. I 9 Aar havde vi ikke haft en ordentlig Vinter.

Det blev imidlertid kun til en Fest paa Stiftelsesdagen samt Ud
givelse af et lille Mindehæfte, tilrettelagt af Peter Sørensen jun.
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F ra  F e s tb a n k e tte n  p aa  F o re n in g en s  70 A arsdag , 1939.
V ed H o v e d b o rd e t f ra  v e n s tre : T a n d læ g e  K isb y , L R S. L a n g k jæ r , D ire k tø r  M id d e lb o e , 
G ro sse re r  H a s tru p , G ro sse re r  F re d . R a h lff , G e n e ra lm a jo r  C asten sch io ld , D r. M e incke, 
K o m m u n a ld ire k tø r  B je rre g a a rd , G ro sse re r  P e te r  S ø re n sen  ju n ., U n d e rd ire k tø r  P . v. 
H u d e , K o m m a n d ø rk a p ta jn  G. de  L ic h te n b e rg , G ro sse re r  H u rw itz , D isp o n e n t L e rb o rg . 
T il  v en s tre  f ra  o v en : S ø lø jtn a n t Jø rg e n  H v iid , F a b r ik a n t I . D a lb erg , Jo u rn a lis t  Je an  

P e te rse n , K a sse re r  H a rry  M e is tru p , S algschef Sven P a lle  S ørensen .
T ilh ø jre  f ra  o v en : O v erk litfo g ed  A lla n  H e ilm a n n , G ro sse re r  P e te r  S ø re n sen  sen., 
In g e n iø r  H e rsk in d  D iem ar, G ro sse re r  E r ik  H v iid , v o r  svenske  G æ st H r. S v ed b o rn , 

F lem m in g  Je n sen , R e d a k tø r  Ju liu s  L arsen .

Til Festen var indbudt Repræsentanter for Idræt, Autoriteter, Presse 
og adskillige af K. S. F.s Venner, den var meget vellykket. Bestyrelsen 
fik Lejlighed til at overrække Frk. Bornstein Sonjapokalen, som var 
skænket af Dagens Nyheder i 1929 til Anvendelse efter Bestyrelsens 
Skøn. Frk. Bornstein vilde alligevel have vundet den, hvis der havde 
været Konkurrence.

Fredag den 13. Januar skete en for Skøjtesporten interessant Be
givenhed, idet Sports journalisterne, ved et stort Stævne i Forum, i Mini- 
aturemaal havde anlagt den første kunstfrosne Bane. Kølefirmaet Tli. 
Sabro havde været Mester for dette, og Foreningen stillede sine Løbere
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til Disposition for Pressen. Frk. Bornstein, Peter og Sven Palle Sørensen 
blev de første, der slog Sving paa en kunstfrossen Bane i Danmark.

Den 26. Marts var Formanden og Næstformanden sammen med en 
Del Ishockeyspillere efter Indbydelse fra Svensk Ishockey Forbund til 
Konference i Malmø, hvor der blev aftalt et Samarbejde.

Projektet angaaende den kunstige Skøjtebane var paa Grund af 
Krigen foreløbig henlagt.

Hr. Erik Hurwitz ønskede at udtræde af Bestyrelsen, og denne fore
slog ham erstattet af det mangeaarige skattede Medlem, Grosserer Sven 
Møller.

Hr. Hurwitz havde, i den Tid han sad i Bestyrelsen, været et virk
somt Medlem med mange gode Ideer og altid villig til at yde en Indsats.

B esty re lse : H . M e in c k e , P e te r  S ø r e n s e n  ju n ., F r .  R a h lf f ,  H . M id d e lb o e ,  S v e n  M ø lle r - 
R e v is o re r:  K is b y e ,  B .  L e r b o r g .

*

1940
72 Løbedage — 907 M edlem m er.

Paa Generalforsamlingen indledede Formanden med Mindeord om 
Grosserer Peter Sørensen sen., der i Aarets Løb var afgaaet ved Døden 
i en Alder af 76 Aar. Formanden udtalte:

„Siden sidste Generalforsamling er vort højt fortjente Medlem, vor 
Senior, Grosserer Peter Sørensen, afgaaet ved Døden. Peter Sørensens 
Medlemsskab taber sig tilbage til Foreningens unge Aar, længere tilbage 
end nogen nulevende kan huske, sikkert mere end 50 Aar.

Saalænge Peter Sørensen endnu havde Kræfter i Behold, var han 
at se paa Skøjter, og i sine tidlige Aar og langt ind i sine Manddoms 
Dage, var han vor bedste Kunstløber. Af Naturen udrustet med gode 
Evner blev han Elev af den i hans Ungdom dominerende norske Skole, 
der kun i ringe Grad lagde Vægt paa Figurløb, men navnlig paa Øvel
ser udført med store Bevægelser og stærk Fart.

Som „norsk“ Løber var Sørensen noget ud over det sædvanlige, og 
han stod, da Eric Lagergren kom hertil ved Aarhundredskiftet, godt 
udrustet til at gaa i Gang med Wienerskolen, som Lagergren bragte 
med sig.

Skoleøvelserne, som nu er hver Mands Eje, var da noget nyt. Vi 
vidste nok, at de fandtes, for vi havde Figurhefterne, der var vedtaget
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P e te r  S ø r e n s e n  sen., 1940.

paa Mødet i København i 1895, men det var for os Teori, vi havde 
aldrig set dem udført i Praksis.

Peter Sørensen kastede sig med glødende Interesse over den „nye 
Lærdom“, og skønt han var over 40 Aar, blev han i Løbet af faa Aar 
en meget habil Figurløber. Jeg var ogsaa selv Elev af Lagergren, og jeg 
mindes fra de Aar Sørensen som en af mine bedste Kammerater fra 
min Idrætstid.

Peter Sørensens udprægede Lærenemme havde ogsaa en anden Side, 
nemlig Lysten til at lære fra sig. Enhver, der kom til ham, hjalp han 
efter bedste Evne med at rette Bevægelser, med at faa Figurerne til at 
ligge, og hvad der var vigtigt, med at faa Skøjterne til at sidde rigtigt 
paa Støvlerne, et Omraade han var Expert paa.

Ved mange Konkurrencer har Peter Sørensen været Starter og Dom
mer, og der er vist ikke foregaaet noget paa Banen af Interesse, hvor 
han ikke har været til Stede, endog i sidste Vinters liaarde Kulde saas 
han ved alle Opvisninger.

Den nye Generation vil have set Peter Sørensen som Dirigent ved 
Generalforsamlingerne, et Hverv han bestred i mange Aar.

Jeg anmoder Generalforsamlingen mindes vort afdøde Medlem ved 
at rejse sig.“

Sæsonen, var en af de rigtig store. Banen holdtes aaben fra den 2.
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December til 2. Paaskedag den 25. Marts 1940 og Vinteren bød paa 
adskillige Begivenheder. Den første var en Ishockeykamp den 7. Januar 
mod et Hold fra Malmø Bold- og Idrætsforening. Vi vandt med 3—2.

Den følgende Søndag var vort Hold i Malmø og vandt igen med 
2— 1 .

Den næste Begivenhed fandt Sted den 21. Januar, da der var Besøg 
af en Trup paa 6 Medlemmer fra Åppelvikens Sportsklubs Kunstløbs
sektion med de to fremragende Løbere Britta Råhlen og Bo Mothander 
som de bedste. De øvrige var Dagny Stenqvist, Grethe Eriksson, Mage- 
retha Carlsson, de sidste henholdsvis 11 og 9 Aar gamle, samt Isklovnen 
Johansson.

Det hlev en Opvisning som Medlemmerne vil huske. Paa Grund af 
Kulden var der kun ca. 800 Tilskuere.

Den 23. Januar kom Frk. Råhlen og Mothander igen og gav om 
Aftenen i Festbelysning en Opvisning af samme Kvalitet.

Den 28. Januar afholdt D. S. U. Danmarksmesterskaberne paa For
eningens Bane. Bestyrelsen var i Tvivl om, at Mesterskaberne alene 
vilde trække, og havde derfor arrangeret det saaledes, at de efterfulgtes 
af en Ishockeymatch.

Vi giver atter Ordet til Pressen. Denne Gang er Referaterne knap 
saa fyldige som tidligere:

Den store Skøjtedag paa Peblingesøen i Gaar blev i den bidende 
Blæst ikke saa lidt af en Udholdenhedsprøve for de ca. 1500 Tilskuere, 
men det skal indrømmes, at Publikum bestod Prøven med Glans, og de 
fleste holdt ud i de 2l/2 Time, Stævnet varede. Det var dog ogsaa usæd
vanlig underholdende, selv om man maatte undvære Spændingsmomen
ter baade ved Kampen om Mesterskaberne i Kunstløb og ved den dansk
svenske Ishockeymatch.

Favoriterne til Mesterskaberne i Kunstløb var urørlige. Allerede i 
bundne Øvelser om Lørdagen havde Per Cock Clausen og Ester Born
stein vist sig i Særklasse, og i de frie Øvelser kom dette paany til Ud
tryk. De var sikre, deres Program langt fyldigere og deres Kombina
tioner mere krævende end Konkurrenternes, hvad der er naturligt, da 
de paa Udlandets Baner har hentet sig et betydeligt Forspring frem for 
de øvrige, der har maattet nøjes med Peblingesøens sparsomme Is.

Navnlig hyldedes de to „Internationale“ for nogle perfekte Pirouet- 
ter Ester Bornstein for sine flotte Spring. Cock Clausen var dog ikke i 
de frie Øvelser nær saa dygtig som i Skolen, hvor han er i virkelig
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D et a a r lig t t i lb a g e v e n d e n d e  b ræ n d e n d e  
S p ø rg sm aa l: H a r  Ise n  d en  lo v b e fa led e  
T y k k e lse , 1940.
B a n e fo rm an d  H . N ie lsen  og 
O v e rb e tje n t P e te r  S ø rensen .

Klasse. Ogsaa de ganske unge viste pæne Ting, navnlig Dame-Juniorerne 
var dygtige.

Der skete kun en enkelt Forskydning i Placeringen fra de bundne 
Øvelser, navnlig i Herrernes Række, hvor Sven Palle Sørensen gik 
forbi Meistrup og sikrede sig 2. Pladsen. I Betragtning af, at begge 
Løberne er over 40 Aar, var deres Præstationer særdeles ærefulde.

Placeringen var følgende:
Herrer: Nr. 1 Per Cock Clausen, Pladscif. 5, Nr. 2 Sven Palle Søren

sen, Pladscif. 12, Nr. 3 Harry Meistrup, Pladscif. 13 og Nr. 4 Poul 
Teilmann, Pladscif. 20.

Damer: Nr. 1 Ester Bornstein, Pladscif. 5, Nr. 2 Inger Weitzmann, 
Pladscif. 10.

Dame-Juniores: Nr. 1 Eva Rasmussen, Pladscif. 3, Nr. 2 Vibeke 
Goldberg, Pladscif. 6,5, Nr. 3 Grete Fischer, Pladscif. 6,5, Nr. 4 Inger 
Marstrand Blegvad, Pladscif. 12.

Herre-Juniores: Nr. 1 Erik Müller, Pladscif. 3, Nr. 2 Holger Dib- 
bern, Pladscif. 6.

Drenge: Søren Cock Clausen, Pladsc. 4, Nr. 2 Poul Nissen, Pladsc. 5.
Parløb: Inger Weitzmann — Harry Meistrup Nr. 1 uden Konkur

rence.
Det sidste Resultat kan synes noget mærkeligt, men det er paa et
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Unionsmøde vedtaget, at Mesterskabet kan uddeles, hvis Præstationen 
ligger over et bestemt Minimum, hvilket var Tilfældet.

Som Bestyrelsen havde haabet og ventet, forøgedes Tilskuerkredsen, 
da Ishockeykampen med Svenskerne skulde begynde. Kampen var ual
mindelig vellykket. Danskerne, d. v. s. K. S. F., sejrede 6—2 over Mal- 
mø-Kammeraterne, og der er ingen Tvivl om, at Matchen gav Ishockey 
et godt Stød fremad. Unionen kunde for første Gang notere et Over
skud paa et Mesterskabsstævne.

Den 7. Februar var der Opvisning til Fordel for Finlandshjælpen. 
Den norske Instruktrice, Frk. Randem, der var engageret af Unionen, 
medvirkede, og løb nydeligt. Det samme gjorde Frk. Bornstein samt 
vore Veteraner Peter Sørensen og Middelboe.

Det var en Fornøjelse at se de to sidste, der 10 Aar forud mødtes i 
saa smuk en Kamp. Sv. Palle Sørensens komiske Entré og den klassiske 
Sørensenske Hest gjorde lige saa megen Lykke som Pjerrot i Tivoli.

Den 11. Februar blev der af Dagbladet Politiken og Idrætsbladet 
for første Gang afholdt „De Unges Skøjteløb“. Der deltog over 100 
Drenge. Samme Dags Eftermiddag var der Ishockeykamp med et Hold 
fra Gøteborg. Svenskerne vandt med 6—0 i en udmærket Kamp, der 
beviste, hvorledes Ishockey kan og helst ogsaa skal spilles.

Søndag den 18. Februar afholdtes en Kamp om Baglænsmester
skabet. Sven Palle Sørensen, der havde vundet det 2 Gange tidligere, 
blev Vinder og dermed Ejer af den af D. I. F. udsatte Vandrepokal.

Hermed gik dette Mesterskab ud af Listen over Championater. Men, 
som det fremgaar af dette Skrift, er der i K. S. F. en vis Tradition for 
Kampe i Baglænsløb. Paa en eller anden Maade vil de nok dukke frem 
igen.

Der blev ikke Lejlighed til at afholde Hurtigløb, dels fordi der ingen 
Løbere var, og dels fordi der var Vanskeligheder med at faa anlagt en 
Træningsbane.

Den 22. Februar tog Frk. Randem Afsked ved en Opvisning, hvor 
Peter Sørensen og Sven Palle Sørensen medvirkede. Opvisningen, der 
foregik i Dragter fra 1870, var meget vellykket.

Isen naaede dette Aar en Tykkelse af 50 cm. Trods Sæsonens mange 
Begivenheder gjorde dens Længde sig gældende. Løberne trættedes, og 
i den sidste Tid var det smaat med Besøget.

Indtægterne var betydelige, navnlig gav Opvisningen god Kasse, men 
Udgifterne var ogsaa store, maaske de største i Foreningens Historie. 
Ikke destomindre var Foreningens Økonomi i fin Orden.
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B a g læ n slø b e ts  E n d e lig t som  M e ste rsk ab . Sven  P a lle  S ø re n sen  gaar over M aale t som  
S e jrh e rre  og v in d e r  D. I. F .s P o k a l t i l  E je n d o m , 1940.

D o m m e re : H . M einclce og P e te r  S ø re n sen  ju n .

Erfaringsmæssig skaber de lange Sæsoner en vis Utilfredshed hos de 
unge Medlemmer, der ikke har Kendskab til og Respekt for det betyde
lige Arbejde, der maa ydes af dem, der har Ansvaret for en Skøjte
banes Trivsel

Paa Generalforsamlingen høstede Bestyrelsen ikke den Anerken
delse, den havde fortjent.

B e sty re lse : H . M e in c k e , P e t e r  S ø r e n s e n , F r .  R a h lf f ,  H . M id d e lb o e ,  S v e n  M ø lle r .

R e v iso re r :  IC isb ye, B .  L e r b o r g .

*

1941
61 Løbedage — 1142 M edlem m er.

Storsæson Nr. 2 begyndte med betydelige Is-Vanskeligheder. Man 
faar et godt Indtryk ved følgende Gengivelse af Indledningen til For
mandens Beretning: Sæsonen vil blive opført blandt de bemærkelses
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værdige, dels paa Grund af sin Længde, dels paa Grund af den svære 
Knlde, der bragte Istykkelsen paa Søen op i Nærheden af den halve 
Meter.

Sæsonen havde en yderst besværlig Fødsel. Kort før Jul faldt det i 
med Frost, Søen lagde til, og det tegnede til en Start med fin Kærneis. 
Men saa kom et Døgn med Østenstorm og vældigt Snefald, Sneen føg i 
store Masser mod Pavillonen, saa at Isen, der kun var 7—8 cm tyk, 
brast og blev tvunget, stedvis indtil 30 cm, under Overfladen, saaledes 
at Vand og Sne blandedes og frøs sammen og dannede den hæslige Kage, 
der er Skøjtebaners Fjende Nr. 1.

Vi bar oplevet noget lignende før og vidste, at det vilde være kata
strofalt, hvis Arealet ud for Pavillonen og 20—30 m ud i Søen var 
blevet ubrugeligt.

Man maa i denne Sammenhæng huske, at vi var handicappet af 
Mørklægningen, der kun gav os en 6 Timers Arbejdsdag, i Modsætning 
til tidligere, hvor vi kunde komme op paa 12—14 Timer, endog, naar 
det særlig kneb, tage Natten til Hjælp. Det var, som man vil forstaa, en 
vanskelig Opgave at faa præsenteret i Starten, men den blev løst af 36 
Mand med Næstformanden i Spidsen, der sled i det hvert disponibelt 
Minut i de 5 Dage, Arbejdet varede, mens Ishockeyspillerne ihærdigt tog 
sig af det Isstykke mod Nørresøgade, der Sæsonen igennem blev deres. 
Meget paaskønnelsesværdigt, men ogsaa en Nødvendighed som For
holdene var.

Desværre kostede dette forcerede Arbejde Næstformanden et Hospi
talsophold paa et Par Maaneder, idet han paadrog sig en ondartet 
Lungebetændelse.

D. S. U.s Kampe om Mesterskaberne i Kunstløb afholdtes af Frede
riksberg Skøjteløberforening. I Herre-Mesterskabet, som vandtes let af 
Per Cock Clausen, blev Sven Palle Sørensen Nr. 3 efter Harry Meistrup. 
Sven Palle Sørensen var generet af en Benskade, ellers havde ban 
sandsynligvis klaret Andenpladsen.

I Kampen om Dame-Mesterskabet vandt Ester Bornstein med endnu 
større Selvfølgelighed end Cock Clausen.

I Juniorløbet blev vore Medlemmer Bronée og Refer Nr. 1 og 2, i 
Dame juniores Frk. G. Jensen Nr. 2.

Sølvmærket blev dette Aar taget af Bronée, Refer og Martin Olsen.
Hurtigløbet, som havde sovet siden 1929, blev der i denne Sæson 

atter pustet Liv i, takket være Ishockeyspillerne, og særlig Mons Mjel- 
de. Den norske Ingeniør, fordum Medlem af Hurtigløbernes Ekstra-
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Mons Mjelde og Jørgen Hviid træner paa Hurtigløbsbanen, 1941.

klasse, var klar over, at der fandtes Emner i Hockey folket, navnlig 
fæstede han sig ved Erik Hviid, og han gjorde os opmærksom paa, at vi 
kunde klare os med en mindre Bane end den tidligere benyttede store.

Dette resulterede i, at Banen blev lagt foran Pavillonen, saaledes at 
der kunde tages Entré ved Opløbssiden.

Vi tilbød saa Unionen at afholde Hurtigløbsmesterskaberne den 23. 
Februar, og der kunde noteres Unionen et mindre Overskud, naar alle 
Udgifter var dækkede.

Resultatet af Konkurrencen blev, at Erik Hviid tog Mesterskabet 
ved at sejre over alle tre Distancer (51,4, 2.56,0, 11.21,6). Efter For
holdene pæne Tider, navnlig over 500 m. Den eneste Dansker, der har 
løbet Distancen hurtigere er Einar Sørensen (49 Sek.), Nr. 2 blev Claus 
Heilmann, Nr. 3 Svend Aage Hansen.

I et Juniorløb over 500 m sejrede Børge Hamann, Nr. 2 Jørgen 
Hviid, Nr. 3 John Bertelsen.

For at faa udnyttet den nye Interesse for Hurtigløb fik Bestyrelsen 
i sidste Øjeblik stablet et Klubmesterskab paa Benene, om hvilket der 
kæmpedes paa Sæsonens sidste Dag den 2. Marts.



D e U nges S k ø jte lø b , a rra n g e re t af P o li t ik e n  og Id ræ tsb la d e t, h av d e  s to r  T ils lu tn in g . 
L ed e re n  af L ø b en e , G ro sse re r  Sven M ø lle r, s ta a r m ed  R a a b e re n : „ K la r  t i l  S ta r t“ .

Til alt Held havde vi staaende en Pokal, i sin Tid udsat som Vandre- 
præmie for 1 Dansk Mil, i 1929 vundet af Nordmanden Block Wathne.

Dagbladet B. T., Pokalens Giver, havde intet imod at lade den 
gælde for en Distance paa 3 km, saaledes at den fremtidig skulde udsæt
tes i Klubmesterskabets Løb over denne Distance..

Klubmesterskabets Konkurrence udskreves over 500 m, og de nævnte 
3 km. Erik Hviid dokumenterede atter sin Overlegenhed ved at vinde 
begge Løb, 500 m i 50,5 altsaa %o Sek. hurtigere end D. I. F. Mesterska
bet. Godt gjort paa den daarlige Is.

Resultaterne af Ishockeykampene var talmæssigt ikke straalende. 
Den 10. Januar liavde vi Spillere fra Boli- og Idrottsforeningen fra 
Malmø som Gæster. De slog os med 10—2 og var meget overlegne. 
Hertil er at bemærke, at det svenske Hold talte flere Spillere af en 
utvivlsom uppsvensk Opdragelse, hvilket ikke helt passede med Forud
sætningerne for det skaansk-københavnske Samvær. Desuden maatte vi 
undvære Jørgen Hviid og Børge Hamann, hvilket jo nok skulde mærkes 
paa Slagkraften.
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O v erb o rg m e ste r  V ig g o  C h r is te n s e n  

h ils e r  p aa  K . S. F .s Ish o ck ey h o ld .

Returkampen fandt Sted 14 Dage senere i Malmø under daarlige 
Forhold. Der indtraf en Misforstaaelse med Hensyn til Kampen 
paa Grund af den daarlige Forbindelse over Sundet. Svenskerne havde 
ikke ventet Danskerne, og Kampen blev afholdt uden Tilskuere om 
Aftenen ved svagt Lys. Vore Spillere kom hjem med et Nederlag paa 
1—13.

Sæsonens Hovedarrangement gik desværre i Vasken. Vi havde haabet 
paa Gæsteoptræden af det tyske Mesterpar Gerda Stranch-Noach, som 
desværre paa Grund af Ishindringer maatte vende om i Warnemunde.

Derimod kom pr. Flyvemaskine den tyske Mester Ulrich Kuhn. Han 
trænede et Par Dage paa tør, god Is, og de, der saa ham, var klar over, 
at han var en Friløber udover det almindelige, navnlig en overdaadig 
Springer, saa vi havde nok klaret Opvisningen med ham alene som 
Trækplaster. Men saa blev det, efter 44 Dages Frost, Tøvejr paa den 
afgørende Dag. Den forberedte Bane foran Pavillonen, som var plejet 
med særlig Omhu, var allerværst, fordi den skallede. Der var intet 
andet at gøre end at aflyse.

Paa et Areal med Kærneis ud imod Nørresøgade kunde han dog løbe 
og vise i hvert Fald en Del af sit Repertoire, men Entré kunde der ikke 
tages.

Et vellykket Skøjteshow fandt Sted den 16. Februar med en Op
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visning af vore egne Løbere samt Frk. Weitzmann, Cock Clausen og 
Meistrup fra Frederiksberg som Gæster. Ishockey og humoristisk Entré 
af Brdr. Hviid som et Par meget underholdende Klovner.

Sæsonen havde været meget dyr for Foreningen, men Indtægterne 
havde heller ikke været ringe. Exclusive Indtægten paa Pavillonen laa 
de paa ca. 8.000 Kr., men der opstod et Underskud paa 1106 Kr.

Bestyrelsen saa sig nødsaget til at indkalde til en ekstraordinær 
Generalforsamling med Forslag om Kontingentforhøjelse paa Dags
ordenen, idet det oplystes, at Medlemmerne kun havde betalt 6 Øre 
pr. Dag. Forhøjelsen blev vedtaget.

Yderligere søgte Bestyrelsen Bemyndigelse til at afslutte Overens
komst med Restauratøren, der paa Grund af de ekstraordinære Forhold 
ønskede sin Kontrakt ændret. Bemyndigelse blev givet.

Paa Generalforsamlingen opstod der nogen Diskussion om Regn
skabet, som dog anerkendtes.

Dagsordenens tredie Punkt var et Forslag fra Bestyrelsen om Om
bygning af Garderoberne. Næstformanden havde fattet den Plan at 
opbygge eller indskyde en Etage over den inderste Del af Rotonden og 
Herretoilettet, hvor der var rigelig Loftshøjde og her indrette Styrte
bad og Omklædningsrum. En Trappe kunde faa Plads i Rotondens vest
lige Del. Til Ombygninger kunde faas Tilskud fra Beskæftigelsesfonden. 
Den samlede Ombygning kom til at staa Foreningen i ca. 3.000 Kr. 
Bestyrelsens Forslag vedtoges.

Ved Bestyrelsesvalget havde en Kreds af Medlemmer opstillet en 
Kandidatliste med B. Lerborg som Formand. Denne Liste opnaaede 15 
Stemmer. Bestyrelsen 31.

Da Middelboe ikke ønskede Genvalg, kom Bestyrelsen til at bestaa 
af følgende:

B e sty re lse : H . M e in c k e , P e te r  S ø re n se n , F r . R a h lf f ,  S v e n  M ø lle r , B .  H am an n .

R e v iso re r: B . L e r b o r g , E l i  B jø r n .

*

1942
84 Løbedage — 1159 M edlemmer.

Beretningen om Sæson 1941—42 er en Fortælling om den tredie 
Fimbulvinter i Træk. I Frostdagenes Antal ikke den allerlængste vi har 
oplevet, men sikkert rekordsættende, forsaavidt angaar polare Kulde-
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D et s to re  O p v isn in g sa rran g e m e n t i 1942 paa  ca. ^  M e ter Is og m ed  P la d s  ti l  ca. 4000 
T ilsk u e re . S aaledes o m tre n t v ild e  d en  k u n stig e  B ane ko m m e til a t tage sig ud .

grader. Næppe tidligere har vi kunnet maale en Istykkelse paa 60 cm, 
næppe heller tidligere haft saa mange Snevejrsdage til Glæde for 
Skiløberne, men til Jammer for Renholdelseskontoen.

Vi aabnede den 7. Januar med 2 cm „Kage“ d. v. frosset Snesjap 
paa Kærneisen, men fik dog nogenlunde hurtigt, takket være den nye 
Ishøvl, konstrueret efter Næstformandens Tegning, fremstillet en bruge
lig Bane for alle Kategorier af Løbere.

Den nye Etage over Rotonden blev færdig midt i Januar. Den gjorde 
Lykke hos dem, den var bestemt for.

Den 31. Januar blev der løbet Pligtøvelser om D. S. U.s Konkurren
cer, den sluttede med Friløb den 1. Februar. Per Cock Clausen vandt let 
sit tredie Mesterskab, Harry Meistrup blev Nr. 2 og Sven Palle Sørensen 
Nr. 3.

I Damemesterskabet var Ester Bornstein, nu Fru Kolni, urørlig, Nr. 2 
blev Frk. Goldberg, Nr. 3 Frk. Eva Rasmussen og Nr. 4 Frk. Weitzmann.

Herre-Junior havde et betydeligt Antal Konkurrenter ialt 7. Her 
besatte vore Løbere de tre første Pladser. Nr. 1 Gøsta Larsson, Nr. 2 Alf 
Refer og Nr. 3 Martin Olsen.
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E r i k  H v iid ,  1942.

Gøsta Larsson og Refer stod lige med Pladsciffer 5, men Gøsta Lars- 
son blev Nr. 1 fordi han havde 2,7 Points mere i Skoleøvelser.

I Dame-Junior deltog kun vore egne Løbere. Nr. 1 blev Frk. G. Jen
sen, Nr. 2 Frk. Fischer og Nr. 3 Fru Ankjær Hansen.

Efter afsluttet Konkurrence spilledes en Ishockeykamp imod Mal- 
møforeningen M. I. B., som vort Hold, navnlig takket være Brdr. Hviid 
og Malver, besejrede med 4—1.

Søndag den 8. Februar var vort Hold til Returkamp i Malmø, livor 
det sejrede med 2—1.

Der var ført Forhandlinger om Gæsteoptræden af tyske Løbere. 
Forudsætningerne var, at vi kunde skaffe Tilskuerplads til ca. 4000 
Tilskuere, hvilket vi accepterede, fordi Isen havde en saa kolossal Tyk
kelse, at den kunde bære et ubegrænset Antal Mennesker.

Næstformanden traf Aftale med Hr. Vald. Christiansen om Leje af 
Forums Tribuner, som blev opstillet paa Isen foran Pavillonen. Alt 
tegnede til, at det skulde blive en stor Dag i Foreningens Historie, baade 
sports- og arrangementsmæssigt, men Verdensbegivenhederne hindrede 
Løberne i at komme hertil.

Arrangementet med Tribunerne lxavde været kostbart, og man søgte 
nu at udnytte dette paa anden Maade.
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F ra  d en  s to re  Ish o ck ey k a m p  im e lle m  G ota og K . S. F. 1942. 
D e t sa m led e  M an d sk ab  e f te r  K am p en .

Under vore Spilleres Besøg i Malmø havde Jørgen Hviid faaet Man
dat til at forhandle med et første Klasses svensk Ishockeyhold, hvilket 
resulterede i et Arrangement med den kendte Klub „Gota“. Vi kom til 
at notere et Par store Nederlag mod dette Elitehold, nemlig 1 imod 11 
og 1 imod 15.

At de to Mandskaber var af forskellig Klasse, vidste vi i Forvejen, 
ogsaa at „Gota“ var højt oppe i den internationale Topklasse. Alligevel 
blev Kampen af Værdi, dels som Lærekamp for vore egne, dels som en 
herlig Underholdning for Tilskuerne.

Arrangementet, der var det største i Foreningens Historie, gav en 
Entreindtægt paa 3.500 Kr., saaledes at Udgifterne til Opstillingen 
næsten dækkedes.

Kampen om Hurtigløbsmesterskaberne fandt Sted den 22. Februar, 
Erik Hviid viste atter sin Overlegenhed ved at sejre over alle tre Di
stancer. Claus Heilmann var næstbedst, derefter kom Jørgen Hviid, Sven 
Aage Hansen og Danry.
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Tiderne blev:
500 M eter 1500 M eter 5000 M eter

E rik  H v iid  ............................. .............. 49,9 2.47,4 10.38,8

C laus H e iln ian n  ................................  53,2 2.49,8 10.39,4

Jø rg e n  H v iid  ........................ .............. 51,4 3.03,0 1 1 .10,0
Sv. A age H an sen  ............... .............. 55,0 2.59,2 11.15,2
D an  D an ry  ............................. .............. 56,9 3.08,8 11,46,0
Iv a r  Ja p p e  .............................. .............. 60,0 3.13,1 12.17,3
S tig  van  H u tn  ........................ .............. 56,2 3.16,1 12.21,7
N ie ls  H e ilm a n n  ................... ..............  54,9 3.11,0 12.22,0
E rik  K r. C h ris tian sen  ...... .............. 59,9 3.32,0 13.45,8

Lørdag den 1. Marts afholdtes Kampe om Klubmesterskabet. Isen 
var blød, og Tiderne blev derfor heller ikke bemærkelsesværdige.

Erik og Jørgen Hviid placerede sig som Nr. 1 og 2, for 500 m var 
Tiden 51,9 — 53,0 og for 3 km 6.14,2 — 6.59,9.

Paa Hurtigløbsomraadet var der endnu en enkelt Begivenhed at 
notere, nemlig, at Erik Hviid i Sorø, hvor et lille Udvalg af vore Hur
tigløbere den 8. Marts var Gæster, løb 500 m paa sin hidtil bedste Tid 
49,3, kun %o ringere end Einar Sørensens 30 Aar gamle Rekord.

Den sidste Del af Sæsonen var vanskelig, Tøvejr og Frost, helt ned 
til minus 15 Grader, vekslede ustandselig. Isslag skiftede med Maximal- 
nedbør paa 15 cm. Besværligt og dyrt. Sæsonen hakkede sig frem med 
besværet Aandedræt, vi slap over Palmesøndag, Skærtorsdag og Lang
fredag, og først 5. April, 1. Paaskedag drog den sit sidste Suk, endnu et 
Par Dage senere end det foregaaende Aar.

Det er klart, at Sæsonen havde været dyr. Alene i Arbejdsløn var 
brugt ca. 10.000 Kr., og saa var der endda sparet. Den nye Etage havde 
ogsaa kostet en Del, saa det er intet Under, at Sæsonen sluttede med et 
Underskud paa ca. 12.000 Kr. som Bestyrelsen personligt havde kautio
neret for i Bank og hos Leverandører.

Underskudet blev dækket 1. Januar 1943, da Merlejen for Søpavil
lonen indgik, saaledes at Sæsonen i Virkeligheden balancerede med ca.
20.000 Kr.

Der skal her kort refereres de Begivenheder, der fandt Sted paa 
Generalforsamlinger, som fulgte denne Sæson.

I Løbet af det forudgaaende Aar havde der oparbejdet sig en Op
position mod Bestyrelsen, eller rettere sagt imod Næstformanden, hvis 
Arbejdsindsats sikkert ingen turde bestride, men hvis usmidige Væsen 
faldt forskellige for Brystet. Bestyrelsen slog imidlertid Ring om ham,
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H enry Meincke,
F o rm a n d  1931 —  1942.

og da et Par Medlemmer af Oppositionen havde begaaet Handlinger, 
som den takserede til Eksklusion, sammenkaldte den til en ekstraordi
nær Generalforsamling, hvis eneste rolige Minutter var dem, Forman
den benyttede til at mindes Foreningens Æresmedlem og tidligere For
mand, Dr. med. Jørgen Møller, der var afgaaet ved Døden.

Eksklusionsforslaget blev forkastet for den enes Vedkommende med 
2, for den andens med 4 Stemmers Majoritet.

Bestyrelsen stillede derefter ved den kommende ordinære General
forsamling sine Mandater til Raadighed.

Ved denne havde en Kreds af Medlemmer i Henhold til Lovenes 
Paragraf 19 genoptaget Bestyrelsens Forslag om Udelukkelsen af endnu 
et Medlem. Ogsaa dette Forslag blev forkastet. Denne Gang var Forskel
len 6 Stemmer. Oppositionen var nu rede til at indtage Bestyrelsens 
Pladser, da Ingeniør Mons Mjelde sammenstillede en eventuel Besty
relse, bestaaende af Medlemmer, der stod den gamle Bestyrelse nær, 
og hvis Formandsemne var det gammelkendte Medlem Sven Palle 
Sørensen, som havde været virksom paa Banen fra sine Barneaar, 
som uden forudgaaende Agitation sattes op som Modliste. Den fik et 
Flertal paa 13 Stemmer. Et lignende Udfald fik Revisorvalget. De tid
ligere Revisorer, der tilhørte Oppositionen, erstattedes af to af de af- 
gaaede Bestyrelsesmedlemmer.
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P e te r  S ø r e n s e n  ju n ., 1942.

Udfaldet af Valget blev, at Bestyrelsen fik følgende Sammensætning:

S v e n  P a l le  S ø r e n s e n , Jø r g e n  H v iid ,  K .  T ø n s b e rg ,

F le m m in g  Je n s e n , E r i k  H v iid .

R e v is o re r: P e te r  S ø r e n s e n , F r . R a h lf f .

Dr. H. Meincke, der efter 10 Aars Formandsskab veg sit Sæde, havde 
ikke været Formand i Kraft af teknisk og økonomisk Kunnen, hvilket 
heller ikke var nødvendigt, da han til enhver Tid havde saadan til sin 
Raadighed og forstod at støtte sig til den. Men han var en gammel anset 
Idrætsmand og Journalist og meget kyndig paa Skøjteomraadet. Den 
fordums Pressemand røbede sig kendeligt i hans Aarsberetninger.

Var han end, som nævnt, ikke Forretningsmand, bedømte han dog 
altid Klubbens administrative og økonomiske Anliggender ud fra sunde 
Principper. Dr. Meincke var en habil Taler og meget afholdt af Medlem
merne.

Man behøver blot flygtigt at gennemgaa denne Beretning for den 
sidste halve Snes Aars Vedkommende for at faa et Indtryk af, hvad 
Peter Sørensen har betydet for K. S. F. Hele Foreningens Teknik har 
hvilet paa hans Skuldre. Han forstod sig paa Isens Behandling og paa 
Folkeholdet, det er ham, der har oplært vort faste Personale, og kneb
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det en og anden Gang med at redde Banen, gik han i Spidsen for Ar
bejdsstyrken. Han konstruerede nye Isbehandlings- og Rensemaskiner, 
Lysanlæg, Radioanlæg og meget andet, og han tumlede med disse Ting 
som en udlært Elektriker. Hænderne sad paa ham, som de skulde, og 
Hjernen var i bestandig Aktivitet.

At alle de nye Ombygninger skyldes hans Initiativ er allerede om
talt, men ogsaa som Arrangør af Skøjtestævnerne, som Forhandler med 
Magistraten og Administrator af Søpavillonen maa han nævnes. Peter 
Sørensen har været Foreningen en god Mand.

Med vort gamle Medlem Fr. Ralilff forsvandt en solid og paapasselig 
Kasserer, der afleverede Foreningen gældfri efter det største Aar i dens 
Historie.

Sven Møller var et virksomt Medlem og vore Børneløberes gode 
Ven. Børge Hamann havde ikke behøvet at gaa sammen med den øvrige 
Bestyrelse. At en saa solid Arbejdskraft vilde komme igen, var givet.

*
1943

12 Løbedage — 930 M edlemmer.
Formandens Beretning for 1943 lyder saadan:
Sæsonen 1942—43 blev desværre meget kort med kun 12 Løbedage 

og 18 Arbejdsdage
Vi aabnede Banen Søndag den 10. Januar i pragtfuldt Solskin og 3 0 

Frost. Et rigtigt ideelt Skøjtevejr.
Vi fik ogsaa mange Indmeldelser, og alt tegnede til en fin Sæson, 

men Glæden varede desværre ikke længe, allerede 5 Dage efter maatte 
vi lukke paa Grund af Tøvejr. 2 Dage efter aabnede vi igen, for saa at 
lukke næste Dag, og saa igen aabne Dagen efter og havde 3 Løbedage, 
lukkede derefter i 3 Dage, med øsende Regn om Lørdagen og flere 
Tommer Vand paa Banen. Da det hen paa Eftermiddagen blev Tørvejr 
og Vinden var ved at dreje om i Nord, gav jeg Nielsen Ordre til at bore 
Huller i Isen, saa Vandet kunde løbe ned.

Det blev ogsaa Frost om Natten og Søndag Morgen den 23. Januar 
havde vi fin Is, og Banen blev aabnet.

Vi skulde have haft Opvisning i Kunstløb af vore Kunstløbere og 
Ishockeykamp med Rungsted Ishockey-Club. Kunstløbet maatte opgives, 
hvorimod Ishockeykampen blev gennemført med Sejr til K. S. F. 8—1.

Allerede 3 Dage efter maatte vi lukke igen, saa 4 Dages Regn og
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Taage. Lørdag Eftermiddag gjorde vi Banen klar igen, og atter var 
Heldet med os. Yi kunde nu aabne Søndag Morgen med fin Is, men 
allerede ved 12 Tiden var Isen blød, alligevel gennemførte vi den plan
lagte Opvisning i Kunstløb og Ishockeykampen med Rungsted.

Trods den daarlige Is løb alle Kunstløberne pænt, og gennemførte 
alle deres Program.

Af Løbere, som startede for K. S. F., var: Fru Ankjær Hansen, 
Frk. Grethe Fischer, Hr. Louis Bronée, Hr. Gøsta Larsson, Hr. Refer, 
Hr. Ørum og Hr. Taaning.

Fra Frederiksberg Skøjteløberforening startede: Frk. Goldberg, Frk. 
Eva Rasmussen, Frk. Weismann, Frk Riimenapp, Hr. Per Cock Clausen, 
Søren Cock Clausen og Harry Meistrup.

Det var glædeligt at se den Interesse, der var kommet for Parløb. 
Der var hele 3 Par, og det var navnlig tilfredsstillende at konstatere den 
store Fremgang vore egne Parløbere Hr. Refer og Frk. Fischer havde 
gjort. De vil sikkert med flittig Træning og Vejledning kunne bringe 
et Mesterskab hjem til Foreningen.

Af Sololøbere var Louis Bronée gaaet stærkt frem, navnlig i Spring. 
Gøsta Larsson og Ørum er ogsaa gaaet frem. Ester Bornstein løb ikke 
med, da hun var bortrejst.

Der var desværre ikke mange Tilskuere til Opvisningen, da det var 
umuligt at faa Pressens Radioavis til at meddele noget om Opvisningen.

Ishockey-Kampen endte med Sejr paa 1—0 til Københavns Skøjte
løberforening over Rungsted.

Dette blev den sidste Løbedag, allerede Kl. 18 regnede det.
Tirsdag den 2. Februar blev Afspærringen taget paa Land, og Isen 

var da saa tynd og skør, at Nielsen og Arbejdsmand Poulsen fik deres 
aarlige Bad, de gik nemlig igennem Isen.

Yi havde i Aar lavet om paa Baneinddelingen, saaledes at Konkur
rence-Løberne fik en ret stor Bane for sig selv, og Foreningens øvrige 
Medlemmer, som ønskede at træne i Figurløb, fik ligeledes en af
spærret Bane. Ishockeyspillerne blev flyttet helt over ved Dosserin
gen. Ved dette Arrangement blev hele vor Hovedbane gjort betydelig 
større.

Hurtigløbsbanen blev paa sin gamle Plads og var gjort klar allerede 
første Løbedag, hvilket viste sig at være godt, da Interessen for Hurtig
løb var vokset. Vi glæder os over, at Niels Heilmann og von Hood er 
blevet Medlemmer af Foreningen. De trænede flittigt sammen med 
vor Mester Erik Hviid, Sv. Aage Hansen og Jappe.
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Sven Palle Sørensen, 1943.

Vi afsluttede Sæsonen med en vellykket Fødselsdagsfest den 4. 
Februar i Søpavillonen med 70 Deltagere. Der blev forevist en udmær
ket Smalfilm af Ishockey-Kampen Gota — K. S. F.

I Anledning af at Foreningen næste Aar, altsaa i den kommende 
Sæson, fejrer sin 75 Aars Fødselsdag, bar Københavns Kommune vel
villigt, paa Formandens Foranledning, bevilget Kr. 7.600,00 til Maling 
af Søpavillonen, og vor udmærkede Lejer, Direktør Frantz Christensen, 
har betalt Kr. 2.500.00 til Reparation af Træværket og Taget.

*

Paa Grund af Mørklægning og Spærretid blev Generalforsamlingen 
afholdt paa en Søndag. Den indlededes af en ekstraordinær Generalfor
samling med Kontingentforhøjelse paa Dagsordenen. Forhøjelsen var 
nødvendig paa Grund af Arbejdslønningernes Stigning.

I Sæsonens Løb var 3 af Bestyrelsesmedlemmerne traadt tilbage.
Bestyrelsen fik ved Valget følgende Sammensætning:

F orm and: Sven Palle  Sørensen,  N æ stform and: Børge Hamann,
K asserer: K n u d  Tønsberg.

M ons M je ld e  og Aage Thomsen.
R evisorer: P eter  Sørensen  og Fr. Rahlff.
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En karak teristisk  S ituation, m an maa begynde fra neden. IC. S. F.s nuvæ rende 
Form and træ ner i 1905 paa Peblingesøen.

Hermed er vi naaet til Dags Dato. Det kan vel ikke paastaas, at 
Beretningen om K. S. F.s mange Aar er lige saa spændende Lekture, 
som en Roman. Men forhaabentlig finder Læseren hist og her noget, 
han maaske selv har oplevet, eller noget, som paa anden Maade kan 
fornøje ham eller hende. I saa Fald vil den, der har samlet og bearbej
det Stoffet, være tilfreds.

*

Søpavillonen, som blev opført i Aaret 1894, fejrer sammen med 
Foreningens 75 Aars Dag sin 50-aarige Bestaaen.

*

Til Søpavillonen knytter sig mange Begivenheder. Af de to, der be
rører Sporten, er den ene som allerede nævnt Internationalt Skøjte
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Forbunds første Kongres, med Fastlæggelsen af Skøjteløbets Grund
regler.

Den anden, der kan nævnes, er, at i Pavillonen blev Dansk Idræts 
Forbunds Stiftelse vedtaget den 14. Februar 1896.

*

Ca. 40.000 nulevende Mennesker har været Medlemmer af Køben
havns Skøjteløber Forening.

K. S. F.s Bane er den største kendte Foreningsbane. Under gunstige 
Forhold er den ca. 15.000 Kv. Meter.

*

Gangkurvene kan sammen med Foreningen fejre 75 Aars Jubilæum. 
De er noget ganske specielt for K. S. F., næppe kendt andre Steder.

*

Den liaardeste Vinter var 1942. — Den mildeste Periode faldt i 
Aarene 1930 — 1939. — Det største Antal Medlemmer havde K. S. F. 
i Aaret 1871 nemlig 2915. — Den længste Sæson var i Aaret 1893, ialt 
120 Løbedage.


